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Близо 900 хил. български
граждани ще бъдат подпомог-
нати от мерките, които бяха
предприети от българското
правителство и парламента
през последния един месец.
Това съобщи вчера Мая Мано-
лова, зам.-председател на На-
родното събрание. Тя уточни,
че необходимите средства

Социалният пакет ще
помогне на 900 хил. души

няма да са от бюджета, а от
резервите на ДОО.

Безработните млади хора
до 29 г. са 71 000 души. Мла-
дите семейства, които ще се
възползват от по-високото
майчинство, са 40 000. Семей-
ствата с първокласници, които
ще вземат по-високи еднократ-
ни помощи, са 45 000. Около

400 000 души ще бъдат облек-
чени от премахването на
данък колиба. Пакетът с енер-
гийните помощи касае над 250
000 български домакинства,
пресметна Манолова.

Приетите през миналата
седмица 3 законопроекта, на-
сочени към преодоляване на
младежката безработица, ка-

саят 3 групи младежи.  В
първата са сега завършилите
средно или висше образова-
ние, които не могат да наме-
рят работа. Втората група са
продължително безработни
със средно или висше обра-
зование, и третата - младежи
без средно или висше обра-
зование.
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Анимационни
герои говорят
с гласовете на
Албена Михова
и Дони
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Категорично не признавам резултата от изборите за кмет на Варна и ще ги оспорвам в съда, заяви кандидатът
Христо Бозов. Според него от 385 секции имало 59 сгрешени протокола, което в много голяма степен обезсмисля

вота на варненци. Независимият кандидат, подкрепен от БСП, показа и пример за сгрешени цифри в два от протоколите

НЯКОЛКО
ДУМИ

Георги
ГЕОРГИЕВ

НЕЗАМЕНИМ И НЕЗАОБИКОЛИМ
За да се разпадне ГЕРБ,

трябва да се разпадна аз. За да
се разцепи ГЕРБ, това означава
да се разцепя аз. Докато съм
жив, аз ще давам насоките в
ГЕРБ и Цветан Цветанов и дру-
гите считат, че това е правилно
(стр. 3).

Е, няма политик в България,
който да се е изразил по-ясно и
категорично по вътрешнопартий-
ни въпроси от Бойко Борисов.
Няма и туйто. Лидерът на ГЕРБ
ви казва в прав текст - аз съм
партията и партията - това съм
аз, и ще я управлявам до живот.
Как да не се умилиш от такъв

хипердемократичен подход към
политиката.

Пък вие отдясно, дето прави-
те някакви мераци да се комби-
нирате с този човек в бъдеще,
помислете още веднъж за про-
словутата ви морална чис-
топлътност. Или тя е само за
пред младежите на улицата.
Така ли е или да?

Май единствената надежда
да се отървем от този пореден
незаменим и незаобиколим фак-
тор в българската политика е да
пожелаем успех на бившите му
съпартийци в ерозирането на
ГЕРБ. Колкото и да се дуе Бори-

сов, той е нищо без хората, ко-
ито го заобикалят и които го ле-
гитимират. Нищо и половина.

Да, България се нуждае от
промяна, от избори, но тя е
невъзможна, докато лицето
Бойко Борисов не бъде изоли-
рано от обществото, докато
престъпната политическа кама-
рила около него не бъде обез-
вредена. Това е необходимото
макар и недостатъчно условие
за промяната. Всичко друго
работи против държавата, про-
тив гражданите й, независимо
с какви епитети биват кичени
тези дни.

„Титан” дава
ЦСКА на
„Червени
шампиони”,
но под условие
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Газопроводът
„Южен поток”
остава
стратегически
за България

1 4

Снимка БГНЕС
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Половин милион ще се отърват от данък колиба

Пасиансът
на офшорките
Пасиансът
на офшорките
Пасиансът
на офшорките
Пасиансът
на офшорките
Пасиансът
на офшорките
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Гвардейците са една от любимите атракции за снимки в София

град с около два процента
преднина. Това сочат резулта-
тите при 100% обработени
протоколи, оповести ОИК. Спо-
ред тях Портних печели 51,41
на сто от гласовете.

Независимият кандидат
Христо Бозов, подкрепен от 16
партии, сред които БСП и
“България на гражданите”, ос-
тана втори с 48,59%.

“Категорично не признавам
обявените резултати от бало-
тажа на частичните кметски
избори във Варна, с които Иван
Портних е обявен за победи-
тел, и ще оспорвам резултати-
те”. Това обяви в понеделник

Ще се търси увелича-
ване, още в рамките на
бюджет 2014, на парите
за висше образование,
защото в момента сред-
ният норматив за
издръжка на студент е
693 лв., което е два пъти
по-малко от този, който
се дава на ученик в сред-
но държавно училище,
обясни в Пловдив депу-
татът от Коалиция за
България Пламен Славов.
В следващите седмици в
комисията по образова-
ние ще бъдат представе-
ни и обсъдени проектите
и приоритетите на МОН,
като ще се търси трайно
решаване на въпросите,
свързани с финансиране-
то на висшите училища.

Удължаването на сро-
ка на прием за платено
обучение във висшите
учебни заведения бе

Дана РУСЕВА

В кратки срокове да при-
ключи проверката, поискана от
МОСВ за дейността на Сдру-
жението за изграждането на
регионално депо за отпадъци
в село Стожер, иска кметицата
на Добрич Детелина Николо-

ВСС ще предложи за дисцип-
линарно уволнение бившия град-
ски прокурор Николай Кокинов и
съдията от Софийския градски
съд Мариян Марков. ДУМА при-
помня, че Кокинов пропусна
преди няколко седмици заседани-
ето на дисциплинарния състав на
ВСС, който трябва да реши ще
има ли наказание за магистрата
или не заради скандалния запис
от Банкя. ДУМА припомня, че
тогава магистратите решиха, че
Борисов, Кокинов и Найденов не
са извършили престъпление от
общ характер. Според съдиите

Спецсъдът оставил в ареста предсе-
дателката на ТЕЛК в Стара Загора На-
дежда Тодорова, информира прокура-
турата. На колежката й Мария Жекова
е наложена парична гаранция от 10 хил.
лв., предвид напреднала възраст.

Заради направените пълни само-
признания и съдействие на разследва-
щите на останалите трима са наложени
по-леки мерки за неотклонение.

В петък прокуратурата повдигна об-
винения на петима участници в органи-
зирана престъпна група, създадена с
цел получаване на подкупи и съставяне
на документи с невярно съдържание.
Според събраните до момента доказа-
телства групата е действала от февруа-
ри до юли. Тодорова, Жекова и Канева,
в съучастие като съизвършители и в ка-
чеството им на председател и членове
на ТЕЛК, а Рангелова и Коцев - като
помагачи, получавали подкупи за изда-

Портних спечели вота
във Варна, Бозов не
признава резултатите
Кандидатът на ГЕРБ спечели 38 642 гласа. Подкрепеният
от БСП и още 16 партии остана с 36 527 гласа

Христо Бозов. Причина за об-
жалването са множеството на-
рушения на изборния процес.
По думите му при предаването
на изборните книжа в ОИК е
имало отворени и незапечата-
ни чували.

Бозов посочи, че щабът му
разполага с 59 протокола от
паралелното преброяване, ко-
ито по думите му са недействи-
телни. В 14 от тях има техниче-
ски грешки, които не могат да
влияят на резултата, но в оста-
налите има фрапантни наруше-
ния, каза той. Загубилият кан-
дидат каза още, че ще поиска
да бъдат проверени повторно и
недействителни бюлетини.

Само в една секция във
Варна са се “изпарили” 600
гласа. Това се вижда от прото-
кол, предоставен на медиите

от щаба на Христо Бозов. Раз-
ликата на балотажа между
Бозов и Портних е едва 2000
гласа. В такава ситуация всеки
глас влияе на крайния резул-
тат, а протоколи с подобно
съдържание има поне в още
45 секции, обясниха от екипа
на Бозов.

От документа, представен
пред медиите, се вижда, че във
въпросната секция са гласува-
ли 707 избиратели. Намерени-
те в урната бюлетини са 220, а
действителните 116. В същото
време в протокола е записано,
че гласовете за Портних са
116, а за Бозов 100.

Адвокатът на инициативния
комитет, издигнал Бозов за
кандидат-кмет, посъветва
първия на изборите Иван Порт-
них да изчака с полагането на

клетва, преди да е ясно ще се
иска ли касиране и какво ще
отсъди съдът.

При 100% преброени бюле-
тини на балотажа Иван Порт-
них спечели 38 642 гласа и с
51,41% от гласувалите в неде-
ля стана кмет на града. Христо
Бозов остана с 36 527 гласа и
48,56%. Действителните бюле-
тини са 75 169, недействител-
ни - 1370, а 187 са празни. На
втория тур на изборите във
Варна гласуваха 26,08 на сто
от избирателите. Това е с око-
ло процент повече от участва-
лите на първия тур. Въпреки
това избирателната активност

остава ниска.
Бозов и Портних мериха

сили на балотаж, след като на
2 юли никой от деветимата
кандидати за кмет на Варна не
събра достатъчно гласове. До
вота се стигна, след като на 6
март под натиска на уличните
протести бившият кмет на гра-
да Кирил Йорданов бе прину-
ден да подаде оставка.

Вторият тур беше белязан и
от арест. Ден преди вота об-
щинският съветник Янко Ста-
нев беше задържан заради
купуване на гласове. Заедно с
него зад решетките се озоваха
и шестима от хората му.

Христо Бозов водеше с 2268 гласа след първия тур на
частичните избори за кмет на Варна. Доцентът, подкрепен
от 16 партии, сред които БСП и “България на граждани-
те”, получи 21 880 гласа. За кандидата на ГЕРБ гласува-
ха 19 612 избиратели. На първия тур своя вот дадоха
едва 73 873 избиратели от близо 293 000 имащи право на
глас варненци. Валидните бюлетини бяха 98,74%.И

ван Портних е нови-
ят кмет на Варна.
Кандидатът на ГЕРБ
спечели балотажа
на вота в морския

ПЛАМЕН СЛАВОВ:

Да се търси трайно решение
за финансирането на ВУЗ

ВСС ПОИСКА ДИСЦИПЛИНАРНО
УВОЛНЕНИЕ ЗА КОКИНОВ

В Добруджа чакат МОСВ да реши спор за сметище
ва, председател на сдружени-
ето. Причина са поредните
протести на “Бъдеще за Сто-
жер”, в чието землище е депо-
то, и заявленията на неговия
председател Димитър Плати-
канов, че ако започне строи-
телството му, ще обяви гладна
стачка.

“Приехме исканията на сто-
жерци да изградим собствен
водоизточник, да променим
трасето на пътя, платихме на
община Добричка възмездно-
то право на строеж в размер
на над 400 000 лв., което може
да се използва за селото. Про-
ектът трябва да се изпълни, за-

щото иначе ще търпим санк-
ции”, обясни Николова.

Депото ще обслужва осемте
общини от Добричка област и
шуменската Никола Козлево.
Стойността на целия проект е
38 877 375,67 лв. От над 50 ре-
гионални депа, които се изграж-
дат с европари, при половината

има проблеми, а при 3-4, сред
които е и това за Добричка
област, споровете за терени и
др. са по-големи, посочи Нико-
лова. Според нея зад протести-
те срещу депото стоят интереси
на земеделци, а и известни по-
литически, заради което тя ис-
кала бързата проверка.

ПРЕДСЕДАТЕЛКАТА НА ТЕЛК В
СТАРА ЗАГОРА ОСТАНА В АРЕСТА

прието на второ четене
на промени в Закона за
висшето образование,
припомни Славов. Основ-
ната цел на промените е
удължаване с още една
учебна година на
възможността държавни-
те висши училища да
провеждат обучение по
бакалавърски и ма-
гистърски програми сре-
щу заплащане. Мотивите
са, че в държавния бюд-
жет за 2013 г. не са пред-
видени достатъчно сред-
ства, които да осигурят
нормално функционира-
не на държавните висши
училища. Промяната бе
подкрепена и от Българ-
ския студентски съюз,
посочи Славов.

Удължаването на
възможността за провеж-
дане на платено висше
образование е мярка,

насочена срещу недо-
статъчното финансиране
на системата на висшето
образование. След като
няма възможност да се
осигури необходимият
финансов ресурс, плате-
ното обучение е възмож-
ност за държавните вис-
ши училища да получат
допълнителни финансови
средства от осъществява-
ната от тях основна дей-
ност.

В момента право да
предлагат платено обу-
чение имат висши учеб-
ни заведения, получили
оценка при акредитация-
та между 6 и 10, допълни
Славов, а броят на обу-
чаваните по тези плате-
ни поръчки ще е в рам-
ките на определения ка-
пацитет на висшето учи-
лище, като не надвишава
повече от 5% от него.

деянието не е престъпно, но
морално укоримо.

Съдия Марков пък е попаднал
в полезрението на кадровиците
от ВСС заради забавени мотиви
по редица от водените от него
10 дела.

През юли 2012 година пък
поради същата причина си тръгна
и колежката му Мирослава Тодо-
рова, която беше наказвана за
забавяне на 57 дела с 15%-но
понижение на заплатата, а след
това беше уволнена за забавяне
на други три, които необяснимо не
излязоха при предната проверка.

ване на решения на ТЕЛК на базата на
епикризи с невярно съдържание. Доку-
менти за инвалидност били издавани на
ромски деца, в т.ч. здрави, срещу 50 до
300 лв. подкуп. Получавала ги Димитри-
на Рангелова - секретар в ТЕЛК.

Със СРС е документирано как в
продължение на повече от два месеца
Рангелова е взимала различни суми от
родители на “болни” деца. След края на
работното време, в същия ден, в който са
били събирани сумите, те са били раз-
пределяни между членовете на групата.

Точният брой на неистинските епи-
кризи, на базата на които са издавани
решения на ТЕЛК, броят на здравите
деца, получили инвалидност, както и
общата сума, с която по този начин е
ощетен бюджетът, са в процес на уточ-
няване. По делото са разпитани близо
30 свидетели, които са потвърдили, че
са давали различни суми.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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БОЙКО БОРИСОВ ЗА РАЗЕДИНЕНИЕТО НА ПАРТИЯТА МУ

Н

С
Синдикатите трябва да са по-предпаз-

ливи по отношение на политиката и да не
се месят пряко в нея, заяви депутатът от
БСП Петър Мутафчиев на брифинг в Плов-
див вчера по повод искането на КТ “Под-
крепа” за свикване на Велико народно
събрание. Според парламентариста, ко-
гато става дума за синдикален интерес
на българските работници, за икономиче-
ското развитие на страната, тяхно право е
с участие в тристранния съвет да изразят
позициите си. Тяхно право е и да защита-
ват синдикалните интереси чрез стачки,
но не и да се поставят политически въпро-
си, смята Мутафчиев. Той уточни, че само
ако става въпрос за конкретни политики,
синдикатите може да оказват натиск върху
политиците. Но в случая става въпрос
изцяло за свикване на Велико народно
събрание с цел промяна на управленска-
та система на страната, а това минава
границата на нормалния диалог, твърди
Мутафчиев. Той се пита какво точно тряб-

В неделя вечерта хилядите протестиращи в София смениха своя маршрут. След като се събраха
пред Министерския съвет, недоволните не тръгнаха по бул. “Евлоги и Христо Георгиеви” в посока

НДК, а се отправиха на поход по Цариградско шосе в посока хотел “Плиска”. По информация
на самите протестиращи те са били няколко десетки хиляди

ПЕТЪР МУТАФЧИЕВ:

Синдикатите да не се месят
пряко в политиката
Няма да подкрепим искането за импийчмънт на президента, твърди депутатът от БСП

ва да реши това Велико народно събра-
ние и кой ще участва в него. “Единствено-
то добро е, че ще бъде намален броят на
депутатите. Но не е направен дебат в
обществото дали да сме президентска
страна или република. Вместо да дадем
стабилност на държавата, имаме изказ-
ването на президента от петък, който го-
вори за обединение на обществото, а в
същото време сам поставя разделителна
линия. Президентът трябва да бъде осно-
вата на стабилността на страната, а не да
изпада в конфликти с отделни личности,
които не се харесват на обществото,
допълни Мутафчиев. БСП обаче няма да
подкрепи искането на “Атака” за им-
пийчмънт на президента, въпреки неуме-
рените и неуместни изказвания на Плев-
нелиев напоследък.

Той е категоричен, че концесията на
Централната жп гара в Пловдив не защи-
тава държавните интереси. Според депу-
тата събарянето на сградите на бившата

транспортна болница е направено в на-
рушение на договора. Постройките се
водят актив на НКЖИ и все още не са
изключени от баланса на предприятието,
припомни Мутафчиев. “Концесията е под-
писана в кратки срокове от отиващото си
правителство на ГЕРБ без съобразяване
нито с НКЖИ, които са собственици, нито
с община Пловдив, нито с направения

преди 7 години и избран с конкурс проект
за реконструкция на жп гарата и на гаро-
вото пространство. Безумие е да се из-
гражда автогара, когато в съседство има
две действащи”, коментира депутатът. Още
по-абсурдна е и стойността на договора -
за 35 години концесионерът ще даде на
държавата едва 11 млн. лева.

Бившият депутат от БСП проф. Георги Близнашки също смята, че не е
работа на синдикатите да искат свикването на Велико Народно събрание. В
свое интервю той коментира, че протестиращите не издигат лозунги за
това, нито искания за нова Конституция. Според бившия депутат част от
тези, които настояват за подобен ход, искали въвеждането на президентска
република в България. Проф. Близнашки посочи и опасността при дебатите
за нов основен закон да се поставят под съмнения основите на национал-
ната държава, заложени в родната Конституция.

И Близнашки смята, че не е работа
на „Подкрепа” да иска ВНС

Посланиците на Германия
Матиас Хьопфнер и на Франция
Филип Отие застанаха зад думи-
те на Росен Плевнелиев, че тряб-
ва да се чуе гласът на граждан-
ското общество. В съвместна по-
зиция на посланиците на двете
страни в София приветстваха “ре-
шителността на президента
Плевнелиев да запази неразрив-
ната свързаност на България с
европейските ценности и право-
вата държава и да настоява за
прозрачност, за морал и етика”.
Според двамата всички европей-
ски партньори наблюдават с из-
ключително внимание настояща-
та криза в България. “Ясно е вече,
че българското общество изиск-
ва настойчиво неговия политиче-
ски, административен, съдебен и
икономически елит да изповядва
принципите на обществения ин-
терес. Очевидно е, че то се при-
теснява от проникването на част-
ни интереси в публичната сфе-

Депутатите от ГЕРБ ще се
върнат в парламента само за
да се гласува Изборен закон
или за свикване на Велико
Народно събрание, каза в
понеделник Борисов и отре-
че да се водят разговори с
БСП за съвместна работа в
НС. Единственият начин да
се успокои обстановката в
страна били нови парламен-
тарни избори, обяви експре-
миерът и няколко пъти повто-
ри, че не се тревожи от
тръгващи си членове на
ГЕРБ. “Те са стигнали тавана
си в ГЕРБ и сега търсят дру-
ги начини за реализация”,
заяви Борисов. Ако считат, че
могат повече, да се докажат,
молбите им за освобождава-
не ще бъдат удовлетворени,
допълни лидерът на ГЕРБ.

Докато съм жив, аз ще
давам насоките в ГЕРБ и
Цветан Цветанов и другите
считат, че това е правилно.
Всеки, който счита друго,

Насочваме пари от големите корпорации към джоба на
хората, заяви депутатът от БСП Антон Кутев по БНТ вчера.
Той даде пример с енергетиката. По думите на Кутев
вместо да се изкупува ток от скъпите частни централи, се
купува от държавните, които произвеждат евтина електрое-
нергия. Студеният резерв е за сметка на Ковачки, уточни
той. Депутатът обяви, че не приема обвинението на ГЕРБ, че
БСП иска да повиши задлъжнялостта, защото дългът е бил
10 млрд. в края на управлението на Тройната коалиция, а
сега вече е 14 млрд. Предприетите социални мерки не са
със средства от бюджета и ние внимаваме много с разхо-
дите, подчерта Кутев.
Той бе категоричен, че БСП приемат бързо закони, които да
решат проблемите на най-бедните. Ако ГЕРБ са ги били
приели в началото на годината, нямаше да се стигне до
протести, твърди Кутев. България е демократична държава,
въпреки проблемите със свободата на медиите и изборния
кодекс, но с тяхната промяна няма да се решат проблемите
на социалнослабите, отбеляза парламентаристът. Той даде
пример с възрастните граждани, които са гласували за него
в Силистра, с пенсия от 150-160 лв. По повод протестите
депутатът поясни, че хората, излезли на улицата, имат своите
основания да бъдат там, но има и друга част от обществото,
която не е представена от протестиращите. Кутев е категори-
чен, че БСП има подкрепа и даде за пример контрапротестът
на НДК, като уточни, че той не е организиран от БСП.

Снимка БГНЕСПосланиците на Германия
и Франция зад Плевнелиев

ра”, пишат посланиците.
По думите им е очевиден

факт нуждата на публични
длъжности да се назначават
безспорни личности, което пред-
полага прозрачни и обмислени
процедури. Те обърнаха внима-
ние и на медийния плурализъм,
като отбелязват притесненията
на все повече български граж-
дани за нарастващата концент-
рация на собствеността на пе-
чатните и електронни медии при
непрозрачни условия и при про-
изтичащите от това рискове за
свободата на словото.

ДУМА припомня, че след
изявлението на Росен Плевне-
лиев в петък социалните мрежи
изригнаха срещу президента.
Много хора видяха в изявление-
то му разделение на протести-
ращите от февруари и тези в
момента. Думите на държавания
глава доведоха да старт на под-
писката за оставката му.

АНТОН КУТЕВ:
НАСОЧВАМЕ ПАРИ ОТ
ГОЛЕМИТЕ КОРПОРАЦИИ
КЪМ ДЖОБА НА ХОРАТА

ЛИДЕРЪТ НА ГЕРБ:

Връщаме се в парламента само за ВНС
или гласуване на Изборен закон

Пряката връзка, която направи
Борисов между ДСБ, реформаторския
блок и кръга около Цветан Василев -
един от поводите за изригване на не-
доволството, лидерът на Демократи
за силна България определи като
лъжа. Радан Кънев напомни на пред-
седателя на ГЕРБ, че финансирането
на партиите у нас е публично, про-
зрачно и може да се провери.

“Няма никакви средства и никакво
финансиране от Цветан Василев или
каквито и да е, свързани с него лица
и фирми.” Ако г-н Борисов иска да
каже, че има незаконно финансира-
не на ДСБ от такива кръгове, нека да
излезе и да го каже, за да предпри-
емем съответни юридически действия
във връзка с изявлението му, катего-
ричен бе Кънев. Ако не може да до-
каже това твърдение, “да благоволи
да го опровергае и да се извини”,
отсече лидерът на ДСБ.

От партията на Костов поздрави-
ха новоизбрания председател на СДС
Божидар Лукарски и декларираха, че
са обнадеждени от първите му изяв-
ления, които ще продължат да следят
с уважение и интерес.

Веселка ВЕНКОВА

ДСБ: Казаното
от Борисов е лъжа

може да си прави свой по-
литически проект, заяви Бо-
рисов.Цветанов пък предпо-
ложи, че зад отцепниците от
ГЕРБ най-вероятно стои Ба-
реков. Бившият вътрешен
министър бил убеден, че
няма да има вълна от напус-
нали ГЕРБ.

Бойко Борисов да говори
по-умерено, препоръча бив-
шият депутат от ГЕРБ Иван
Петров, който заедно с дру-
ги известни лица от ГЕРБ
обяви, че напуска партията.
По повод твърдението на
Цветанов, че Бареков стои
зад разцеплението в бивша-
та управляваща партия Иван
Петров каза: “Цветанов отно-
во показа колко е далеч от
истината. Той е неадекватен”.

Междувременно депутати
от ГЕРБ в 42-ото НС започ-
наха да се кълнат, че проце-
сите в партията са оздрави-
телни, а тя е “абсолютно
единна”.
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чиновници
или 7% от
администра-
цията на МО50

50 служители били назначени
в МО без конкурс

са били назначени без
конкурс, обяви ми-
нистърът на отбраната
Ангел Найденов на
първия си брифинг
вчера. Възстановяваме
батальона във Враца с
численост над 250 ду-
ши, който беше закрит
от предишното ръко-
водство на министерст-
вото, съобщи той.
“Отменяме реорганизи-
рането на специалната
бригада в Пловдив,
която трябваше да се
трансформира от
бригада в полк, и
спасяваме от съкраща-
ване 300 души. Няма
да има промени и в

Снимка БГНЕС

Ще направим всичко възможно да възстановим престижа и достойнството на
военната кариера, както и грижата за цивилния състав и семействата на

българските военнослужещи, заяви Ангел Найденов

авиобазата в Безмер,
откъдето трябва да
бъдат освободени 200
военнослужещи и 20
цивилни служители.
Отменяме решенията
за закриването и
реорганизирането на 7
бази за логистика, в
които са заети около
700 военни и цивилни”,
посочи министърът.
Найденов поясни, че
започва одит на всич-
ките 11 търговски
дружества, които са в
състава на МО. “Ще
направим всичко
възможно да възстано-
вим престижа и до-
стойнството на военна-
та кариера, както и
грижата за цивилния
състав и семействата

на българските воен-
нослужещи. Вече
предложихме промя-
на в Кодекса за соци-
ално осигуряване с
оглед замразяване
на т.нар. пенсионна
реформа. Предлагаме
да отпадне условието
за възрастта”, отбе-
ляза той. Стремежът
ни е с новия бюджет
да получим 1,5% от
БВП на страната за
отбрана, заяви Найде-
нов. По думите му
това е минимумът,
който ще позволи да
се реализират освен
плащанията за личен
състав и текуща
издръжка, и проектите
за модернизация
и превъоръжаване.

арушенията в полз-
ването на “Авиоотряд
28” са пробив в сис-
темата на национал-
ната сигурност, заяви

ЖЕЛЬО БОЙЧЕВ:

Нарушенията с „Авиоотряд 28”
са пробив в националната
сигурност

Н

Енергията и исканията, които идват
от улицата, трябва да бъдат чути,
смята парламентаристът от БСП

ившите депутати от ДПС Гюнай Сефер и
Митхат Табаков бяха осъдени от Софий-
ския градски съд. Сефер получава 10
години затвор, а Табаков - 11 години.
Двамата бяха признати за виновни, че
през 2005 и 2006 г. в района на Дулово
и Силистра, вместо да изградят инфраст-
руктура, са присвоили стотици хиляди
левове. Според прокуратурата Сефер и
Табаков са получили неправомерно над
370 000 лв. от “Публични инвестиционни
проекти” ЕАД чрез деклариране на не-
верни обстоятелства за извършени стро-
ително-монтажни работи. Злоупотреби-

депутатът от БСП Жельо Бой-
чев, който е и член на времен-
ната комисия, проверяваща
дейността на звеното, по ТВ7
вчера. По думите му правител-
ственият авиоотряд не е полз-
ван според разписаните пра-
вила. Оказва се, че за експло-
атацията му се е стъпвало
върху недотам ясни правила,
затова е необходимо те да
бъдат разписани много ясно,
обясни Бойчев. Той уточни, че
парламентарната комисия не
може да разгледа списъците
на хората, които са пътували,
защото станало ясно, че те не
се съхраняват никъде. Авиоот-

рядът не може да работи като
търговско дружество и не може
да изпълнява търговски поле-
ти, категоричен бе Бойчев. Той
изрази мнение, че най-лошият
ефект от подобни нарушения е
изграденото негативно отноше-
ние на българското общество
към т.нар. привилегии на управ-
ляващите. Според Бойчев това
задължава комисията за про-
верка на “Авиоотряд 28” да
даде отговор как е ползвано
звеното и допълни, че предстои
представянето на анализ за
себестойността на полетите,
както и административно отго-
ворните лица за допуснатите
нарушения.

В момента е важно да на-
правим така, че енергията и
исканията, които идват от ули-
цата, да бъдат чути и да бъдат

извършени съответните проме-
ни, настоя депутатът. Той при-
зна, че част от проблема е
липсата на чуваемост и в тази
връзка основна задача е
възстановяването на диалога.
Бойчев смята, че исканията на
хората ще “потънат”, ако няма
рационалност и ако не бъдат
облечени в конкретни реше-
ния. За първи път има готов-
ност и в НС, и правителството
да извършат промени, които
предишни състави не са иска-
ли и не са имали волята да

направят, поясни той. В подкре-
па на думите си парламента-
ристът даде пример с проме-
ните в Закона за енергетика-
та, както и мораториумът върху
Черноморието, които предиш-
ни правителства са отлагали с
години.

По темата с промените в
изборното законодателство
Бойчев бе категоричен, че
българското общество трябва
да участва в изготвянето им,
за да бъдат те устойчиви и ра-
ботещи.

ОСЪДИХА БИВШИТЕ ДЕПУТАТИ ОТ ДПС
ГЮНАЙ СЕФЕР И МИТХАТ ТАБАКОВ

Б

Известният с участието в почти всички протести в София Чавдар Янев е
изчезнал мистериозно в петък, 5 юли, и е обявен за общонационално издирва-
не. Той е оставил писмо на съпругата си. След изтичането на 24 часа от изчез-
ването му полицията го е обявила за издирване. Янева призовава, ако някой
има информация за него, да се обади в МВР или на телефона й 0899 926 463.
Чавдар Янев водеше гладна стачка пред сградата на Висшия съдебен съвет
през зимата. Причината Чавдар Янев да пристъпи към отчаяния акт бе, че той
не е получил справедливост, след като в продължение на 12 години се е борил
в съдебната зала срещу “Топлофикация-София”.

те са свързани с две обществени поръчки за
строеж на седемкилометрова отсечка от сел-
ски път между с. Окорш, община Дулово, и
главния път Силистра-Шумен в края на 2006 г.

Съдът призна за виновна и подсъдимата
Росица Милчева и постанови 7 години лиша-
ване от свобода, както и да заплати разноски-
те по делото. По време на четеното на присъ-
дата тя се разплака, като чу, че съдът също я
признава за виновна. Съдията прекъсна засе-
данието за десет минути. В почивката при
подсъдимата дойде лекар. Четвъртият подсъ-
дим по делото - Веско Пачкински, също беше
осъден на седем години затвор.

В
Всички медии ще имат равен

достъп до европейските програми,
обеща вчера вицепремиерът и ми-
нистър на правосъдието Зинаида
Златанова. Тя уточни, че е договоре-
но проектът за стратегия за инфор-
мация и публичност за следващия
програмен период от 2014 до 2020 г.
да бъде разпространен публично.
Правим това, за да може в края на
годината правителството, медиите и
рекламистите да се чувстват напълно
сигурни и спокойни, че това е пътят,
по който ще се върви в следващите 7
години и че това ще е начинът, по
който ще се изпълнява комуникаци-

ЗЛАТАНОВА ПОИСКА РАВЕН
ДОСТЪП НА ВСИЧКИ МЕДИИ
ДО ЕВРОПЕЙСКИ ПРОГРАМИ

онната стратегия, съобщи Златанова.
“Българските медии са нашите парт-
ньори и разчитаме много на тях. Си-
гурни сме, че през следващия про-
грамен период, използвайки опита от
предишния, всички ще работим по-
добре, и че българските граждани ще
бъдат по-добре осведомени”, посочи
Златанова. Тя се срещна с предста-
вители на браншовите организа-
ции, с които обсъди възможностите
за повишаване на прозрачността
при изпълнението на комуникаци-
онните планове на програмите,
финансирани със средства от евро-
пейските фондове.

ИЗДИРВАТ ПРОТЕСТИРАЩ
СРЕЩУ „ТОПЛОФИКАЦИЯ”



ÁÚËÃÀÐÈß

ВТОРНИК 9 ЮЛИ 2013

www.duma.bg
55555

НОВО НАЧАЛО ЗА ОЗЕЛЕНЯВАНЕ

Проектът “Социално предприятие за озеленяване и благоустройство-община Стралджа”
ДБФП № BG051Р0001-5.1. 02-0010С0001  на стойност за 282 119 лв. даде работа на 25 лица
от уязвими групи, които в продължение на 11 месеца работиха по осигуряване приветлива
и благоприятна околна среда в Стралджа.

Заключителната пресконференция на проекта, финансиран от Оперативна програма
“Развитие на човешките ресурси”, схема “Нови възможности”, събра в Клуба на пенсио-
нера -Стралджа, работници и служители от социалното предприятие, общински съветници,
представители на общинската администрация,  Обществения съвет по социално подпома-
гане, Общинския съвет по етнически и интеграционни въпроси, граждани. Гости на прескон-
ференцията бяха Митко Андонов, кмет на общината, Атанаска Кабакова, председател на
ОбС, Иван Иванов и Мария Толева, зам.-кметове на общината, Атанаска Христова, сек-
ретар, директорът на Регионална дирекция “Социално подпомагане” както и представители
на Агенцията за социално подпомагане и Бюрото по труда.

“Това е проект, насочен към развитие на социалната икономика и инвестициите в
социалния капитал. Най-важният резултат от него е, че осигури подкрепа за социално
включване на уязвими групи - лица с ограничена трудоспособност, дълготрайно безработни
и такива на социални помощи, които чрез проекта възстановиха и повишиха трудовите си
навици и компетентности”, каза ръководителката на проекта Анна Грозева.

Срокът за изпълнение на проекта е 18 месеца. Според екипа, работил за изпълнението,
проектът представлява компилация от много различни по своята същност дейности, между
които обществени поръчки, строително-монтажни работи,  организация и провеждане на
конкурси, разработка документация за създаване и функциониране на предприятието,
управление на предприятието и др. С активната и подкрепяща роля на общината проектът
е изпълнен успешно. Извършен е основен ремонт на съществуваща сграда, като са обо-
собени две битови помещения, санитарни възли и бани, изградена е пристройка за адми-
нистративния персонал. Общата стойност на строително-монтажните работи възлиза на 79
383 лв., като от тях 27 608 лв. са финансирани по оперативната програма, а останалите -
от общинския бюджет. Районът на предприятието е основно преобразен, почистен и обла-
городен, сложено е началото на озеленяване и поддръжка на зелени  площи, паркове и
тротоарни настилки, площадни пространства, детски площадки.

За 11 месеца предприятието се превърна в основен фактор за осигуряване приветливия
вид на Стралджа. Като крайна оценка г-жа Грозева подчерта, че проектът е постигнал
основната си цел - създаване иновативно социално предприятие за подобряване на окол-
ната среда на Стралджа, намаляване на безработицата и подобряване социалния статус
на хората. Отчетено беше още и възможността за социално включване на 33 лица от
целевите групи чрез обучение и заетост, съдействие за оптимизиране социалните разходи
на общината, утвърждаване на организационна форма за благоустрояване и озеленяване
на града.

Стартирахме проекта с точно определени цели, знаехме, че няма да е лесно, но днес
можем да се поздравим с постигнатото. Резултатът е впечатляващ. В същото време този
проект показа колко много се нуждаем от подобна дейност както в Стралджа, така и за
останалите села на общината, в заключение каза кметът на общината Митко Андонов. Тази
дейност трябва да се разширява и обогатява, добави още той. Накрая г-н Андонов благо-
дари  на всички за добре свършената работа, като каза, че работниците с доказана
трудова и професионална дисциплина ще бъдат оценени, като някои от тях ще получат
назначение в общината, други - по програми. Защото на всички общата цел е Стралджа
и общината да се поддържат в постоянно добър вид по отношение на озеленяването и
благоустрояването.

Настоящият документ е изготвен с финансовата помощ на Европей-
ския социален фонд. Община Стралджа носи цялата отговорност за
съдържанието на настоящия документ и при никакви обстоятелства не
може да се приема като официална позиция на Европейския съюз или
Агенцията за социално подпомагане.

Чиновник от МТСП от ГЕРБ
„работил” денонощно

есетки хиляди па-
циенти с хронични
заболявания като
хепатит, множест-
вена склероза, ди-

По оперативна програма до края на годината трябва
да се усвоят още толкова пари, колкото са усвоени за 4 години

До края на 2013 г. трябва да бъдат усвоени 322 млн. лв.,
заяви министърът на труда и социалната политика д-р Хасан Адемов

С
лужители на МТСП по времето
на ГЕРБ са взимали годишно
между 35 хил. и 50 хил. лв. по
няколко договора. Това съобщи
министърът на труда и социал-

Аида ПАНИКЯН

ната политика д-р Хасан Адемов. Най-фра-
пиращият случай е главният секретар на
ведомството по времето на ГЕРБ - Мая
Никовска, която в момента е в отпуск. Тя
имала сключени 5 договора по 5 различ-
ни проекта, финансирани по оперативна
програма “Развитие на човешките ресур-
си” (ОПРЧР) и директно от ЕК. По един от
тези договори е отчетено, че е работила
близо 180 работни часа месечно, извън
работата й по трудово правоотношение.
Според Адемов това означава, че е рабо-
тила повече от 340 часа месечно, сиреч
непрекъснато по 24 часа в денонщието
без нито един почивен ден и междусед-
мични почивки от два дни, както е по
Кодекса на труда. По-късно депутатът от
БСП Петър Мутафчиев изнесе информа-
ция, че допълнителни възнаграждения в
размер на 90 000 лева за 2012 година е
получила Емилия Фачева, директор на
дирекция “Концесии и контрол върху дей-
ността на търговските дружества и
държавните предприятия” в Министерст-
вото на транспорта, информационните
технологии и съобщенията.

ОПРЧР е една от най-добрите програ-
ми, които функционират, категоричен е

Адемов. Но МТСП трябва да усвои толко-
ва средства, колко са усвоени през по-
следните 4 години. Напредъкът по про-
грамата обаче е направен само през 2012
г. Затова до края на 2013 г. трябва да
бъдат усвоени 322 млн. лв. При този ход
на програмата се очертава загуба на

финансов ресурс - около 30 млн. евро, а
най-негативните оценки са за около 70
млн. евро. За да бъдат намалени тези
загуби, МТСП е предприело преглед на
състоянието на всички проекти, което
включва както прекратяване на някои от
тях, така и прехвърляне на средства по

приоритетните оси. “Подготвя се и пред-
ложение за прехвърляне на средства от
приоритетните оси - 25 млн. лв. Проведох-
ме срещи с междинното звено от Минис-
терството на образованието и науката и
установихме, че имаме възможността да
прехвърлим тези 25 млн. лв.”, поясни д-р
Адемов. Той заяви, че ще се направи и
преглед на документите за отчитане, тъй
като тромавите процедури също бавят
процеса на усвояване на средства.

В периода 2009-2013 г. са освободени
159 от общо 310 служители на ведомство-
то и са назначени нови. За 30 от новоназ-
начените е констатирано, че назначени-
ета им са със заобикаляне на закона.
Договорите на всеки един от тях в момен-
та се разглеждат, увери Адемов. Ако се
констатират нарушения, ще бъдат осво-
бодени.

Има голямо закъснение и при осъще-
ствяване на проекта за интегрирана  ин-
формационна система. Консултант е взел
близо 4900 лв., без да е изпълнен дого-
вор.

Министър Адемов представи екипа си:
Светлана Дянкова, зам.-министър по ин-
дустриалните отношения, трудовото пра-
во, общественото осигуряване; Росица
Янкова, зам.-министър по пазара на тру-
да и насърчаване на заетостта, трудовата
миграция, международното сътрудничест-
во; Лазар Лазаров, зам.-министър по со-
циалното включване и социални услуги,
подкрепата на децата и семейството.
Севинч Касабова е началник на кабине-
та на министъра, Петя Доганова - парла-
ментарен секретар, Стоян Стоянов - гла-
вен секретар, а Лилия Маринова е връзки
с обществеността.

БОЛНИ С ХРОНИЧНИ
ЗАБОЛЯВАНИЯ ЗАСТРАШЕНИ
ДА ПРЕКЪСНАТ ЛЕЧЕНИЕТО СИ

Д
Аида ОВАНЕС

абет и др. са застрашени
от прекъсване на живо-
топоддържащо лечение,
научи ДУМА от запозна-
ти. Причината е, че от
петък, откогато управите-
лат на НЗОК д-р Пламен
Цеков бе отстранен от
поста, никой в касата не
подписва протоколите за
лекарствата им. Разтре-
вожените болни, които

чакат разрешение да
бъде продължено лече-
нието им, звънят почти
непрестанно на горещия
телефон на НЗОК.

Около 500 хил. души с
хронични заболявания
получават лекарствата си
с протокол, който трябва
да бъде заверен в цент-
ралата на НЗОК, а прекъ-
сването на лечението им
може да се окаже фатал-
но, коментират медици.

Нов шеф на касата ще
бъде избран евентуално
на 9 юли следобед от
депутатите. Две кандида-
тури за шеф на касата

бяха известни вчера сле-
добед. Едната, предста-
вена от БСП, е д-р Румя-
на Тодорова, която уп-
равляваше институцията
от 2006 до 2009 г., но в
началото на втория си
мадат през ноември 2009
г. тя напусна поста, тъй
като й бе оказван поли-
тически натиск от управ-
ляващите. Другата канди-
датура - предложена от
ДПС, е на д-р Динчо Ге-
нев. Той е член на Упра-
вителния съвет на Сдру-
жението на общинските
болници и е управител на
МБАЛ-Харманли.

О
бщина Борован заплашва с
бунтове заради обявената
безпрецедентна публична
продажба на общински ниви.
Борован е най-бедната общи-
на във Врачанска област,
където безработицата над-
хвърля 60%. През зимата хо-
рата бяха на крачка от граж-
данско неподчинение заради
блокираните сметки на общи-
ната. Ръководството обаче не
успя да погаси непосилния
дълг от над 6 милиона лева,
тъй като всички банки катего-
рично отказаха заем. На тез-
гяха вече са 2800 от общо
3600 дка общински ниви.

“Земята е 2 и 3 категория,
изключително ценна и добра
и купувачи сигурно ще има.
Някои от обявените имоти до-
стигат до 650 лева на декар”,
изтъкна Веромир Спасов, за-
местник-кмет на община Бо-
рован. От общината са обез-
покоени, че загубата на обра-
ботваемата земя ще направи
невъзможно бъдещото учас-

Борован пред бунт
заради продажба на ниви

тие в европроекти, които изискват
съфинансиране от местния бюджет.
Провалят се и плановете част от ниви-
те да бъдат дадени на безработни.
Хората от Борован и околните села са
готови на крайни действия заради зе-
мята.

За кметството обаче е парадоксал-
но, че най-големият общински дълг е
натрупан от енергийната ефективност
на училища и детски градини, а от
Министерството на финансите дължат
стотици хиляди левове на Борован за
енергоспестяващия ефект. Местната
хазна ще излезе от кризата само ако
тези пари бъдат изплатени.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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да има държавни гаран-
ции, няма да се харчат и
парите на българските
данъкоплатци. Това каза
министърът на икономика-
та и енергетиката Драго-
мир Стойнев вчера, след
като заедно с премиера
Пламен Орешарски се
срещна в Министерския
съвет с изпълнителния
директор на “Газпром”
Алексей Милер.

Уверихме г-н Милер,
че “Южен поток” остава
стратегически проект за
страната, обясни ми-
нистърът. Създадена е
проектна компания
“Южен поток - България”
с 50 на 50% участие на
руската и българската
част. Това ясно показва,
че се защитава национал-
ният интерес, каза Стой-
нев. При реализацията на
проекта десетки хиляди
граждани ще намерят
работа, каза Стойнев.

Проектът “Южен по-
ток” се реализира с изве-
стно закъснение. Това
каза от своя страна пред-

Без държавни гаранции
за „Южен поток”
3,1 млрд. евро влага в България „Газпром”
за изграждането на газопровода

Забавянето на строителството на “Южен поток” ще бъде преодоляно, категорични
бяха министър Драгомир Стойнев и шефът на “Газпром” Алексей Милер (вдясно)

седателят на управител-
ния съвет на “Газпром”
Алексей Милер. “Първият
газ по тръбата ще при-
стигне в България през
декември 2015 г. Днес се
намираме на етапа за
подготовка за начало на
строителството. Инвести-
циите, които влагаме в
България, са 3,1 милиар-
да евро. В максимална
степен в дейностите по
прокарването на газопро-
вода ще бъдат привлече-
ни български компании”,
обясни Милер, цитиран от
“Фокус”. Сроковете за
начало на строителство-
то ще бъдат спазени,
допълни той.

Наясно сме, че по фи-
нансирането на дейнос-
тите в българския
участък няма да има ни-
какви проблеми, заяви
Милер и допълни, че ру-
ската страна е готова да
финансира в пълен обем
дейностите, които ще се
извършват в този сектор.

Делът на българската
страна ще бъде възстано-
вяван от таксите за пре-
нос на газ при експлоа-
тацията на газопровода,
посочи Алексей Милер.
Българската страна не

поема абсолютно никак-
ви рискове, свързани със
строителството на “Южен
поток”, каза още той.

“Проектът има огром-
но значение за диверси-
фикацията на доставките
на природен газ за
България. В срещата бяха
обсъдени въпросите,
свързани с реализацията
на проекта, бяха обсъде-
ни действията, които
предстоят и трябва да
бъдат извършени в скоро
време”, заяви Милер.

Министър Драгомир
Стойнев каза още, че
тази година трябва да
има окончателен подро-
бен устройствен план,
оценка за въздействие на
околната среда. Ще уско-
рим работата, защото за
нас е важно да има ди-
ректен достъп от Русия,
без да се минава през
трети държави, каза още
Стойнев.

След срещата в Ми-
нистерския съвет Алек-
сей Милер бе в Универ-
ситета по архитектура,
строителство и геодезия
(УАСГ), където на офици-
ална церемония бе удос-
тоен с почетната титла
“Доктор хонорис кауза”.

Г
а з о п р о в о д ъ т
“Южен поток”
ще се финанси-
ра на проектен
принцип, няма

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

й министърът на финан-
сите Петър Чобанов е
издал заповед на 5 юли,
съобщи Михаил Миков,
председател на Народ-
ното събрание и народен
представител от Видин-
ска област, цитиран от
“Фокус”. Преди четири
години по време на уп-
равлението на ГЕРБ Мит-
ница Видин бе премес-
тена в град Лом. Михаил

1218 лв. на минута или 20.31 лв. на
секунда. На толкова се равнява
печалбата на банковата система у
нас за първите пет месеца на
година. По данни на Българската
народна банка, за периода 1
януари - 31 май 30 банки в страна-

Оборотът в търговията
на дребно през май се е
увеличил с 1,5 на сто
спрямо май година по-
рано, а спрямо април е
намалял с 0.3%, отчете
националната статистика.

На годишна база с
най-висок ръст е оборотът
в търговията с облекло,
обувки и кожени изделия
- със 17.5%, с разнообраз-
ни стоки - с 10%, с авто-
мобилни горива и смазоч-
ни материали - с 5.1%, и
с хранителни стоки, на-
питки и тютюневи изделия
- с 3.4%. Спад е регистри-
ран в търговията с ком-
пютърна и комуникацион-
на техника - с 5.6% , с

Видин пак ще има митница
Миков уточни, че дей-
ността на Митница Видин
ще започне от 1 септем-
ври, защото е необходи-
мо време за премества-
нето и организацията.
Към нея ще бъдат митни-
ческите пунктове в Бре-
гово, пристанище Видин
и Връшка чука. Създава
се и ново митническо
бюро - Свободна безмит-
на зона. Завръщането на
Митница Видин е част от
предизборните ангажи-
менти на Коалиция за

България. То почива и на
сериозни анализи на из-
градената инфраструкту-
ра във Видин, на су-
хопътните гранично-про-
пускателни пунктове и на
перспективата за откри-
ване на граничния пункт
Салаш - Ново корито.
Във Видин се намира и
митнически терминал,
изграден с европейски
средства, обясни Михаил
Миков.

120 са работните мес-
та в Митница Видин.

В
идин отново ще
има митница. За
възстановяването

БАНКИТЕ ПЕЧЕЛЯТ ПО 20.3 ЛВ.
НА СЕКУНДА

та са реализирали печалба в
размер на 265 млн. лв. Финансови-
ят резултат е с 2 млн. лв. по-добър
от този за сравнимия период
година по-рано, когато на всяка
секунда трезорите печелеха по
20.03 лв., изчисли Profit.bg.

Търговията с ръст,
промишлеността с нов спад

битова техника, мебели и
други стоки за бита - с
3.8%, и с фармацевтични
и медицински стоки - с
3%.

В същото време про-
мишлеността отбелязва
пореден спад - с 2.7% на
месечна и с 6% на годиш-
на база. През май 2013 г.
намаление спрямо пред-
ходния месец е регистри-
рано в преработващата
промишленост - с 4.1%, а
увеличение - в производ-
ството и разпределение-
то на електрическа и топ-
лоенергия и газ - с 3.9%,
както и в добивната про-
мишленост - с 1.9%. По-
значителен спад в прера-

ботващата промишле-
ност се наблюдава при
производството на пре-
возни средства, без авто-
мобили - с 25.6%.

На годишна база спад
на промишленото произ-
водство е отчетен в до-
бивната промишленост -
с 14.3%, в преработваща-
та промишленост - с
5.6%, и в производството
и разпределението на
електрическа и топлое-
нергия и газ - с 2.8%.

Данните дават сигнал,
че през второто тримесе-
чие на тази година може
да очакваме ново заба-
вяне на растежа на ико-
номиката.
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През юли развитието на земеделските култури ще протича при темпера-
тури и валежи, близки до климатичните норми. Определящ фактор за вегета-
цията на пролетните култури ще бъдат почвените влагозапаси. В началото на
лятото в резултат от падналите значителни, на места наднормени юнски ва-
лежи (Кнежа-116л/м2, Ловеч-103л/м2, Свищов-113л/м2, Казанлък- 89л/м2,
Елхово-114 л/м2, Кърджали-97 л/м2 ) в голяма част от полските райони на
страната почвените влагозапаси в еднометровия слой при пролетните култури
са добри, над 80% от ППВ (пределна полска влагоемност). Изключения има
в част от Източна България (агростанциите Исперих, Сливен) и в крайните
южни райони (агростанция Любимец), където влагозапасите в 50 и 100 см
почвен слой при царевицата и слънчогледа са най-ниски, под 60% от ППВ.

В началото на юли агрометеорологичните условия ще се определят от
неустойчиво и хладно за сезона време. Очакваните валежи през първите
дни от месеца ще възпрепятстват жътвата на пшеницата. Прогнозират се
градушки и повишен риск от полягане на узрелите есенни посеви, от раз-
пиляване на неприбраното от полето хлебно зърно. Метеорологичните усло-
вия в началото на юли ще благоприятстват развитието на редица гъбни
болести; струпясване и късно кафяво гниене по овошките; мана по лозата
и зеленчуковите култури и др.

През първото десетдневие на юли голяма част от добре обезпечените с
влага пролетни култури ще встъпват в репродуктивен етап от развитието си.
При по-ранните хибриди царевица ще протичат фазите изметляване, цъфтеж
на метлицата и изсвиляване.

През повечето дни от второто и през третото десетдневие развитието на
земеделските култури ще протича с ускорени темпове. Прогнозираните ек-
стремно високи максимални температури през последното десетдневие, на

места до 38-39 градуса, в съчетание с ниска атмосферна влажност, ще имат
неблагоприятно въздействие върху цъфтежа и оплождането при по-късните
хибриди царевица, ще нарушават нормалния ход на физиологичните проце-
си при зеленчуковите култури. През третото десетдневие на много места,
особено в източните и крайните южни райони на страната, ще се налага
прилагане на повишени поливни норми при късните пролетни и зеленчукови
култури. През десетдневието ранните хибриди царевица ще встъпят във
фаза млечна зрялост, при слънчогледа ще протича наливане на семената,
при памука - фаза цъфтеж. В края на месеца фасулът в полските райони ще
встъпи масово във фаза узряване.

През юли подходящи условия за провеждане на най-важното за сезона
мероприятие - жътвата на пшеницата, ще има в края на първото, началото
на второто и през третото десетдневие от месеца. Жътвата на голяма част
от посевите с ечемик бе проведена през втората половина на юни.

ВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТО

НОВИНИ

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

В МЗХ се обсъжда вариант на Стратегия за подкрепата за развитие на селски-
те райони през следващия програмен период (2014-2020). Без да конкретизираме
структурата и анализите на стратегията, интерес представляват някои констата-
ции, които са изведени като водещи и изненадващи. За какво става въпрос?

- Съотношението между стопанствата, при които преобладава потребление в
натура към стопанствата, които са стокови, е 3:1;

- Размерът на ИЗП е 5 087 948 ха, а на обработваемата земя - 3 227 237 ха;
- Констатирано е намаление на вложения труд в сектора с 51%;
- Делът на семейната работна ръка в земеделието е 2/3;
- Стойността на растениевъдната продукция е два пъти по-голяма от стойност-

та на животновъдната продукция;
- 80% от земята се стопанисва под аренда;
- Юридическите лица са 2% от броя на земе-

делските стопанства, но стопанисват 66.2% от ИЗП;
- Трайните насъждения заемат само 2.8% от

ИЗП;
- България е страната с най-ниска гъстота на

селскостопански животни в рамките на ЕС;
- Доходите на земеделските производители са

40% от средната работна заплата в страната;
- Производителността на труда в земеделието е

3 пъти по-ниска от другите отрасли;
- Средният размер на използваната земя в сто-

панство е 9.757 ха.

Ниска изкупна цена
на лавандуловото масло

Около средата на  месец юли ще е приключила жътвата на етерично-
масленото растение. Нищо добро не предвещава началото на кампанията по
прибирането на лавандулата. Ако миналата година килограм лавандулово масло
се заплащаше на производителите по 80 до 100 лева, тази година цената
стартира на ниво от 40 лева.

Заплащането се договорира не на килограм цвят, както е при розата, а на
килограм масло. Преработвателите избират тази мерна единица, тъй като в
страната се култивират 5-6 сорта лавандула, които имат различен рандеман.
Това са “Севтополис”, Рая”, “Дружба”, “Юбилей” и други.

Причината за ниската цена на маслото е в това, че при преработвателите има
големи количества, които още не са реализирани на пазара. Около 80-85 про-
цента от лавандуловото масло се изнася предимно във Франция, но и също
така и навсякъде, където се намери купувач.

През 2012 г. България се превърна в най-големия световен производител на
масло от лавандула. До 2008 г. първенството се държеше от Франция. Френ-
ските насаждения обаче заболяха и това даде шанс на българското производ-
ство да заеме челна позиция. Успоредно с намаляването на площите във
Франция се случиха две неща. Световната цена на маслото от лечебното
растение се увеличи до над 100 евро за килограм, а българските полета, заети
с него, се разраснаха.

Ако през 2010 г. България е произвеждала 25 тона лавандулово масло,
през 2012 г. то вече е било 90 тона. През 2010 г. световната цена на маслото
е достигнала 110 евро за килограм, а през 2012 г. - между 70 и 80 евро.

През 2012 г. МЗХ отчете, че в страната има 36 645 декара заети с тази
култура. Средният добив от декар е бил 241 килограма цвят. Рандеманът в
началото на кампанията е бил 100-130 кг цвят/1 кг масло, а в края - 60 кг цвят/
1 кг масло.

Цената за бала ливадно сено стартира при 6-8 лв./бр. Рулонните бали със
зелена люцерна са на цени от 55-60 лв./за бала.

 Цената на балите слама от ечемик и пшеница през 2013 г. стартират на
ценови нива от 100-135 лв./тон.

Ангелов, който отглежда 205 дка в рай-
она на село Рабово. Там жътвата ще
започне на 26 юли, когато ще стартира
и международен пленер по биодина-
мично земеделие. Очакват се произво-
дители и научни работници от Австрия,
Хърватска, Словакия.

Бившият авиатор е започнал преди
5 години с 5 декара от растението, ко-
ето напоследък стана хит сред диетоло-
зите. В момента в страната се отглеждат
около 1200-1300 дка. На пазара има над
50 сорта, включително немски, френски,
италиански, канадски. За разлика от
чуждите обаче българският, който от-
глежда Петко Ангелов, не съдържа глу-
тен и това е много важно.

Лимецът, наричан още “зърното на
траките”, не е претенциозен. Издържа
на суша и студ, става дори на ерозира-

Ломец ще е официалното
име на българския лимец

ли и засолени почви при по-голяма
надморска височина. Не изисква торе-
не, не страда от болести и е много
подходящ за биологично производство.
Българският сорт дава 100-120 кг/дка,
а изкупната цена е от 7 до 10 лв./кг.
Хлябът, замесен от древното жито, е
подходящ за хора, които страдат от
глутенова непоносимост. Зърното е и
много добър антиоксидант.

Д о края на седмицата ще излезе
официалното наименование на
българския лимец. Нашата
древна пшеница вече ще се
нарича ломец, съобщи Петко
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стиращи ислямисти и военен
персонал пред клуб на Репуб-
ликанската армия в Кайро,
съобщиха медицински източ-
ници, цитирани от световни
агенции.

Говорител на “Мюсюлман-
ски братя” съобщи, че 34
привърженици на движение-
то са убити. Близо 1000 души
са ранени.

Армията на Египет обяви,
че “въоръжени терористи” са
се опитали да щурмуват щаб-
квартири на елитната Репуб-
ликанска гвардия, информи-
ра Ал-Ахрам.

Около 200 души са арес-
тувани във връзка с инциден-
та. Нападателите са носили
оръжия и коктейли “Молотов”,
допълват от армията. Под-
дръжници на Морси са задър-
жали и двама души от арми-
ята в Кайро след сблъсъците.

След кръвопролитията
временният президент на

Паркът “Гези” и площадът “Таксим” са отворени за посе-
тители. Това стана ясно след специално изявление на вали-
ята на Истанбул Хюсеин Авни Мутлу.

Вчера рано сутринта специални екипи довършваха почи-
стването на двата обекта. Столовете и чадърите срещу
слънце, използвани от дежурните в парка полицаи, са събра-
ни и извозени с камиони на общината.

Междувременно синдикатът на журналистите в Турция
осъди действията на полицията при разгонването на демон-
странтите на истанбулския площад “Таксим” миналата събо-
та. Тогава най-малко 13 журналисти бяха ранени от поли-
цейски палки, пластмасови куршуми и сълзотворен газ. Над
80 граждани бяха задържани.

Напрежението в
Египет не стихва
Десетки убити и ранени при сблъсъци между
привърженици на сваления президент Морси и военни

Известният египетски опозиционер
Мохамед Ел Барадей осъди убийствата
и призова за независимо разследване.
“Насилието поражда насилие и трябва
да бъде остро осъждано. Нужно е неза-
висимо разследване. Мирният преход е
единственият начин”, написа той в бло-
га си в туитър.

Египетското ислямистко движение
“Мюсюлмански братя” пък призова за
въстание срещу получилите властта

Н
ай-малко 70 души
са убити, включи-
телно офицер от
армията, при сблъ-
съци между проте-

Шпикерът на чешкия пар-
ламент заяви, че прокурату-
рата е поискала от долната
камара на парламента да
лиши от имунитет бившия
премиер Петр Нечас, преда-
де вестник “Вашингтон пост”.

Нечас подаде оставка
миналия месец поради ко-
рупционен скандал и обви-

за корупция с две години от-
срочка на изпълнението на
присъдата, съобщиха светов-
ните агенции, като се позо-
вават на китайски медии.
Съдът също конфискува иму-
ществото му и пожизнено го
лиши от политически права.

Съдебният процес срещу
бившия министър е смятан за
тест за решимостта на новия
президент на Китай Си Цзин-
пин да се пребори с корупци-
ята, отбелязва Ройтерс. От-
както стана президент през
март, Си Цзинпин се зае да
се бори с корупцията на всич-
ки управленски равнища. По
думите му проблемът е тол-
кова сериозен, че застраша-
ва нормалното функционира-

Командирът на катастрофиралия в Сан Франциско
самолет се опитал да избегне кацането и да направи
втори опит за приземяване секунди преди машината
да се разбие на земята. Това съобщиха експертите
от Националното управление за транспортна безопас-
ност на Съединените щати.

Пилотът на самолета е имал опит, но все още се е
обучавал да лети на такъв тип самолет, съобщи в
понеделник южнокорейската авиокомпания. 46-
годишният Ли Ханг Кук е имал повече от 9000 лета-
телни часа, но само 43 часа от тях са били на този
модел, един от най-големите пътнически лайнери в
света. Пилотът е бил под наблюдението на опитен
инструктор, който е действал като втори пилот, съоб-
щиха от авиокомпанията.

Чешката прокуратура
иска имунитета на Нечас

Египет Адли Мансур изрази “дълбоко
съжаление” за убитите и обяви създа-
ване на съдебна комисия, която ще
разследва инцидента.

Междувременно прокуратурата е на-
редила да се затвори централният офис
на Партията на свободата и справедли-
востта, която е политическото крило на
ислямското движение “Мюсюлмански
братя”, тъй като са открити оръжия, отбе-
лязва “Франс прес”.

сили след отстраняването на прези-
дента Мохамед Морси, съобщи Рой-
терс. Заявлението призовава всички
египтяни да въстанат срещу онези,
които “искат да откраднат революция-
та, използвайки танкове”. Движението
също така настоява международната
общност да се намеси в страната, за
да “спре кръвопролитията”, както и да
не позволи на Египет да се превърне
в “нова Сирия”.

„Таксим” и „Гези”
отворени за посетители

нения в подслушване.
Долната камара на пар-

ламента трябва да подложи
молбата за свалянето на
имунитета на бившия преми-
ер на гласуване. Председа-
телят на парламента Миро-
слава Немцова обяви, че гла-
суването не може да бъде
извършено преди септември.

Бивш министър в Китай
осъден на смърт
за корупция

не на държавата и оцелява-
нето на партията.

Лю, който беше обвинен в
подкуп и превишаване на слу-
жебните правомощия, от 1986
до 2011 г. получил от различ-
ни лица подкупи на стойност
64,6 милиона юана (10,53
млн. долара). През февруари
2011 г. той беше уволнен от
поста за сериозни дисципли-
нарни нарушения. Тогава за-
почна разследване за участи-
ето му в голям корупционен
скандал в сферата на желе-
зопътното строителство. През
май 2012 г. Централната ко-
мисия на Китайската комунис-
тическа партия го изключи от
партията.

Според китайското зако-
нодателство смъртната при-
съда с отсрочка може да
бъде заменена с доживотен
затвор.

БББББ
ившият министър на
железниците на Ки-
тай Лю Чжицзюн бе-
ше осъден на смърт
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Снимки БГНЕС

9 души загинаха и над 15 са ранени
при автомобилна катастрофа

в Централна Испания. Инцидентът
стана недалеч от Авила, северно от

испанската столица Мадрид. Става
въпрос за автобус от вътрешни линии,

изпълнявал редовен маршрут между
село Серанилос и град Авила. Две

мобилни групи за спешна помощ, два
хеликоптера, оборудвани за спешни

случаи, и десет линейки пристигнаха
на мястото на инцидента

Полша скоро няма
да въведе еврото

До 2019 г. Полша няма наме-
рение да въвежда еврото, заяви
министър-председателят на
страната Доналд Туск, цитиран
от Интерфакс. По неговите
думи, за подобно решение са не-
обходими две трети от гласове-
те, за да се внесат съответни-
те изменения в конституцията.
“У нас няма да има подобно мно-
зинство в близко време”, комен-
тира Туск.

Смени в сирийската
управляваща партия

Цялото управление на сирий-
ската управляваща партия с
изключение на президента Ба-
шар Асад е сменено, предаде
АФП. Сред 16-те членове на
новата управа фигурира и пре-
зидентът Асад. Сред ръководи-
телите на партията обаче не
присъства вицепрезидентът
Фарук Шарех. Сирийският преми-
ер Ваел Халаки, както и предсе-
дателят на парламента Джихад
Лахам са влезли в ръководство-
то на управляващата партия.

Оправдаха
обвиняемите за
„Петрол срещу храна”

Всички обвиняеми по делото
за отклоняване на средства по
програмата “Петрол срещу хра-
на”, изготвена от ООН за Ирак,
бяха оправдани от парижки съд,
предаде АФП. Сред обвиняемите
бяха френската петролна компа-
ния “Тотал” и бившият министър
на вътрешните работи на Фран-
ция Шарл Паска. Парижкият из-
правителен съд постанови, че
обвиненията за корупция, търго-
вия с влияние и злоупотреба със
социални блага не са основателни.

Взрив в румънски
университет

Взрив избухна в румънски уни-
верситет, предаде ИТАР-ТАСС.
Неизвестен мъж е влязъл в сгра-
дата на висшето учебно заведе-
ние по време на изпит и започ-
нал да псува студентите. След
това в раницата му се активи-
рало самоделно взривно устрой-
ство. Няма пострадали.
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Най-малко 12 души загинаха, а 165 бяха ранени
при срутване на хотел в южната част на Индия.

Възможно е под развалините на двуетажния
хотел “Сити лайт” в град Секундерабад да има
още затрупани хора. Състоянието на някои от

приетите в болница пострадали е критично. 80-
годишната сграда е била със слаба конструкция

и не е отговаряла на стандартите за
безопасност, смятат от полицията

Бразилия е поискала
обяснение от Вашингтон
относно публикуваните
съобщения, че американ-
ските разузнавателни
служби са следили милио-
ни имейли и телефонни
обаждания на бразилски
граждани, съобщи Би Би
Си. Информацията беше
публикувана през уикенда
от местния вестник O Globo
и е базирана на докумен-
ти, предадени от бившия
сътрудник на ЦРУ и на
американската Агенция за
национална сигурност
(NSA) Едуард Сноудън.

Според медията Бра-

Бразилия била сред топ
целите за следене на САЩ
Сноудън твърди, че Европа помага в глобалното подслушване

зилия е една от страните
с най-голям брой елек-
тронни съобщения и теле-
фонни обаждания, подло-
жени на мониторинг от
американските служби,
въпреки че като цяло от-
ношенията й с Вашингтон
са добри. “Бразилия, с
нейните големи държавни
и частни цифрови мрежи,
и големите мобилни опе-
ратори и интернет достав-
чици фигурира в докумен-
тите на НСА като предпо-
читана база данни в об-
ластта на телекомуника-
циите и интернет заедно с
нации като Китай, Русия,

Иран и Пакистан”, се каз-
ва в статията.

В отговор на публика-
цията бразилският прези-
дент Дилма Русеф е свика-
ла спешна среща с мини-
стри от кабинета. Външни-
ят министър Антонио Пат-
риота заяви, че правител-
ството е поискало обясне-
ние от САЩ чрез амери-
канското посолство в стра-
ната и чрез бразилското
посолство във Вашингтон.
Патриота каза още, че
възнамерява да призове
ООН за изготвяне на регу-
лация, която “да възпре-
пятства злоупотребите и да

защитава правата” на ин-
тернет потребителите.

Министърът на комуни-
кациите Пауло Бернардо
съобщи, че федералната
полиция и бразилската те-
лекомуникационна аген-
ция Anatel ще проведат
разследване, за да разбе-
рат дали интернет достав-
чици, базирани в страна-
та, са били замесени в
евентуалните схеми за
следене.

Междувременно гер-
манският вестник “Шпигел”
публикува интервю на
бившия консултант на
американското разузнава-

не Едуард Сноудън. Сно-
удън твърди, че западни-
те страни, които са възму-
тени от шпионажа, който
извършва американската
Агенция за национална
сигурност, в действител-
ност си сътрудничат с нея
от дълго време насам.

“Шпигел” публикува
тази информация на фона
на отказа през седмицата
на няколко европейски
столици да отговорят на
искането за убежище на
30-годишния американец.

Съдбата на младия
американец, издирван от
Вашингтон за шпионаж,

остава несигурна, въпреки
че три страни от Латинска
Америка - Боливия, Вене-
цуела и Никарагуа, обяви-
ха в края на миналата сед-
мица, че са готови да го
приемат. Много неясноти
са надвиснали над пътя на
Сноудън, който остана без
паспорт, анулиран от Ва-
шингтон. Въпросът е дали
може да отиде в друга
страна, без да бъде засе-
чен от американците. Друг
риск са страните, които
могат да откажат достъп до
въздушното си пространст-
во на самолет със Сноудън
на борда.

По всичко личи, че на
Гърция, Португалия и Кипър ще
е необходима допълнителна
финансова помощ. Става дума
за средства извън тези повече
от 200 млрд. евро, които страни-
те получават в рамките на ста-
билизационните програми от
ЕС и МВФ. Пред Европейския
съюз възниква проблемът с на-
мирането на допълнителни
пари за най-слабите икономи-
чески страни членки на еврозо-
ната, пише “Уолстрийт Джърнал
Юръп”, цитиран от ИТАР-ТАСС.

Португалия едва ли ще може
да се върне на световните фи-
нансови пазари през 2014 г. На
Лисабон ще са необходими през
тази година 14 млрд. евро и още
15 млрд. евро през 2014 г., за да
покрива своите задължения по
държавните облигации, отбеляз-
ва деловото издание.

Що се отнася до Кипър,
твърди вестникът, то към момен-
та в ЕС възникват съмнения, че
програмата в размер на 10

Международният валутен фонд (МВФ) може
да намали прогнозата си за растежа на световна-
та икономика заради стагнацията в развиващите
се икономики, съобщи управляващият директор
на фонда Кристин Лагард, цитирана от CNBC.

“В момента прогнозата ни е за растеж от
около 3,3%”, припомни Лагард. “Боя се обаче,
че заради това, което виждаме в развиващите
се икономики, ръстът вероятно ще бъде по-
малък”, коментира тя на конференция в южния
френски град Екс-ан-Прованс. Лагард не назо-
ва конкретни числа, тъй като фондът ще публи-
кува актуализираната прогноза тази седмица.

МВФ вече намали очакванията си за расте-

Гръцките общински служители излязоха на поредната си
стачка срещу планираните съкращения. Недоволни профсъюзни

активисти пък нападнаха кмета на Атина Георгиос Каминис
също заради съкращения в кметството

От още пари ще се нуждаят
Гърция, Португалия и Кипър

От японските енергийни компании са подали заявления за
рестартиране на 10 ядрени реактора. Това се случва малко
повече от две години след катастрофата в АЕЦ “Фукушима”.
Искането за сертифициране на обектите съобразно новите изи-
сквания за сигурност, наложени след драмата във Фукушима, е
първа стъпка преди рестартирането на мощностите.

Издаването на разрешение и пускането отново в експлоата-
ция на реакторите може да отнеме месеци, коментират експерти.
Става дума за пет АЕЦ, в които има 10 реактора (19% от потен-
циала на страната) от общо 50 в Страната на изгряващото слънце.
Евентуалното им пускане в експлоатация може да осигури за-
хранването на около 2,9 млн. домакинства, пресмята агенция
Блумбърг. В момента само два реактора в Япония са действащи.

Споразумение за свободна
търговия бе подписано между
Китай и Швейцария. За да вле-
зе в сила споразумението, тряб-
ва да бъде одобрено от швей-
царския парламент. Швейцарски-
ят министър на икономиката
Йохан Шнайдер-Аман изтъкна

но увеличение на крилатите ракети. РИА “Но-
вости” цитира министъра на отбраната Сер-
гей Шойгу, според когото става дума за
доставка на въоръжение за стратегическите
ракетни войски, ракетните бригади на су-
хопътните войски и на флота. Както отбеляза
министърът на отбраната, най-важното е, че
всичко това е в синхрон с инфраструктурата,
която е в състояние да приеме и използва
това въоръжение.

Министър Шойгу съобщи, че за три го-
дини е планирано увеличение от 5 пъти,
като до 2020 г. то ще достигне 30 пъти.

Шестима косовски албанци са били ра-
нени при престрелка със сръбски полицаи
на границата между бившата провинция на
Белград и Сърбия. Според косовската поли-
ция става дума за инцидент, при който ал-
банците влезли на сръбска територия, за да
извършат незаконна сеч на дърва. Сръбски
полицаи стреляли по тях, имало шестима
ранени и те се оттеглили обратно в Косово.

Подобни инциденти по границата меж-
ду Косово и Сърбия не са изненада, но тази
престрелка привечер е първата, след като
на 19 април Белград и Прищина се спора-
зумяха да нормализират отношенията по-
между си.

жа на световната икономика. През април ин-
ституцията ревизира прогнозата си до 3,3%,
след като през януари съобщи, че очаква ръст
от 3,5 процента.

Кристин Лагард определи бюджетните
съкращения в САЩ като неуместна мярка, ко-
ято ще натежи на растежа. Тя призова Вашинг-
тон да представи “по-правдоподобни” фискал-
ни планове.

Управляващият директор на МВФ подчер-
та, че бюджетните съкращения засягат някои
важни разходни пера, които са от съществено
значение за подкрепа на растежа в среднос-
рочен и дългосрочен план.

млрд. евро ще бъде достатъчна,
защото икономиката на остров-
ната държава се намира в
състояние на “свободно падане”.

На свой ред Гърция се
сблъсква със значителни труд-
ности при изпълнението на
задълженията си, свързани с
програмата за жестоки иконо-
мии и съкращения. В резултат
на всичко това, коментира изда-
нието, след предстоящите през
септември избори в Германия в
дневния ред на ЕС ще влезе
въпросът за намиране на
допълнителни стабилизационни
фондове за тези три държави.

В същото време според Ев-
рокомисията икономиката на
Гърция ще се върне към растеж
през 2014 г. Кредиторите
завършиха технически одит на
реформите в Гърция, откривай-
ки пътя за изплащането на нов
транш от 8,1 млрд. евро от спа-
сителната помощ, ако финансо-
вите министри одобрят доклада
за одита.

Токио иска рестартиране
на 10 ядрени реактора

Китай и Швейцария вече
ще търгуват свободно

предимствата на китайския па-
зар, притежаващ огромен потен-
циал за растеж на бързо увели-
чаващата се средна класа.

Китай е третият търговски
партньор на Швейцария след
Европа и САЩ. Търговията им
възлиза на 26,3 млрд. долара,

като швейцарският износ в Ки-
тай е 22,8 млрд. долара. Китай
за втори път подписва подобно
споразумение с европейска
страна. Първата държава, с ко-
ято Поднебесната империя
сключи такава договорка, бе
Исландия.

Москва увеличава
крилатите
си ракети

ПРЕСТРЕЛКА
МЕЖДУ КОСОВАРИ
И СЪРБИ

Снимки БГНЕС

ППППП
рограмата за военното строителство
на Русия до 2020 г. бе обсъдена на
заседание на Съвета за сигурност на
Руската федерация. В нея е заложе-

МВФ ЩЕ ЗАНИЖИ ПРОГНОЗАТА
СИ ЗА СВЕТОВНИЯ РАСТЕЖ
МВФ ЩЕ ЗАНИЖИ ПРОГНОЗАТА
СИ ЗА СВЕТОВНИЯ РАСТЕЖ
МВФ ЩЕ ЗАНИЖИ ПРОГНОЗАТА
СИ ЗА СВЕТОВНИЯ РАСТЕЖ
МВФ ЩЕ ЗАНИЖИ ПРОГНОЗАТА
СИ ЗА СВЕТОВНИЯ РАСТЕЖ
МВФ ЩЕ ЗАНИЖИ ПРОГНОЗАТА
СИ ЗА СВЕТОВНИЯ РАСТЕЖ
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Игор ВИРАБОВ

Наскоро информаци-
онните агенции побърза-
ха да съобщят, че “село
Михайловское и околно-
стите му в Пушкиногор-
ския район в Псковска
област са станали обект
на културното наследст-
во от федерално значе-
ние. Съответното разпо-
реждане е подписал рус-
кият премиер Медведев”.

Тези, които отдавна и
внимателно следят про-
блемите на музеите-ре-
зервати, биха могли да се
учудят от това съобще-
ние: как така, нима Пуш-
киногорие не е било “фе-
дерално значимо”? Че
какво предназначение е
имало тогава - областно,
местно?

Тук си струва все пак
веднага да се обясни за
какво става дума. Музеят-
резерват, основан през
1922 година, първоначал-
но е бил държавен и зна-
чим в мащабите на цялата
тогавашна страна. Страна-
та се промени и музеят-
резерват се сблъска с без-

Папа Франциск направи вчера безпрецедентно посещение на италианския
остров Лампедуза, където заклейми безразличието на света към смъртта

на стотиците идващи от Африка мигранти, които се опитват да
прекосят Средиземно море в търсене на по-добър живот. Откакто бе

избран за папа, Франциск за пръв път напуска Рим

лосърдни дела. Финансовата
институция, която вече над 70
години върти бизнеса си под
покрива на Ватикана, се нари-
ча Институт за религиозни дей-
ности, съкратено ИРД. Папска-
та банка отдавна е подозира-
на в тъмни сделки - незаконно
финансиране на партии, пране
на пари, корупция. Банката има
славата на една от най-могъ-
щите и най-непрозрачни фи-
нансови институции в света.
Мнозина от банкерите, на кои-
то е било позволено да
хвърлят поглед в делата на
институцията, умират при не-
изяснени обстоятелства. Сред
тях е банковият служител Ро-

Заради това сътрудничество
той вероятно е имал възмож-
ността да използва множество
контакти на банката на Вати-
кана, за да скрие парични
трансакции за милиони. По
този начин вероятно е опитал
и да пренесе нелегално 20
милиона евро от Швейцария до
Рим. Още през 2010 година
прокуратурата в Рим започва
да разследва паричния поток
между една дузина италиански
институции и Ватикана. Имаше
подозрения за пране на пари.
Няколко месеца по-късно бе
конфискувана сума от 23 мили-
она евро, вложени от ИРД по
сметка в италианска банка. Ге-
нералният директор Чиприани
и тогавашният президент на
надзорния съвет Еторе Готи
Тадески в крайна сметка бяха
обвинени в нарушаване на ев-
ропейските правила срещу
прането на пари.

Папа Бенедикт
срещна съпротива

Тогавашният папа Бенедикт
XVI след това обяви, че ИРД
ще представи счетоводството
си на банковия регулаторен
орган на ЕС. Целта бе институ-
цията отново да влезе в “белия
списък” на финансовите инсти-
туции, които спазват междуна-
родните стандарти за прозрач-
ност. Бенедикт обаче срещна
съпротива в курията. Така на-
реченият скандал “Ватилийкс”
през януари 2012 година пока-
за дълбокото разцепление във
Ватикана - докато папата и
тогавашният председател на
надзорния съвет на ИРД Готи
са настоявали за по-голяма
прозрачност, държавният сек-
ретар Тарчизио Бертоне се е
опитвал да саботира кампани-
ята за прозрачност. Спорът
около ИРД няколко месеца по-
късно доведе до уволнението
на Готи Тадески. До февруари
2013 година ръководният пост
в надзорния съвет остана не-
зает. Едва след като Бенедикт
се оттегли, се намери нов ръко-
водител - германецът Ернст
фон Фрайберг, който сега вре-
менно ръководи банката. За
Марко Ансалдо, експерт по

Франциск, лечителят
Ще успее ли решителният подход на новия папа към интригите в банката на Ватикана?

берто Калви през 1982 година
и юристът Микеле Синдона
четири години по-късно. Сега
папа Франциск иска да подхо-
ди решително към интригите в
“банката на Бог”. Очаква се ко-
мисия да започне да планира
преустройството на институци-
ята. И не само това - след като
старшият счетоводител на ва-
тиканското управление на не-
движимите имоти Нунцио Ска-
рано бе арестуван по подозре-
ния в пране на пари и коруп-
ция, Франциск отстрани не
само него. Малко по-късно се

оттеглиха и ръководителят на
ИРД Паоло Чиприани и него-
вият заместник. На мястото на
Чиприани сега временно тряб-
ва да застанат новият надзо-
рен съвет и рицарят от Мал-
тийския орден Ернст фон
Фрайберг. До октомври компа-
нията трябва да има нова струк-
тура и нов шеф.

Италианският печат писа за
земетресение във Ватикана.
При това случаят “Скарано”
изобщо не бе неочакван. Раз-
следванията, които доведоха
до ареста на Скарано и двама
негови съучастници, имат
дълга предистория. Скарано
беше управител на имущество
при APSA - дружество за уп-
равление на недвижими имо-
ти, което работи заедно с ИРД.

Ватикана от италианския все-
кидневник “Република”, назна-
чението още тогава даде ясен
знак, че в курията има необхо-
димата воля да се запази се-
гашната форма на ИРД. “Наис-
тина назначението бе подпи-
сано от Йозеф Рацингер, но бе
одобрено еднозначно от
държавния секретар Тарчизио
Бертоне”, посочва Ансалдо.

Ще преглътне ли
курията реформите?

Във Ватикана изборът на
германеца срещна критики. За
някои проблем бе ролята на
Фон Фрайберг като председа-
тел на надзорния съвет на
Blohm+Voss - компания, произ-
веждаща и военни кораби. Ос-
новният проблем, отбелязва ек-
спертът Ансалдо, обаче е, че
германският мениджър беше
човек на Бертоне - чрез това
назначение отиващият си
държавен секретар опитва да
запази контрола си над ИРД.
Трудните отношения между
папа Франциск с Фон Фрай-
берг стават видими и от факта,
че папата все още не е приел
официално малтийския рицар.
Освен това още през септем-
ври в курията предстоят разме-
ствания. Новият държавен сек-
ретар вероятно ще бъде дове-
рено лице на новия папа - ар-
хиепископът на Тегусигалпа
Оскар Родригес Марадиага или
монсеньор Джузепе Бертело,
президент на папската комисия
за града държава Ватикана.
Дали курията ще допусне ре-
формите, към които се стреми
Франциск? “Точно сега наблю-
даваме неочаквано развитие.
Допреди няколко седмици ку-
рията бе твърдо зад Бертоне.
Държавният секретар имаше
пълна свобода при назначава-
нето на високопоставени слу-
жители. Сега обаче цялата си-
стема бавно рухва под натиска
на новия понтиф”, отбелязва
Ансалдо. Засега курията наблю-
дава почтително това развитие.
“Притегателната сила на новия
папа е много голяма. Скоро ще
видим, че все повече кардина-
ли ще преминат на негова стра-
на”, допълва експертът.

Фабио ГЕЛИ
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Пушкинският музей-резерват вече има с какво да се защити
брой нови, неизвестни
дотогава проблеми. В но-
вите условия Пушкиного-
рие получи статут на фе-
дерален, особено ценен
обект през 1995 година.
Друг въпрос е, че статутът
сам по себе си не прече-
ше на собствениците на
дворци и вили бавно, но
сигурно да настъпват сре-
щу тези свещени места.
Това тихо настъпление
срещу земите в Михайлов-
ское, Тригорски и околно-
стите им “Российская га-
зета” следи отдавна.

Защо ли? Георги Ва-
силевич, директорът на
Пушкиногорие, обяснява
- мястото в джоба си не
можеш да сложиш, не мо-
жеш да го вземеш със
себе си, и нищо не може
да замени онзи миг, ко-
гато се изкачваш на
върха в Святогорския ма-
настир, оглеждаш се -
чак дъхът ти секва. Имен-
но това, казва Василевич,
е основата за самоусеща-
нето на страната. Може и
да има държави, които да
могат без това, но Русия
не може.

И за да не губим таки-
ва места, отбеляза Ната-
лия Грамолина, директор
на “Поленов”, винаги
трябва да имаш под ръка
някакъв основен доку-
мент, за да не може ня-
кой местен дерибей, ня-

кой богаташ да хвърли
око на тях.

Обадихме се на Геор-
ги Василевич в Михай-
ловское.

- Решават ли новите
правителствени разпо-
редби всичките проблеми

на Пушкиногорието?
- В сравнение с това,

което имахме през пре-
дишните години, сега е
направена огромна стъп-
ка напред, което е неоце-
нимо важно. Новите доку-
менти потвърждават съ-

ществуващия федерален
статут на музея-резерват,
освен това уточняват по-
ложението с границата,
със земята, която прите-
жава Пушкиногорието.

- Кои други музеи-ре-
зервати имат същите
проблеми?

- Преди повече от
месец такова решение бе
взето и за Ясная поляна.
И занапред по същата
методика, доколкото ми е
известно, ще се утвърж-
дават и други федерални
обекти, други музеи-ре-
зервати. Надявам се, че
това ще се случи - мето-
диката вече я има. Важ-
ното, което за нас е мно-
го съществено, е, че тези
правила налагат на раз-
личните собственици, в
това число и за частните
собственици на охраняе-
ми територии - определе-
ни правила за застроява-
не, обработване на земя-
та. Те трябва да се имат
предвид при която и да
било сделка със земята,
продажба, покупка. Това
е сериозна стъпка на-
пред.

Ландшафт със смисълЛандшафт със смисълЛандшафт със смисълЛандшафт със смисълЛандшафт със смисъл
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Интервю на Ина МИХАЙЛОВА

АПОСТОЛ АПОСТОЛОВ:

Шансът за България е
оцеляване на кабинета
Ще бъде пагубно за държавата, ако допуснем да бъде заграбена от олигархичния кръг,
гравитиращ около президента, казва кметът на Симитли

Ñ ïðîòåñòèòå êàòî âèä ïðåïèòàíèå
îò íÿêîëêî ñåäìèöè ñå èçäúðæàò
äåñåòêè ñåìåéñòâà

Ñïîäåëÿì íå ñàìî
ìîåòî ìíåíèå, à è òîâà
íà íàä 60-70 íà ñòî
îò õîðàòà â îáùèíàòà

 Г-н Апостолов, каква е
причината за вашата дек-
ларация, в която заявихте,
че се раздават пари на про-
тестиращи, а правителст-
вото накърни апетитните
интереси на кръга, който
както сам казвате започ-
ва с “К” и завършва на “л”,
около който гравитира пре-
зидентът?

- Говоря тези неща от до-
ста време, но явно не ме чу-
ваха. Ваши колеги от различ-
ни медии не искаха да ги пуб-
ликуват. Казах всичко това за
сетен път заради изявление-
то на нашия президент. Т.нар.
обединител на нацията, кой-
то ясно, точно и конкретно
показа накъде иска да върви
нашата държава, по какъв на-
чин иска да се затвърди оли-
гархичният модел на управ-
ление от неговия собствен
кръг. Не може човек, който
трябва да е обединител на
нацията, да си позволява да
се държи по този начин.

Всички в тази държава сме,
както се казва, първи братов-
чеди - познаваме се и знаем
кой кой е, откъде е и какво
иска да направи. Защо никой
не пита как президентът с
офшорките се превърна от
син на бивш областен секре-
тар на БКП в пръв демократ
и иска незабавни избори?

Правителството на Оре-
шарски направи всичко, за да
бъде намалена цената на
тока за обикновения човек. И
явно по този начин накърни
апетитните интереси на
кръга, около който гравитира
президентът - онзи кръг, кой-
то не е тайна за никого.

В крайна сметка целта на
протестите е ясна - да падне
законното правителство, да
бъде назначен пак служебен
премиер (назначен от Плев-
нелиев, при това подозирам,
че за мястото се готви човек
с определени инициали О.Д.)
И така целта на този кръг е
да разграби държавата и да
ни докара до просия.

 Но протестите не са
на вашата глава, както се
казва? В Симитли има ли
протестиращи?

- В Симитли има много
хора, които имат желание да
протестират в защита на пра-
вителството. Настроенията са
такива. В интервю още през
юни отново засегнах темата
с протестите, като имах пред-
вид протестиращите в Благо-
евград. Това са едни и същи
хора, на които се плаща и
които нямат друга работа.

Медиите, информационни-
те агенции показаха много
ясно кои са лицата на проте-
стите. И това, което аз го ка-
зах, те го потвърдиха. Комен-
тарът е излишен, нещата са

повече от ясни.
Лично съм минавал през

подлеза на ЦУМ в София и
са ми предлагани пари. Има
достатъчно хора, които се за-
нимават с това. Много съжа-
лявам, че ваши колеги не по-
казват истинския сценарий на
тези протести. С протестите
като вид препитание от ня-
колко седмици се издържат
десетки семейства.

Защо не отидат и не се
разходят журналистите през
подлеза на ЦУМ и да видят
за какво става въпрос. Но
може и да е късно, тъй като
вече се поразкриха част от
“истинските лица” и похвати
на протестите. По-скоро пред-
лагащите пари ще гледат по-
дозрително на едни хора, но
ще дават на други, вече по-
знати от предишните дни.

 Хората от Симитли
как реагират на вашата
декларация?

- Имайки предвид, че съм
избиран с не по-малко от 70
на сто от гласовете на изби-
рателите, сами си направете
изводите как реагират хора-
та. Разликата между мен и
президента и други висши
държавни и партийни функ-
ционери е в това, че съм не-
прекъснато, всекидневно
сред хората. И това, което
казвам, съм го чул от тях,
хората, с които съм всеки ден,
всеки час. Те са го сподели-
ли с мен. Затова споделям не
само моето мнение, а и на
голяма част - над 60-70 на
сто, от хората в общината.
Така че изобщо не може да
става въпрос за разбиране и
подкрепа на декларацията
ми. По-скоро предавам нагла-
сите им, това, което те споде-
лят с мен.

Хората в Симитли ми каз-
ват фамилиарно Поли. Десет

години съм кмет и в нашата
община няма човек, който да
се обръща към мен с “госпо-
дин кмет” или “господин Апо-
столов”. Всички ми казват:
“Поли, ела тук. Поли, напра-
ви това...”

 Загатнахте в декла-
рацията, че има много по-
важни въпроси, които
трябва да занимават не
само държавниците, но и
обществото като цяло.
Кой са те?

- Най-важен е въпросът как
да излезем от ситуацията.
Едва ли на този етап има по-
правилен човек от господин
Орешарски, който да знае
как можем да излезем от
тежкото положение, в което
се намираме като държава,
като общество. ГЕРБ са оста-
вили бюжета до такава сте-
пен изнемощял, че сегашно-
то правителство, макар и под-
крепено от безспорно голе-
мите възможности на преми-
ера и на част от министрите,
трудно ще се справи, ако не
получи подкрепа от цяла
България.

Три милиарда лева са
задълженията, които прави-
телството трябва да покрива
през тази и следващите го-
дини. Правителственият дълг
се увеличи с 4 млрд. лв. На
България й трябва заем, кой-

то вероятно ще е около 1
млрд. лева. В същото време
президентът Плевнелиев
подкрепя гражданската пози-
ция, че политиката от прехо-
да няма да бъде толерирана.
Къде е проблемът на държа-

вата ни?
Има много по-важни неща,

които трябва да се извадят на
дневен ред в държавата и в
обществото. Те са свързани с

оцеляването ни - като човеш-
ки същества, и с оцеляването
на държавата. Това, което се
прави в момента, едва ли не
е с цел държавата да фали-
ра, да ни няма като държава
след няколко години. Натам
вървят някои неща.

 Очаквате ли и други
ваши колеги да не се
стърпят и да изразят как-
во мислят хората? Питам
ви не с намерение да про-
тивопоставяме София на
провинцията, а с ясното
съзнание, че монетата има
две страни. Добре е да слу-
шаме всички - и тези, кои-
то говорят, но и тези, ко-
ито мълчат...

- По-голяма част от кмето-
вете в нашата област споде-
лят моето мнение. Но за жа-
лост повечето от тях са пар-
тийно зависими и не искат да
изразят публично становище,
както правя аз. Винаги съм
бил независима личност, сво-
бодолюбив българин. Винаги

съм казвал мнението си, без
да се притеснявам.

Когато има местни избори,
казвам: “Моята партия е об-
щина Симитли!” Който иска да

ме подкрепя, да ме подкрепя
- няма значение дали е отля-
во, дали е отдясно, дали е с
центристки разбирания и пр.
Не съм допускал в нито една
местна кампания в Симитли
да идват политици, които да
ме подкрепят. Имам по-разли-
чен поглед върху нещата.

Още когато министър-
председателят Пламен Оре-
шарски направи среща с Уп-
равителния съвет на Нацио-
налното сдружение на общи-
ните в България, заявих, че
той всъщност прави среща с
малцинството. Трябва да раз-
говаря с мнозинството, защо-
то мнозинството са независи-
мите кметове. А обикновено в
Управителния съвет на
НСОРБ влизат на квотен
принцип представители от
партиите, които са в парла-
мента. Това са донякъде за-
висими хора.

Още преди години пред-
ложих на своите колеги по
време на заседание на сдру-
жението на общините да на-
правим Кметска партия, за да
не ни смятат за зависими, да
си помагаме и да вървим на-
пред. Твърдя, че една част от
общините имаме администра-
тивен капацитет - много по-
голям и много по-добър, от-
колкото министерствата. За
съжаление по-голяма част от
моите колеги се оказват за-
висими - партийно, от различ-
ни кръгове и т.н. Те сами си
го признават.

 Разбирам от загриже-
ния тон относно финансо-
вите параметри в държава-
та, че сте “за” актуализа-
ция на бюджета за 2013 г.?

- Наясно съм с финансово-
то състояние на държавата. А
и първите прояви на различ-
ните министри показват как-
во е действителното състоя-
ние на бюджета за 2013 г. Ак-
туализацията му е неизбеж-
на, задължителна е дори.
Няма година, в която да не е
правена подобна стъпка на
осъвременяване на сметките
в държавата.

 Вашата прогноза - ще
оцелее ли това правител-
ство?

- Повече от три седмици
има протести в България,
хора искат оставката на но-
вото правителство, което бе
избрано само преди месец и
половина. При това предсроч-
но, защото не ни харесваха
начина на работа, похватите
и резултатите на предишно-
то. Може ли улицата да иска
оставки, без да даде възмож-
ност на премиера Орешарски
да покаже своя управленски
потенциал?

Бих искал това правител-
ство да оцелее. Мисля, че
това е шансът на България.
Обратният път е тотално раз-
грабване на държавата. Едни
хора вече принизиха дър-
жавността до такива низини,
каквито няма в Европа. И в
Албания няма подобно чудо.
Ако допуснем да бъде раз-
грабена по такъв начин на-
шата държава, имам предвид
от олигархичния кръг, който
всички знаят, това ще бъде
пагубно за българския народ.
И дори такива патриоти като
мен, които сме научили деца
и внуци да обичат родината
си и да бъдат тук, в Бълга-
рия, ще бъдем принудени да
напуснем страната. И да се
чудим как да оцеляваме да-
леч от нея.

‘
‘

‘
‘



ÎÁÙÅÑÒÂÎ

ВТОРНИК 9 ЮЛИ 2013

www.duma.bg
1 21 21 21 21 2

9
Датата

Честито, варненци!

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

Суверен „на конци”

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

СВЕТЛА
ВАСИЛЕВА

Полезните и
безполезните

1357 - ПОСТАВЕН Е ОСНОВНИЯТ КАМЪК НА
КАРЛОВИЯ МОСТ В ПРАГА.

Императорът на Свещената
Римска империя Карл IV започ-
ва строежа на комплекса,
завършен в началото на ХV в.
Мостът свързва Стария град и
замъка Храдчани. Дълъг е 516
м и е широк 10 м. По протеже-
нието му има над 30 скулптури.
Най-новата, от 1928 г., е на св.
св. Кирил и Методий (на сним-
ката). Разположена е между белокаменната св.
Ана и тъмнокаменния св. Йоан Кръстител.

1766 - РАЖДА СЕ ДЖЕЙКЪБ ПЪРКИНС,
АМЕРИКАНСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1849
Г.). Има принос към разви-

тието на парната машина. За
целия си живот получава 21
американски и 19 британски
патента. Занимава се с печа-
тане на банкноти, а през 1840
г. произвежда и пощенски
марки, сред които и първата в
света - “Пени Блек”. През 1832
г. основава в Лондон Нацио-
нална галерия на приложните
науки, в която са изложени
нови за епохата изобретения. Сред тях е създа-
дена от Пъркинс парна картечница, която не по-
лучава одобрението на военните.

1850 - В СОПОТ СЕ РАЖДА ИВАН ВАЗОВ,
НАРОДЕН ПОЕТ (УМИРА 1921 Г.). Патриарх

на българската литература.
Автор на първия български
роман - “Под игото”, и на
текстове, дали българска-
та мярка за жанр и класич-
ност във всички литератур-
ни жанрове. Незабравими
за поколенията остават
цикълът “Епопея на забра-
вените”, повестите “Неми-
ли-недраги” и “Чичовци”,
разказът “Иде ли?”, стихо-
творенията “Българският
език”, “Към свободата”,
“Не се гаси туй, що не гас-
не” и много др. Приживе получава признанието
на народа, удостоил го с титлата “народен поет”.

1901 - РАЖДА СЕ БАРБАРА КАРТЛАНД,
БРИТАНСКА ПИСАТЕЛКА (УМИРА 2000 Г.).

Световноизвестна ав-
торка на любовни рома-
ни, драматург, историк,
лектор, телевизионна и
обществена знамени-
тост. Създала над 550
романа, а според други
източници - над 700,
преведени на повече от 25 езика. През 1983 г.
влиза в Книгата на Гинес като най-четената ав-
торка в света. Произведенията й са продадени в
над 600 млн. екземпляра. През 1991 г. е удосто-
ена от кралица Елизабет II с благородническа
титла за приноса си в литературата.

1922 - ДЖОНИ ВАЙСМЮЛЕР СТАВА ПЪРВИ-
ЯТ ЧОВЕК, ПРЕПЛУВАЛ 100 М ПОД ЕДНА
МИНУТА. Америка-

нецът печели пет златни
олимпийски медала (от
игрите през 1924 и 1928
г.). За цялостната си кари-
ера подобрява 67 светов-
ни рекорда. След като при-
ключва състезателна дей-
ност, става актьор. Играе
ролята на Тарзан в 12 фил-
ма и става по-известен, от-
колкото като шампион и
рекордьор. Неговият характерен вик се използ-
ва и до днес, като е познат по целия свят.

1950 - ПРИЕТ Е МАНИФЕСТЪТ „РЪСЕЛ-АЙН-
ЩАЙН”. В канад-

ското селце Пъгуош
се събират световно-
известни учени от
цял свят, които по-
лагат основите на
международна па-
цифистка организа-
ция. Сред участни-
ците са Бъртранд
Ръсел, Алберт Айнщайн, Фредерик Жолио-Кюри
и др. Целта на Пъгуошкото движение е чрез
установяване на периодични контакти между
водещи учени от двете противостоящи страни в
периода на Студената война да смекчи противо-
поставянето и да създаде сред тях дух на отго-
ворност към човечеството като цяло. Организа-
цията играе важна роля по време на официални
и неофициални отношения между държавите от
двете страни на желязната завеса.
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Здравейте, Варна! Че-
стит кмет. Каква я мислех-
те през зимата, каква ста-
на през юли, а? Вие най-
добре си знаете - на 30
юни валя пороен дъжд, на
7 юли беше чудесно вре-
ме за плаж. И накрая: без
Киро по Кировски. Съдба.
Мълчите, а може би обмис-
ляте след някоя седмица
да въстанете и срещу но-
воизбрания от 38 642 вар-
ненци кмет? 293 000 от вас
имат право на глас и не се

съмнявам, че всеки има
мнение. Хора, къде бяхте в
неделя?

Защо мълчите? Сега
беше моментът не за ви-
кове и грамада, а за из-
бор. Или не припознахте
нито един от кандидатите
за свой? Досетихте се, че
с отиграни избирателни
“технологии” ще ви побе-
дят и не гласувахте? Оста-
вихте съдбата си в ръцете
на търговците с бедността
и нещастието на ромите.
На тях това им е бизнесът
- да купуват влияние сре-
щу къшей хляб, да изнуд-

ват работещи срещу за-
плати, да пазаруват “поли-
тици” на килограм.

Наблюдатели твърдят,
че емисари и на двамата
кандидати, достигнали до
балотажа, са шетали за
гласове в ромските гета.
Може и да са прави, но не
ви ли се струва нерента-
билно да купуваш с пари
избиратели по списък,
вместо цели избирателни
комисии срещу обеща-
ния? Щом в един прото-
кол са се разписали 707
души, в чувалчето за ОИК
има само 220 бюлетини, а

в официалния документ са
отчетени 216 действител-
ни гласа, има ли нужда да
се разкарват ромите с
фирмен транспорт? А по-
добни протоколи “подгот-
вили” 45 секционни коми-
сии...

Мълчите. А знаете
защо не гласувахте. Ясно
ви е и как се стигна дотук.
Подозирате, че това ще се
случи и на предстоящите
парламентарни избори -
все едно предсрочни или
редовни. Сигурно затова
сега не сте толкова актив-
ни в негодуванието. Надя-

вате се онези “горе” във
Варна да разчетат правил-
но мълчаливия ви протест,
но забравяте, че които и
да са, те са не избраници,
а посочени персони. И са
ги посочили специалисти-
те по технология за пече-
лене на всякакви избори.

Моето подозрение е
по-черно от вашето, за-
щото и емпиричният ми
“материал” е повечко.
Срещу големите пари не
се излиза с апатия, гняв и
остроумни лозунги. Хора,
какво още трябва да ни
се случи?

Кой е суверенът в тази
държава?

1. Народът (който про-
тестира, който не протес-
тира, който гласува и кой-
то не гласува)

2. Управляващите
3. Опозицията
4. Чужбинските посла-

ници
Така къде иронично,

къде почти насериозно
реагираха някои във фо-
румите по повод съвме-
стната позиция на френ-
ския и германския посла-
ници за събитията в стра-
ната. Всеизвестно е, че
ако някой у нас иска да
уязви най-силно своя
опонент, то нечия чужда
оценка или препоръка
идва като удар в десет-
ката. Стига казаното да
обслужва политическия
му интерес. Така външни-
ят “авторитет”, пък бил
той посланик, дребен
брюкселски чиновник и
дори обикновен лобист,
се въздига до небесата
като мантра и последна
инстанция на истината.

Декларацията на два-
мата амбасадори, разби-

ра се, е доста витиевата и
дипломатично изпипана.
Заетата позиция и внуше-
нията обаче показват не-
двусмислено пряка наме-
са в работата на българ-
ската държава. Интересно
как биха реагирали в Па-
риж и Берлин, ако подоб-
но поведение биха си
позволили българските
посланици там? А нека си
признаем - за да сме на
този хал сега, немалка
вина носят всички, които
безропотно следваха и
следват всяка препоръка,
спусната ни отвън. Защо-
то клишето, че “каквото
Европа казва, винаги е
правилно”, продължава да
зомбира политиците, а и
немалка част от общест-
вото ни. Същото това об-

щество, което е твърде не-
хомогенно в исканията си,
за сведение на господа
посланиците. Защото ули-
цата може да преследва
своите си цели, но има
такива, които не ги споде-
лят. Да не говорим, че
според някои проучвания
мнозинството българи не
искат нови избори ведна-
га.

Впрочем трябва ли да
припомняме с примери
как често пъти двойният
аршин в подобни оцен-
ки, идващи отвън, е до-
казвал своята безприн-
ципност. И как захароса-
ните думи за демокрация
са само камуфлаж. При
суверен “на конци” оба-
че всичко изглежда е
позволено.

Вчера в интервю за
сутрешния блок на БНТ
“Денят започва” замест-
ник-председателят на ДСБ
д-р Петър Москов очерта
поредната граница, разде-
ляща нацията. Според
него в България има по-
лезни и смислени и безпо-
лезни и безсмислени хора.

Докторът съобщи диагно-
зата с лежерната лекота
на улицата. Беше забра-
вил за декларираната (ча-
сове преди това) принад-
лежност към възникваща
уж нова политическа кул-
тура. Беше загърбил и пре-
тенцията за реформатор-
ство в политиката.

Чудя се що за интелект
може да роди подобна
чудовищна мисъл? И що
за политик може да си
позволи да я изговори пуб-
лично в ефира на гледано
сутрешно предаване?

С какво претендира-
щият за реформатор е по-
различен от онзи, който в
началото на века надмен-
но ни съветваше да си
сменим чипа? С какво

стигмата “безполезни и
безсмислени” е по-различ-
на от арогантните откро-
вения за лошия матер’ял и
шибания народ, от сравне-
нията с квичащите в кочи-
на прасета и кучета, които
трябва да се държат на къс
повод и да се хранят с
пържолки?

Всекидневните реклам-
ни послания, разпростра-
нявани с упорита последо-
вателност от електронни-
те медийни канали и вну-
шаващи, че на улицата са
симпатичните, младите,
интелигентните, усмихна-
тите, качествените, умните,
от чиито среди ще се по-
явят прекрасните нови
лица, катострофират фа-
тално в миг като вчераш-

ния! Когато откровено,
хладнокръвно и със завид-
на лекота беше прокара-
на поредната разделител-
на линия. Когато разумът,
превъзмогвайки емоцията,
разбира, че зад претенци-
ите за реформаторство
нетърпеливо наднича по-
знато политическо лице-
мерие. И се питам как, с
какви очи “полезните” от-
тук нататък ще застават на
площада, пред камерите и
пред микрофоните, да
убеждават “безполезните”,
че ще работят в името на
и за благото на цялото
общество, в това число и
на онези, които смятат за
безсмислени, но от чиито
гласове, сигурна съм, не
биха се отказали.
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а трета поредна година дра-
стично намалената и крайно
недостигаща субсидия на
БАН е принудила учените в
академията да свият средна-

представят начина на живот на насе-
лението в един или друг район, а илю-
стрират онова познание, което голе-
мият етнолог и фолклорист остави в
българската хуманитаристика - раз-
бирането, че фолклорът е отражение
на живота на етноса; тип култура,
който формира самосъзнанието на
етноса.

Проф. Живков си отиде в края на
2001 г., беше на 63 години. Създаде
научна школа - по етнология, защи-
тена с 40 години изследователски
труд и със собствена концепция за
фолклористиката като специфична
наука, свързана с историята и дори
със социологията. Създаде Институ-
та за фолклор при БАН и първия уни-
верситетски курс лекции по етноло-
гия, накара света да признае
българската етнология като равно-
стоен партньор в световното общест-
вознание. Неговите студии и книги и
в момента са основен помощник на
студентите, а и на колегите му. Той е
единственият съвременен български
учен в областта на фолклористиката
и етнологията, чието име и дело фи-
гурират в енциклопедията “Етноло-
гия Еуропеа”, подготвяна във Вели-
кобритания.

Има обаче още нещо, освен ог-
ромния принос на проф. Живков за
хуманитаристиката. Нещо, заради ко-
ето учени, приятели, съмишленици,

Четири години учените
даянят на „хляб и зъби”

З

С безобразно орязаната от Дянков субсидия изследователите се опитват да работят,
но 2000 са напуснали за 10 години, показва отчетът на Българската академия на науките за 2012 г.

изкарват пари” се отразява неблагопри-
ятно върху научните резултати.

Въпреки мизерията си, академията е
продължила да изпълнява качествено
десетките си ангажименти към държава-
та и през 2012 г. Освен по стотиците си
текущи научни теми, изследователите са
работили и по 369 съвместни проекта с
53-те сродни академии и центрове, с ко-
ито БАН има сключени двустранни дого-
вори. От тези сродни институции 18 са в
ЕС. В текущата Седма рамква програма
на ЕС за наука (2007-2012) учени от БАН
са предложили 622 проекта и от тях 215
са били одобрени за финансиране, за
още 24 е договорено конкретното фи-
нансиране. Така успеваемостта на уче-
ните от БАН при кандидатстването в тази
програма на ЕС е 35%, което е впечат-
ляващо, като се има предвид, че средна-
та успеваемост в ЕС е 21,6%.

Сред научните разработки 1410 имат
като резултат иновации. Те са повече от
тези през 2011 г., но пък иновационните
разработки са били 1862 през 2008 г.,
когато БАН имаше най-високия бюджет
от 20 години насам. Финансирането от
държавата позволява да се увеличат и
собствените приходи и обратно - нама-
ляването му води до свиване и на при-
ходите от проекти, личи ясно от срави-
телните данни в доклада. А се знае, че
от всеки лев, вложен в науката, за стра-
ната се възвръщат като полза 6-7 лв.

През 2012 г. БАН е поддържала 140
патента и е подала 81 нови заявки за
патент. Общо 577 са били докторантите
в БАН миналата година, приети са 191
нови. Защитилите в срок са 134, отчис-
лените без защита - 179, което показва
ръст в процента на завършващите с
дисертация в срок. Около 600 от учени-
те в академията преподават във висши
училища, около 600 са и студентите от
ВУЗ, които пишат дипломните си работи
в академията.

времето на министър Даниел Вълчев на-
сам, за последните 10 години съставът й
се е свил с близо 2000 души - ако през
2003 г. в акадмията са работели 8101
души, в края на миналата година те са
6314. Учените са намалели с около 500.
Голяма част са потърсили друго по-до-
ходно поприще, други са “изтекли” в чуж-
бина. Млади кадърни хора след завършва-
нето на магистърска степен във ВУЗ е
много трудно да бъдат взети на работа -
пари няма, заплащането е мизерно, усло-
вията в много от лабораториите не са за
показване пред европейци. Завчера пък
в предаване на БиТиВи се разбра, че
наградите за постижения на млади уче-
ни, които всяка година се връчват на 24
май, придружени с парична сума, и за
които и тази година преди празника има-
ше решение на Общото събрание, неиз-
вестно защо са спрени от председателя
на БАН акад. Воденичаров и до момента
не са връчени (все пак, академията полу-
чи тази година едни допълнителни 11 млн.

лв. за закърпване и първо за младите
трябва да има). Едва ли другото е стиму-
лиращо за кадърните млади изследова-
тели, които въпреки всичко са посветили
себе си на науката, правят наука и я пра-
вят добре. Иначе, в кампанията преди из-
борите днешната народна представител-
ка от КБ Ваня Добрева обеща за БАН да
бъдат намерени 15 млн. лв. допълнително
за тази година - целево за вдигане на
смешните заплати там.

А собствените приходи от проекти и
от дейността на учените бележат ръст и
са достигнали вече 42,2 млн. лв., което е
48% спрямо държавната субсидия (през
2011 г. бяха 44%). Такъв висок размер на
собствени приходи няма нито една от
сродните академии на науката и научни-
те центрове в ЕС - водещите институти
“Макс Планк” в Германия или СНРС във
Франция имат около 20% собствени при-
ходи спрямо субсидията от държавата,
която е над милиард евро. Смята се, че
продължителният стремеж на учените “да

та си заплата до 570 лв. и да излизат в
неплатени отпуски. Това показва отчетът
за работата на академията през 2012 г.,
който е внесен за обсъждане в парла-
мента, както повелява Законът за БАН.
Това трябва да става до първи април, но
у нас по това време просто нямаше пар-
ламент. Вместо 109 млн. лв., които са
необходими на академията за най-неот-
ложните нужди, тя получава от бюджета
едва 59,7 млн. лв. и за миналата година
това е 0,076% от БВП - най-ниското ниво
от 15 години насам. През 2009 г. субси-
дията е била 0,13% от БВП.

Субсидията на БАН не достига дори
за покриване на заплатите, държавата
не дава нито лев за текущата издръжка,
нито за ремонти, нито за нова апарату-
ра, нито за изследванията. Няма нито
лев за съфинансиране на международ-
ните проекти и нито лев оборотни сред-
ства, които в ЕС например се изискват
предварително за работа по всеки про-
ект, а след това се възстановяват след
одобрение от Брюксел. Обаче в пред-
ставения отчет на академията за 2012
г., който неизвестно защо за пръв път от
две десетилетия не е издаден в отделна
книжка, разходите са представени в общ
кюп - от субсидия и от собствените при-
ходи на академията и реалната ситуа-
ция кой знае защо е прикрита. Както и
това, че Централната библиотека на
БАН - втората по големина в страната и
първата в науката, няма никакви средст-
ва да поддържа научния обмен на лите-
ратура и списания, който иначе е уста-
новен с над 70 държави в света.

В резултат на безпрецедентните фи-
нансови, а и административни удари и
тормоз, които БАН понася особено от

Диалог с един хулиган в науката
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В БАН си спомнят с изложба за проф. Тодор Ив. Живков,
който днес щеше да е на 75 години

Изложбата в Етнографския музей на
БАН се осъществява със съдействието на
семейството на проф. Живков, община Чи-
провци, Историческия музей-Чипровци,
Пловдивския университет, Югозападния
университет, Асоциацията за антрополо-
гия, етнология и фолклористика “Онгъл” и
Регионалния исторически музей-Бургас.

студенти препълват
салона на институ-
та при всеки повод,
свързан с името му.
И това е споменът
за човека, за учите-
ля, за колегата и
приятеля Тодор
Иванов Живков.
Това е осъзнатата
потребност отново
и отново да
продължаваш раз-
говора с този тих и
скромен човек с бу-
шуваща душа; не-
вероятен ерудит,
раздаващ щедро
знание и идеи;
нетърпящ изследо-
вателските щампи
и калъпи (нарича-
ше себе си “хули-
ган в науката”); не-
стандартна лич-
ност, задаваща
стандарти за по-
чтеност и морал. Творец и гражда-
нин, учен с огромен принос в хумани-
таристиката, един от галерията лич-
ности, които правят България.

За чувството, което колегите му
са запазили към него, говори дори
самата обява за изложбата “СПО-
МЕНЪТ ДИША. Проф. Тодор Иванов
Живков - човекът, ученият, учителят”,
която се открива днес в 18 ч. Ето съоб-
щението на института: “Тази изложба
е нашият спомен за професор, док-
тор на филологическите науки Тодор
Иванов Живков. Спомен за човека и
изследователя, който не се боеше да
разрушава порядъка в науката, да по-
лемизира с утвърдени теоретични мо-

дели, за учителя,
който обичаше да
въвлича своите
събеседници, ко-
леги и ученици в
научни дебати. Тя
е нашият диалог с
него в днешния
ден, когато той
трябваше да
навърши 75 годи-
ни”.

Малко, твърде
малко личности от
такъв мащаб,
твърде малко инте-
лекти, белязани
със съвест, вижда-
ме в днешния ни
ден, когато всеки
лилипут нарича
себе си Гъливер. И
изобразява инте-
лигенция. Може би
защото бе познал
жилото на неблаго-
дарността, преда-

телството, арогантността и политиче-
ските мимикрии, проф. Живков до по-
следния си ден остана непримирим
към пороците в обществото. Неговите
статии в ДУМА бяха образец на ярка
гражданска публицистика - не спести
неудобни теми и неудобни позиции,
не се подчиняваше на забрани, без-
пощаден към порока, към ограбване-
то и рушенето на България, към без-
културието. Беше ляв, “червен боклук”
- не когато и защото стана депутат, а
по душа, разум и съвест, като всеки
хуманист. Светът всъщност не позна-
ва десен хуманист...

В
Етнографския музей при
БАН днес ще бъде открита
нестандартна изложба. Из-
ложба, посветена на един
човек и в същото време - на
цяла България. Човекът е
проф. Тодор Иванов Живков,
а етнографските материали
в експозицията не просто
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Светла
ВАСИЛЕВА

Пасиансът
на офшорките

П
асиансът е популярна
игра с карти за скуча-
ещи самотници. Ус-
пехът като че ли зави-
си от три неща: инте-

МК „Кремиковци”, ОЦК-Кърджали,
десетки ВЕИ централи, дори и
университет са в тайнствени
анонимни собственици
и източват национален доход

лект, търпение и късмет. В об-
щия случай. България през по-
следните 2-3 години сякаш пре-
живява бум на модерна разно-
видност на класическото забав-
ление, която смело може да се
нарече офшорен пасианс.
“Чарът” на играта е в това, че
публиката вижда резултата, дори
го усеща, макар и косвено, по
качеството и начина си на жи-
вот, но не знае кои са реалните
играчи, които редят картите, нито
има яснота за мотивите им да
останат анонимни. Внушенията,
че използването на офшорни
компании е обичайна и законна
търговска практика, все по-мал-
ко успокояват обществото, чиято
чувствителност към разнообраз-
ните методи  на изтичане на на-
ционален доход нараства с впе-
чатляващи темпове.

Схемата с офшорните собст-
веници проработи успешно през
април 2011 г., когато на публи-
чен търг синдикът на МК “Кре-
миковци” продаде част от пред-
приятието за 316 млн. лв. на
фирма “Елтрейд къмпани”, соб-
ственост на 26-годишния (тога-
ва) никому неизвестен студент
Лъчезар Варнаджиев. В дейст-
вителност пасиансът е нареден
много преди датата на продаж-
бата (12.04.2011 г.), но правило-
то

публиката да вижда
само резултата

стриктно беше спазено от игра-
чите, които държат да контроли-
рат максимално хода на играта.
Още през януари 2011 г. е учре-
дено “Надин металс трейд”
ЕООД с предмет на дейност: из-
купуване, съхраняване, прера-
ботка и търговия с цветни и чер-
ни метали. Два месеца по-късно
Лъчезар Варнаджиев регистри-
ра “Елтрейд къмпани” ЕООД. И
двете компании вписват в търгов-
ския регистър един и същ пред-
мет на дейност, внасят еднакъв
по размер капитал в една и съща
банка - Първа инвестиционна
банка АД (ПИБ АД). Третият уча-
стник “Валпет консулт”, учреде-
на през 2009 г., но без дейност
към началото на 2011 г., е акти-
вирана и очаква да бъде вклю-
чена в играта.

Към датата на търга фирмите
от пасианса са в светлината на
прожекторите, подредени на
предварително определените им
места. И трите еднолични дру-
жества с ограничена отговор-
ност - “Надин металс трейд”,
“Валпет консулт” и “Елтрейд
къмпани”, са без история, без
собственост и са притежание на
български граждани, нямащи
нищо общо с металургията. Тези
обстоятелства породиха резонни
въпроси в публичното простран-
ство относно произхода на сред-

ствата за финансиране на сдел-
ката и съмнения за наличие на
задкулисен интерес към остатъ-
ците от комбината. Плащането
на сумата от 316 млн. лв. от офи-
циалния купувач “Елтрейд къмпа-
ни” ЕООД сложи началото на
процес на бърза и тиха

трансформация на
собствеността

и в трите компании.
В рамките на три месеца

българските фирми стават при-
тежание на офшорки, регистри-
рани на Британските Вирджин-
ски острови. “Толедо асоушиейд
лимитид” придобива “Надин ме-
талс трейд”. “Спиката консултинг
лимитид” става собственик на
“Валпет консулт” ЕООД, а “Бес-
сиън мениджмънт лимитид” купу-
ва дяловете на Лъчезар Варнад-
жиев в “Елтрейд къмпани”. И три-
те компании залагат пред ПИБ
АД дяловете си от МК “Креми-
ковци”. Макар формално да са
собственост на различни офшор-
ни фирми, действията и на трите
дружества са абсолютно синхро-
низирани, все едно се команд-
ват от едно лице. Едновременно
сменят адресите си на управле-
ние, вдигат лимитите си за раз-
поредителни сделки, одитирани
са от една и съща компания -
“Одит консулт 99” ЕООД. Еднов-
ременно са приети годишните им
финансови отчети от представи-
телите на офшорките-собствени-
ци на 08.06.2012 г. за 2011 г. и на
09.04.2013 г. за 2012 г. За година
и половина, откакто се разпореж-
дат с имуществото на металур-
гичния комбинат, трите компании
декларират общ приход в раз-
мер на 213 140 000 лв. (виж таб-
лицата). Макар “Валпет консулт”
и “Елтрейд къмпани” да приключ-
ват и 2011 г., и 2012 г. със счето-
водна загуба, а “Надин металс
трейд” с печалба, реализирани-
ят общ приход от 213 млн. лв. е
2/3 от отпуснатият им от ПИБ АД
заем в размер на 316 млн. лв.
Счетоводният финансов резултат
говори, че в националния ни
бюджета са влезли не повече от
250 000 лв. данък печалба.

В отчетите и на трите компа-
нии като основен клиент е посо-
чена “Надин комерс”, част от
групата “Надин”, която притежа-
ва лицензирани структури за
изкупуване на метален скрап.
Четири от фирмите в групата -
“Надин комерс”, “Надин транс”,
“Надин реал естейт” и “Надин
холд” са собственост на “Надин
метал”, който се притежава от
“Надин - 3”, а тя пък на свой ред
от “Надин - Н”. Скрити една в
друга, компаниите-матрьошки в
крайна сметка водят до офшор-
ната зона на Британските Вирд-
жински острови, където е регис-
триран собственикът на “Надин -
Н” - “Никила дивелопмънтс ли-
митид”. Любопитен детайл за

наблюдателните е, че счетовод-
ните отчети на “Надин комерс”
за 2011 г. (за 2012 г. към момен-
та на редакционното приключ-
ване на броя все още липсват на
страницата на Търговския ре-
гистър) са заверени от същия
одитор, който проверява финан-
совите записи на трите компа-
нии, разпореждащи се с имуще-
ството на “Кремиковци”.

Какво се получава в
действителност

Частна банка, в случая ПИБ
АД, причислена от експослани-
ка на САЩ в България Дж.
Байърли (в доклад с инд.
06SOFIA1652 от 2006 г., публи-
куван на страниците на “Уики-
лийкс”) към групата на “гнилите
ябълки” на банковата ни систе-
ма, финансира покупката на дял
от огромен за българските ма-
щаби металургичен комбинат.
Отпуснатият милионен кредит де
факто се оказва в компании без
история и без опит, които свет-
кавично сменят собствениците си
на практика с анонимни пощен-
ски кутии на Британските Вирд-
жински  острови. За по-лесно и
основният им клиент също е ре-
гистриран там. Равносметката е
ясна. При запазване на темпове-
те само след година ПИБ АД ще
си е върнала отпуснатите сред-
ства, при това с лихвите. Някой
ще притежава терен край София
заедно с част от производство
(електропещ, линия за не-
прекъснато разливане на стома-
на, цех за студено валцуване
“Стан 1700”), което все още може
да се рестартира, и километри
прилежаща инфраструктура.
Държавата ще получи минима-
лен по размер данък печалба, а
може и да не получи, т.к. трико-
вете за бягане от данъци чрез
офшорните зони са широко при-
лагани.

Историята не свършва дотук.
През м. април тази година в
пасианса е включена нова кар-
та. Софийската фирма “Крис мит”
ООД отправя искане до Комиси-
ята за защита на конкуренцията

за разрешение за концентрация
(преписка №КЗК/423/2013 г.).
Очаква се становището на ин-
ституцията. Ако е положително,
то “Елтрейд Къмпани”, “Надин
Металс Трейд” и “Валпет Кон-
султ” ще станат притежание на
“Крис мит”. Изненадващо или не,
и тя като тях (преди да придоби-
ят дял от “Кремиковци”) няма
собственост, нито опит в мета-
лургията. Годишните й приходи
са повече от скромни - за 2011 г.
- 7000 лв., а за 2012 г. - 5000 лв.
Финансовият резултат за 2011 г.
е загуба в размер на 18 000 лв.,
а за 2012 г. - загуба в размер на
17 000 лв. Но има претенцията
да купи активи на стойност ми-
лиони лева, което означава, че в
светлината на прожекторите за-
става поредната пешка. След
време и тя ще се превърне в
царица по волята на задкулисие,
което не желае публичност.

Офшорният пасианс “Креми-
ковци” се развива успешно за
играещите го. Засиленият обще-
ствен интерес в периода около
покупката на активите на друже-
ството от скандално млад купу-
вач бе туширан с изявление на
шефовете на Националната
агенция по приходите, които обе-
щаха да проверят сделката. До
момента няма огласени резулта-
ти от тази проверка. Няма и отго-
вор на искането на ДУМА, от-
правено на основание Закона за
достъп до обществена информа-
ция, да ни се предоставят мате-
риалите и заключителният до-
клад от ревизията.

Продажбата на дял от мета-
лургичния гигант окуражи игра-
чите да повторят печелившата
схема. И те го сториха. Година и
половина след “Кремиковци”

пасиансът е нареден
за ОЦК-Кърджали

На 14 септември 2012 г. цин-
ковото производство на комби-
ната е купено за 8 600 000 лв.
от регистрираната само два ме-
сеца преди това “Хармони 2012”
ЕООД. И тя като купувачите на
“Кремиковци” няма собственост
и история, нито опит в металур-
гията. И тя като тях внася регис-
трационния си капитал в ПИБ
АД. И тя декларира скромни при-
ходи за 2012 г. в размер на 5000
лв. и загуба от 555 000 лв. Най-
съществената прилика обаче е,
че и “Хармони 2012” е собстве-
ност на офшорка, регистрирана
на Британските Вирджински ос-
трови - “Хармони холдингс ли-
митид”. Неин директор е Леня
Пападопулу. Същата представ-
лява и собствениците на “Елт-

рейд къмпани” и “Валпет кон-
султ”, участващи в пасианса
“Кремиковци”, а също така и
“Легнано ентерпрайс лимитид”,
която пък притежава 7.7% от
капитала на ПИБ АД. Макар в
интервю пред в. “Нов живот”,
публикувано на 19 март 2013 г.,
управителят на “Хармони 2012”
Иван Елкин да уверява, че ОЦК
няма да повтори съдбата на
“Кремиковци” и да бъде осреб-
рен под формата на скрап,
съмненията остават. Заради ук-
лончивите му отговори по отно-
шение на сроковете за старти-
ране на производството, плано-
вете за привличане на специа-
листи, наемането на работници
и неяснотата около суровината,
която ще се използва в техноло-
гичния процес.

Изпробван успешно в мета-
лургията, офшорният пасианс
беше реден многократно и

във ВЕИ сектора

Над 1/3 от централите, про-
извеждащи “зелен” ток у нас, са
собственост на чужди физичес-
ки и юридически лица. Част от
тях са регистрирани в офшорни
зони. Ето няколко примера само
за солари:  Британски вирджин-
ски острови - ФтЕЦ “Аклима”,
ФтЕЦ “Камено Солар 1”, ФтЕЦ
“Каменар Санпауър”, ФтЕЦ
“Стралджа”, ФтЕЦ “Каменар
ПВ1”; Сейшели - ФтЕЦ “Карбин-
ци 1”, ФтЕЦ “Воднянци”; Кипър -
ФтЕЦ “Малко Търново”, ФтЕЦ
“Девня”, ФтЕЦ “Ловеч”, ФтЕЦ
“Перун”, ФтЕЦ “Добрич”, ФтЕЦ
“Терес”; Белиз - ФтЕЦ “Солсбор
КГД” и т.н. Доклад на Държавна-
та агенция за национална сигур-
ност за 2012 г., публикуван ми-
налата седмица в интернет,
идентифицира “зелените центра-
ли”, регистрирани в офшорни
зони, като рискови по отноше-
ние прането на пари поради
факта, че проследяването на
транзакциите, собствеността и
произхода на средствата е за-
труднено.

Офшорният пасианс е зара-
зителен и се разпространява с
ужасяваща бързина. Въображе-
нието на играчите стигна дотам,
че създадоха цял университет в
Перник чрез две компании, ре-
гистрирани на Британските Вир-
джински острови и на Каймано-
вите острови. И защо не! При
положение, че обществото не-
хае и отказва да проумее, че
макар и законни, офшорните
компании са магистрали, през
които националният доход с ле-
кота напуска страната. Искаме
ли това да продължава или е
време за промяна?!
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Процентът,
господа
протестиращи!

В

Петър ГЕРАСИМОВ

Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

Синусоидата между
надежда и отчаяние

О
лигархията може да спи
абсолютно спокойно. Или
доволно да потрива ръце.
И следващият политичес-
ки цикъл, независимо дали

Пак изпреварихме съседите румънци.
Легендарният граф Дракула в гр. Бран, на
160 км от Букурещ, е на пето място в
класацията на световните вампири.

Изпреварихме ги. Скелетът, открит в
Созопол, прати България на четвърто
място за вампирен туризъм! Като атрак-
тивна туристическа дестинация. Нали ня-
кои твърдят, че сме били включени в де-
сетката за докосване до митологическите
създания. Средновековният българин от
Созопол, нашият, родният кръвопиец, се

Къде все пак са корените на общонационалното
ни обречено актуално въртене в кръг?

той ще стартира в по-близко или по-
далечно бъдеще, няма да донесе же-
ланите от обществото промени. Всич-
ко в най-общи черти ще си остане
същото, както досега. В този контекст
изводите ми съвпадат със споделени-
те от журналиста Петър Волгин в пре-
даването “Деконструкция”.

Да погледнем, да речем, т.нар ре-
форматорски блок. Хора, “които нищо
старо не са забравили и нищо ново
не са научили”. Даже фактът, че там
сред десните партии присъстват зе-
лени, се явява отдавнашно дежа вю.
В началните години на прехода ние,
българите, учудихме света с “консер-

вативната екологична партия” наче-
ло с Филип Димитров. Колко е лошо
да помниш, вече даже преставаш да
се учудваш.

А иначе относно “реформистките
икономически възгледи” - справка
Института за пазарна икономика.
Плосък данък, нулев бюджетен дефи-
цит при криза, минимална държава,
колкото по-платено образование, тол-
кова по-добре, за здравеопазването
горе- долу същото, само комерсиали-
зацията щяла да го оправи. Думата
социалност е просто елиминирана от
речника, за солидарност се говори с
половин уста, единствено по повод ус-
вояването на структурните фондове
на ЕС, но нямам увереност, че в но-
вопръкналото се старо дясно измере-
нията и на тази европейска ценност
се разбират дори приблизително в
тяхната пълнота.

Много подозрителен е по моему
фактът, че единият ден новолиберал-
ните талибанчета се срещнаха с пре-
миера Орешарски, готови винаги и за
всичко да го съветват, а на другия ги
видях на първия софийски протест -
единият от тях запасан с две нацио-
нални знамена.

Поредната нагла мимикрия, от
една страна, но ако копнеш по-
дълбоко, ярко лъсва “винаги живата
и всепобеждаваща” инструктивна им-
портна идеология, предназначена за
налагане във все по-келнерска стра-
на. Ако за миг си въобразим, че у нас
не бяхме взели съвсем на сериозно
“вредността на държавата”, тогава
трудно можеше да си представим ка-
тастрофа като сегашната. Държавата
щеше да се грижи за лоялността на
конкуренцията, нямаше да допуска
злоупотреби с монополно положе-
ние. Олигархията, корупцията и орга-

низираната пристъпност нямаше да
са се разпасали до степен, че да
гледат на властта като на принадле-
жаща им по Божията воля или рес-
пективно в съответствие с железните
закони на историческия материа-
лизъм.

Списъкът от “експерти по държав-
но управление” у нас явно е един. За
двадесет и пет години във властта
само по голямо изключение и за крат-
ко са попадали отделни лица с “не-
правилни” възгледи. А кои са правил-
ните възгледи, виж по-горе. Това, че
се е задал свършекът на историчес-
кото време на България, естествено
вълнува само такива, за които вели-
кият ни език е изобретил фразата
“Остави го, нека си каже момчето”. От
нея обаче имплицитно се подразби-
ра, че става въпрос единствено за
трептения на въздуха, както и за това,
че с нищо непоклатима предварител-
на нагласа никой не възнамерява да
се вслушва в “момчето”.

Къде все пак са корените на об-
щонационалното ни обречено акту-
ално въртене в кръг?

Според мен те са в един странен
оксиморон, наречен “дясна левица”.
Именно той бе предопочетен преди
години, тази опция бе избрана и след
последния парламентарен вот.
Задължително ли беше да се случи
така? Смея да се надявам, че не.
Колкото и могъщо да е задкулисието

у нас, то не би могло завинаги или
вековно да предпише и предреши на-
ционалната ни съдба. Събуденото от
дъбок сън гражданско общество все
някой ден трябва да осъзнае и да се
конфронтира с необходимостта от из-
граждането на европейски тип соци-
ално пазарно стопанство. За целта
обаче модата трябва най-после да се
измести от обичайния весникарско
телевизионно митингов дискурс: “ляво
- лошо, дясно - добро”.

Странна и откровено неевропей-
ска е подобна неграмотност, особено
сред нашата младеж. Но след като
масмедиите масирано бълват единст-
вено екпериментално десните задо-
кеански рецепти, може ли човек да
се сърди? Освен на себе си и на
лесно подвеждащото се мое поколе-
ние, което започна прехода в зряла
възраст.

Понякога си мисля, че българско-
то общество не може да се справи с
подобни огромни предизвикателства,
че му липсва време и че свличането
към изчезване на българската
държава най-вече по демографска
линия може да са окаже непредотв-
ратимо. Но пък в подобни тежки мо-
менти поне досега винаги ми се е
случвала среща с човек - държав-
ник, която ми е оправяла настроени-
ето и възвръщала духовното равно-
весие. Докога обаче по въпросната
стръмна синусоида?

Лозан ТАКЕВ

ЗА РОДНИТЕ ВАМПИРИ

рекламирал активно, особено от американските туропе-
ратори, твърди неговият тукашен радетел. Първи са вам-
пирите от Франция, естествено - европейците от Париж се
славят с Музея на Вампирите, постоянна музейна и тури-
стическа дестинация. Там любопитните наблюдават и из-
следват тайните на нощните зловещи изчадия срещу
билетче от десет-двадесет евро...

 По земите български и нашите географски ширини
също се славим с вампири. Покрай Черноморието само са
открити стотина. Известно време Кривич - така са нарекли
българския созополски вампир, беше на експозиция в
Националния музей. И посещенията скочили с 30 процен-
та. Сега Кривич е отново в родния си град, където го
посещават чуждестранните туристи. А представяте ли си
след още няколко века, ако я има още България, бъдещи-
те археолози и иманяри какво ще открият от времето на
поредния български преход? Не, не е за вярване, но съм
убеден, че още по-предното място в подобна класация не
ни мърда! Тогава спокойно ще дишаме във врата на па-
рижкия Музей на вампирите. Защото бъдещите археолози
ще попаднат на ярки разкопки от прехода и тогава откри-
тията за царя-премиер, за юпитата, за псевдополитици
като Фидосова, Цветанов, Дянков особено, псевдодемо-
крати, псевдоолигарси, псевдодепутати тутакси ще ни
гарантират направо първото място сред кръвопийците от
ХХI век в дестинациите за вампирен туризъм!

секи ден, волю-не-
волю, гледам почти
по всички канали
едно и също - про-

тестни акции “до дупка”,
осъществявани от няколко
хиляди симпатични млади
хора, както вече неведнъж
отбеляза наш велик дър-
жавник. Макар че за мен не
всички са “млади и симпа-
тични”, след като в множе-
ството забелязвам до
втръсване познати “лидери”
от ДСБ, СДС, от партията
на бившата г-жа Пръмова,
която внезапно побърза да
“посини” фамилното си име, или пък люде от орга-
низацията на нахакания фалипръцко от Македон-
ско, който свикна да си ляга ту с едните, ту с дру-
гите...

Но да оставим партийните пристрастия и да се
върнем към уличните протести в София - любимата
тема за започване и закриване на всички телеви-
зионни новинарски емисии. Младите хора неедно-
кратно вече заявиха пред микрофоните: “Ние сме
други, ние може да плащаме сметките си за ток,
ние сме за промяната! Окупирайте Народното събра-
ние! Окупирайте Министерския съвет! Окупирайте!”

Убеден съм, че тези млади и красиви мъже и
жени говорят честно: те имат пари, и то пари не
само за ток, а и за много други неща. Значи разби-
рат от финанси. А щом разбират от пари, то неми-
нуемо се предполага, че разбират и от проценти.

В такъв случай да се върнем към призива “Оку-
пирай!”. Той не е наш, той дойде иззад океана, от
Ню Йорк, където хиляди мъже и жени издигнаха
лозунга “Окупирай Уолстрийт!”. Но освен това тези
протестиращи, които заляха с гневна стохилядна
тълпа всички големи градове на САЩ, вдигаха
винаги и един друг лозунг “Ние сме 99, а вие 1
процент!”. Под този 1 процент те имаха предвид
богаташите, банкерите, уялите се бизнесмени в
Щатите. А всички други - известни и неизвестни,
дребни собственици на още по-дребен бизнес,
частни и държавни служители, работещи и безра-
ботни, бели, черни и чиканос (така казват на ос-
таналите хора с друг цвят на кожата в САЩ),
именно те са останалите 99 процента от амери-
канската нация.

А сега да се “върнем към нашите овце”, както
казва френският мислител Монтен. Колко хора про-
тестират в София (за провинцията не говоря - каме-
рите добре показват “масовостта” на сегашните
протести във Варна и Пловдив)? Петнайсет, двай-
сет, трийсет хиляди? Според мен - в най-добрите
дни на протеста (казват, добре финансиран с пари
от сороски “независими, неправителствени” органи-
зации) не са повече от двайсет хиляди души. А
какъв е процентът 20 000 от двумилионна София?
Един процент! Да удвоим сметката - 40 хиляди со-
фиянци по улиците - тогава стават едва 2 процента
(макар че това си е чиста фантазия)...

Тогава с какви очи този 1 процент вдига лозунга
на протестиращите американци от “Окупирай Уол-
стрийт!”? Тука нещо се е объркало - чисто по българ-
ски, по балкански. Нашенският еднопроцентов елит
копира познатите на цял свят лозунги на обикнове-
ните американци върху другите 99 процента от
нацията.

Излиза, че той иска да окупира сам себе си.
Внимавайте в процентите, господа, логиката им е
непоклатима. Разбирам вашето натрапчиво жела-
ние да възкресите “синята идея” - онова време,
преди 23 години, когато стотици хиляди хора
запълваха София. Защо? За да посрещнат едно
ново, богато и щастливо бъдеще с цвят син като
бездънен летен хоризонт. Да посрещнат надежда-
та за по-добро.

И какво стана? За по-малко от четвърт век “си-
нята идея” бе безславно предадена отвътре, обвита
с миризлива корупция, продажност, безхаберие и
стремително търсене на бързо богатство. Дори за
още по-малко време в. “Демокрация” - барабанчикът
на новото време, си го убиха сами своите, за него
пари нямали. За улицата обаче имат.

Сега отново кънтят викове “кой не скача е чер-
вен”, “Червени боклуци”, “Последен валс” и други
“слогани”, извадени от бабиния сандък. Но индигото
се свърши, господа. Индигото, от което се прави
синята боя, е почти на изчерпване. Това безмило-
стно пролича и на последните избори. СДС, ДСБ
(всъщност едно и също нещо) изхвръкнаха като тапа
на шампанско при последното електорално упраж-
нение. И именно с това не могат да се примирят
бившите класически сини, а и техните потомци -
млади хора, които повече от две десетилетия си
живеят щастливо и красиво. Но за съжаление про-
центът на индигото е вече само 1. Затова всички
реферски свирки, вувузели, кречетала и мегафони
не могат да привлекат повече от двайсетина хиляди
души по софийските улици и площади (поне една
трета докарвани от провинцията). Единият процент
си е един, както и да го въртиш. А както казва
народът: “Насила хубост не става”.
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Зад този портал, който е готов от месеци, трябва да се издигне и заводът за боклук

Столичната община е изправена
пред поредното препятствие,
за да осъществи епичната сага
със строежа на завода
за преработка на сметта

Деси ВЕЛЕВА

Л
ято е и може би е
време в София да
замирише на несъ-
бран или балиран бок-
лук. Само в подобна

ППППП
редизвестено или не, фи-
аското със завода за пре-
работка на битовите от-
падъци достигна кулми-

кризисна ситуация от Столична-
та община ще се стегнат и ще
започнат наистина да действат,
за да се появи дългоочаквани-
ят, епичен завод за преработка
на сметта на софиянци. С по-
редния и вече неизненадващ
никого провал на строежа на ам-
бициозното съоръжение кметст-
вото показва само едно - ако
искаме завод, не ни остава
нищо друго, освен да призовем
всички общински чиновници да
хванат по една лопата и да идат
да копаят поне за основите на
инсталацията.

нацията си с отмяната на избора
на победител от Комисията за
защита на конкуренцията.
Стъпката явно е толкова изне-
надваща, че от Столичната об-
щина още не знаят какво да
правят - дали да обжалват ре-
шението или да обявяват напра-
во нов конкурс. Затова ще се
допитат тепърва до консултанти
от Европейската инвестиционна
банка. Междевременно обаче
времето не е спряло, за да чака
закъснели административни
стъпки. Срокът за проектиране,
строителство и въвеждане в ек-
сплоатация на инсталацията е 19
месеца от датата на подписване
на договора. От тях 9 месеца са
за проектиране, а 10 месеца за
строителство на съоръжението.
Това трябва да се случи най-
късно до края на 2015 г., тоест
това е срокът, до който трябва да
се усвоят парите, за да не изгу-
бим европейските средства.

Рискове и шансове

За риск от загуба на пари
предупредиха и общинските
съветници от БСП. Те напомнят,
че подобни решения на КЗК не
са добра атестация за работата
на общината като цяло. Тепърва
може да се стигне до обжалване
на решението на КЗК във
Върховния административен съд
и нещата да се забавят още
повече. Ако пък се започне нова
процедура по обществена
поръчка, няма да има техничес-
ко време, обясни за ДУМА шеф-
ката на групата общински съвет-
ници от БСП Милка Христова,
която е и юрист. Това не е първо-
то предупреждение за непри-
ятен изход на червените. С при-
ключването на процедурата по
избор на изпълнител членът на
комисията от БСП Георги Сви-
ленски, настоящ депутат, излезе
с отделно становище, изпратено
до Фандъкова в края на април. В
него Свиленски насочва кмети-
цата към проблеми и негативи,
които може да понесе Столич-
ната община вследствие на ре-
шението на комисията за оцен-
ка и класиране на офертите.
Според него прави впечатление,
че консумацията на електричес-
ка енергия и на гориво, офери-
рани от някои от участниците, са
значително по-ниски от тези,
калкулирани от консултанта

Боклукът на столичани
още търси последния си дом

Подготовка
за отваряне
на старото
сметище
край Долни
Богров

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

“Egis International” в доклада му.
Георги Свиленски изразява и
притеснението си, че от 11 уча-
стници в процедурата са остана-
ли само два, и то с най-високите
оферти, което винаги буди съмне-
ние за направения избор. “Това
довежда до оскъпяване на стро-
ителството на завода и повиша-
ване на експлоатационните раз-
ходи, които трябва да заплаща
Столичната община годишно,
което води до големи загуби за
нея за периода на експлоатация
на съоръжението”, пише още в
становището на тогавашния об-
щински съветник. Той призовава,
преди Фандъкова да вземе окон-
чателното решение за класира-
не, да поиска официално стано-
вище от Агенцията за обществе-
ни поръчки относно решенията
на комисията и да се потърси
допълнителна техническа екс-
пертиза за проверка реалноста
на експлоатационните парамет-
ри на участниците. След като
въпреки становището кметът е
подписала протокола на коми-
сията, според БСП надеждата
сега е европарите да бъдат
евентуално предоговорени за
следващ програмен период, ко-
ето означава, че всичко трябва
да започне отначало.

Пари и факти

През лятото на 2011 г. Брюк-
сел отпусна 50 млн. евро за депо
за сметта и компостираща ин-
сталация, като цялата тази фаза
е на стойност 135 млн. лв. Тя
предвиждаше строеж на депо за
неопасни отпадъци, инсталация
за компостиране на зелени и би-
оразградими отпадъци, както и
изграждането на съпътстващата
инфраструктура. Депото за от-
падъци вече е факт, то се нами-
ра в местността Садината и бе
открито на 13 ноември 2012 г.
Компостиращите инсталации в
Хан Богров са в процес на из-
граждане и се очаква да бъдат
готови през тази година.

Втората фаза на проекта
включва изграждане на просло-
вутия завод за механично-био-
логично третиране на отпадъци
с производство на RDF на пло-
щадка “Садината”, с. Яна. По-
следният засега конкурс за
изпълнител бе обявен в начало-
то на миналата година с 11 фир-
ми кандидати за строители. По-
късно броят им намаля до пет,
като при отварянето на ценовите

оферти се оказа, че те варират
между 162 и 213 млн. лева. В
крайна сметка на финала оста-
наха само две фирми - тези с
най-високите цени за изгражда-
нето на съоръжението, но с най-
ниски експлоатационни разходи.
На първо място комисията кла-
сира гръцкото обединение “Ак-
тор-Хелектор” със 181,53 точки,
а на второ остана консорциум
“Садината 2012”, в който влизат
германската “Хохтийф” и “ПСТ
Холдинг”, със 149,23 точки. На
финала всъщност останаха фир-
мите, които обжалваха първия
търг за завода за боклук. По
ирония на съдбата или съвсем
очаквано втория търг пък бе
обжалван от обединение “Ста-
нилов - Данеко”, който спечели
първия търг, макар и не с този
чуждестранен партньор.

Изненадващо или не, КЗК
е установила, че Столичната
община е отстранила от про-
цедурата един от участниците,
без да изложи всички надлеж-

ни аргументи, които да са ба-
зирани на изискванията в до-
кументацията и да обосновават
недопустимостта на офертата.
При липса на цялостни мотиви
офертата на тази компанията
трябва да се прецени отново,
посочиха от комисията. Тя ус-
тановила още, че кметството е
трябвало да поиска от “Актор-
Хелектор” допълнителни доку-
менти, с които кандидатът да
докаже по безспорен начин, че
успешно е реализирал еднов-
ременно дейности по проекти-
ране, строителство и въвежда-
не в експлоатация на подобен
завод в гръцката провинция
Ларнака-Аммохостос. От общи-
ната определено са притесне-
ни от новата пречка. Фандъко-
ва сама призна изненадата си,
показа и несигурност.

Дежа вю

Отмяната на избор на строи-
тел на завода не се случва за

първи път. През 2011 г. община-
та сама бе принудена да го на-
прави и да проведе нова обще-
ствена поръчка заради проме-
ни в техническите параметри на
бъдещата инсталация и произ-
водството на гориво за “Топло-
фикация-София”. Промените
бяха свързани с намаляването
на отпадъците за депониране от
154 000 т годишно на 113 хил.
за сметка на произведеното от
завода RDF гориво. Обществе-
ната поръчка с оферта от 208
млн. лв. бе спечелена още през
юни 2010 г. от обединението
“Хут-Станилов”, което бе между
българската фирма “Станилов”
ЕООД и немската “Хайлит Ум-
велтехник” ООД. Подписването
на договора трябваше да стане
след като Еврокомисията одоб-
ри проекта. В крайна сметка
договорът така и не стана факт.

С времето столичани изгуби-
ха нишката в сюжетното разви-
тие на сагата. Коя фаза е първа,
коя втора, коя кога е завършена
и какви пари са усвоени...
Напълно забравиха, че още
през далечната 2000 г. тогаваш-
ният кмет Стефан Софиянски за
първи път заговори за завода,
като заяви, че до две години ще
започне изграждането му.
Въпреки това едва през април
2009 г. беше направена първа-
та копка на завода. И така...
досега. Ту първи копки, ту пре-
рязвания на ленти, ту обещания
за бърз строеж. Истината е, че
цената за това забавяне е поне
100 млн. лв. Толкова средства
бяха изхарчени през годините
за извозване и балиране на
трупащия се боклук в София. За
съжаление е сигурно, че загу-
бите не са приключили. Бок-
лукът на столичани ще
продължи да гълта от собстве-
ните им данъци, докато не се
намери кадърна администрация,
която да реши кардинално и
ефективно въпроса.
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ЗА КЛЕОПАТРА, ПОСЛЕДНАТА ВЛАДЕТЕЛКА
НА ЕГИПЕТ, РАЗКАЗВА В КНИГА СТЕЙСИ ШИФОчаквайте кратки

Романтични вечери
в зала „България”

Шести концерт от абонамент-
ния цикъл “Романтични вечери”
ще се състои на 11 юли от 19 ч.
в зала “България”. Диригент е Деян
Савич от Сърбия. Солисти са
Йован Колунджиев, цигулка, Алек-
сандър Стаматович, баритон.
Програмата включва творби на
Верди - Увертюра към операта
“Сицилианска вечерня”, Ария на
Риголето из едноименната опе-
ра, Камии Сен-Санс - Интродук-
ция и Рондо капричиозо, Вагнер -
Прелюд и смъртта на Изолда из
операта “Тристан и Изолда”, Жорж
Бизе - Ария на Ескамилио от “Кар-
мен”, Пабло Сарасате - “Цигански
напеви”, Чайковски - Увертюра-
фантазия “Ромео и Жулиета”.
Билетите са по 10 лв., за пенси-
онери, учащи и инвалиди - 8 лв., на
касата на зала “България” и он-
лайн на www.ticketplus.bg.

Концерт на
Борис Атанасов
и Валя Янчовска

Музикалното общество “Алек-
сандър Скрябин” в България в
сътрудничество с “Арт-панорама”
представят “Вечери на камерна-
та музика” - концерт на Борис
Атанасов, виолончело, и Валя Ян-
човска, пиано. Те ще изпълнят
творби от Н. Мясковски - Соната
за виолончело и пиано номер 1,
П. Тортелие - Сюита за соло ви-
олончело, Чайковски - Антракт от
балета “Спящата красавица” (дей-
ствие второ, транскрипция за ви-
олончело - Борис Атанасов),
Е. Лало - “Chants Russes”, Шоста-
кович - Адажио от балетна сюи-
та, Й. Сук - Балада в ре минор,
Я. Медин - Балада. Концертът е на
11 юли от 18 ч. в зала “Пеша
Николова” на Червената къща.
Входът е 5/3 лв.

Арт театър
с представления
на открито

За шеста поредна година от-
дел “Култура” на Столичната
община включва Арт театър в
своята Лятна културна програ-
ма, която се провежда на откри-
ти сценични пространства в
София. Шоу-спектакълът, с кой-
то участва трупата, е “Честит
рожден ден, Пипи!” (за деца от
3 до 103 години). Участват ак-

тьорите от Арт театър - Миле-
на Червенкова, Здравко Здравков
и Милена Перпелиева. За малчу-
ганите ще има фокуси-изненади
и арт дискотека, научи ДУМА от
Милена Червенкова. Следващите
представления са на 12 юли от
18 ч. на Лятната естрада в Бо-
рисовата градина, 27 юли от
19 ч. в Градската градина - мяс-
тото на бившия мавзолей, 3 ав-
густ от 18 ч. на Лятната естра-
да в Борисовата градина, 4 ав-
густ от 18.30 ч. в Южния парк,
10 август от 19 ч. в Градската
градина - мястото на бившия мав-
золей, 11 август от 18 ч. в парка
“Заимов”, пред театър “София”.
Специална изненада е 10-годиш-
ният Марио Кръстев - талантлив
певец, с много международни уча-
стия и награди. Входът е свобо-
ден за всички представления.

Редом до “обичайните заподозрени” -
Гру, момичетата и жълтите миньони, в “Аз,
проклетникът 2” се появяват още колорит-
ни герои, които перфектно допълват ко-
мичния хаос от щури номера, яки коли и
чудати джаджи. В ролята на симпатичния
корейски продавач на перуки Флойд вли-
за Дони, който озвучава персонажа на
български. С гласа на Албена Михова е
представена кокетната Шарън - красива
блондинка с амбиция да намери своя кра-
сив мускулест принц в лицето на непо-
хватния Гру. Бившият злодей Гру пък ще
донесе стабилна доза смях в киносалони-
те, озвучен, както в първия филм, от акть-
ора ветеран в дублажите Стоян Алексиев.

За доброто настроение на армията
жълти миньони на Гру в “Аз, проклетникът
2” се грижи Фарел Уилямс, който е част
от екипа, създал саундтрака към филма.
“Екипът на Illumination е много креативен
и аз трябваше да направя музика, която
да отговаря на колоритната визия на фил-
ма”, коментира музикантът. “Този път оп-
ределено искахме да направим нещо по-
емоционално. Нещо, което пасва на 70-те
години. Аз съм роден през 70-те, така че
веднага улових този дух.”

В тон с динамичния ритъм на музиката
и с гласовете на едни от най-обичаните
български актьори “Аз, проклетникът 2”
дойде и в българските кина в 2D, 3D и

4DX с обещанието да се превърне в най-
щурото филмово приключение това лято.
С помощта на поредица неочаквани об-
рати и шеговити намигвания от съдбата
бившият злодей номер едно Гру ще се
превърне в грижовен и любящ баща. Ми-
ловидните жълти миньони от своя страна
ще сменят нрава и... цвета си. На пъстрата
палитра от емоции българските зрители
ще могат да се насладят още по-пълно-
ценно в уникалното киноизживяване 4DX,
добавящо движения на седалката,
разпръскване на водни капки, усещане
за вятър и аромати от сцените във филма,
научи ДУМА от Ина Пенкова.

Георги Мамалев ще представи моноспек-
такъла си “Какво става?” на 31 юли от
19 ч. в зала 1 на Фестивалния и конгресен
център във Варна. Сценарий Весел Цан-
ков и Георги Мамалев, режисура Владлен
Александров, музикална картина Алек-
сандър Младенов, мултимедия и фотогра-
фия Божидар Марков, художничка Елена
Иванова. Билетите са по 15 и 12 лв., нама-
ление за учащи, пенсионери и групи -
10 лв. А днес от 18.30 ч. срещу билет от
10 лв. този въпрос ще получи отговори в
столичния клуб “Студио 5”. Георги Мама-
лев поднася букет от комедийни миниатю-
ри. “Ваше величество, търсят ви” - е сиг-
налът на мобилния телефон на чиновника,
който... краде крушка от тоалетната на
службата, докато гласът от джоба му го
величае. Иманяр, лично открил плочата на
хан Крум Страшни, се тюхка, че е единст-
веният загрижен за културно-историческо-
то наследство в държавата. Лекар, смач-
кан от нескончаемите здравни реформи, се
е размечтал за европейски пациент -
точен, изряден, спретнат и... здрав, да ти е
кеф да го умориш. Ще видим и футболния
запалянко, фен на “Ужас” - Мамарчево,
команда, току-що завършила със служеб-
на победа срещата срещу сборен отбор с
Роналдо, Роналдиньо и Стоичков за
капак... поради неявяване на противника.
И бизнесмени, и политици... и дребния
човечец, превъртащ като луд каналите на
новините в търсене на отговор на жизнено-
важния въпрос “Какво става?”.

Легендарната италианска актриса Со-
фия Лорен се е съгласила да се снима във
филма на сина си Едуардо Понти “La Voce
Umana” (“Човешкият глас”) по знаменитата
пиеса-монолог на Жан Кокто. “Холивуд ри-
портър” съобщава, че снимките започват
следващата седмица и ще продължат до
средата на август в Рим и Неапол. Сю-
жетът представлява дълъг разговор на
главната героиня с нейния възлюбен. Ако
40-годишният режисьор остане верен на
оригинала, ролята на 78-годишната му
майка ще бъде не само главна, но и един-
ствена. За пръв път той е снимал известна-
та си родителка през 2002 г. в драмата
“Само между нас”.

БГНЕС напомня, че последната главна
роля на София Лорен бе през 2004 г. А
през 2009 г. тя се е снимала в мюзикъла
“Девет”, но там ролята й е второстепенна.
В киното Лорен дебютира през 1950 г.
Оттогава има десетки филми, множество
награди и почетен “Оскар”. Лорен се на-

Армения поставя в Ереван звезда на славата,
посветена на френския певец от арменски произ-
ход Шарл Азвавур. “Скъпи и обичани Шарл (...), ние
откриваме тази звезда, която носи твоето име и е
символ на голям арменец и голям артист”, каза на
89-годишния певец министърът на външните рабо-
ти на Армения Едуард Налбандиян.

Шарл Азнавур, с истинско име Азнавуриян, е
роден в Париж на 22 май 1924 г. в арменско се-
мейство. Той става жива легенда на френския
шансон и една от най-известните международни
музикални звезди от арменски произход. За своята
80-годишнина Азнавур бе направен през 2004 г.
“национален герой” на Армения от тогавашния
президент Роберт Кочарян. През 2001-а ереван-
ски площад бе кръстен на него. Там се издига и
негова статуя. През декември 2008-а арменският
държавен глава Серж Саркисян подписа указ, с
който Азнавур получи и арменско гражданство,
информира БГНЕС.

София Лорен отново
се снима в киното

„Какво става?”
пита Георги Мамалев
в София и Варна

АЗНАВУР ИМА И АРМЕНСКА
ЗВЕЗДА НА СЛАВАТА

мира в прекрасна форма и през 2006 г. участва в предизвикателна фотосесия

за еротичния календар “Пирели”. Тогава актрисата караше 72-ата си година

и стана най-възрастната от звездите, снимали се в подобни фотосесии.
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К
“Книга на мъртвите” е за древ-

ните египтяни онова, което за
християните е Старият завет. Тя
е наследник на хилядолетна тра-
диция, която за първи път е до-
кументирана в епохата на стро-
ителството на пирамидите. Някои
от заклинанията на книгата са
част от “Текстове на пирамиди-
те”, записани в средата на III хил.
пр. Хр. В основата си обаче тези
заклинания принадлежат на
епохата на Средното царство и
са част от корпуса на “Текстове
на саркофазите”. В епохата на
Новото царство заклинанията се
появяват върху папирус като част
от погребалния инвентар; те имат
множество варианти, промени и

Õèëÿäîëåòíàòà òðàäèöèÿ
íà Äðåâåí Åãèïåò
Българският египтолог, преводач
и лектор доц. д-р Теодор Леков
осъществи изцяло нов превод
по основните йероглифни издания
на заветната „Книга на мъртвите”

грешки в преписването, затова е
трудно да се говори за единно
произведение - въпреки широ-
ката употреба на името.

Какво обаче се крие зад това
име? Легендарният и древен ре-
лигиозно-магически сборник
“Книга на мъртвите”, обясняващ
вярванията на древните египтя-
ни, е изграден от молитви, пес-
нопения и заклинания, свързани
с погребалните обичаи на една
прежна и отдавна загинала, но
все още провокираща ни с ха-
рактеристиките си цивилизация.
Създавана и редактирана в те-
чение на векове, “Книга на
мъртвите” поставя човека на
едно особено място - според нея

ският египтолог и лингвист Карл
Рихард Лепсиус - един от пионе-
рите на съвременната археоло-
гия, използва това наименова-
ние при публикацията на един
от Туринските папируси през
1842 г. Тъй като това е първото
научно издание на произведени-
ето, названието “Книга на
мъртвите” (на немски “Das
Totenbuch”) се разпространява и
запазва до наши дни. Древноеги-
петското название в действител-
ност е “Заклинания за излизане
през деня (в светлина)” и е
свързано с точно обратната пред-
става - тази за новия живот и за
възраждането, а не за смъртта...
Днес най-хубавите образци от
този стар апокриф са от времето
на 18-ата династия; папирусите
са богато украсени и навремето
са били притежание главно на
жреци и на чиновници.

“Книга на мъртвите” е много-
кратно превеждана и издавана
на основните европейски ези-
ци, придобила е популярност в
съвремието ни като емблемати-

чен документ за древноегипет-
ската цивилизация. Въпреки това
даже и сега знаем малко за кни-
гата, за нейното предназначе-
ние, за композицията и структу-
рата й. От първото издание на
“Книга на мъртвите” през XIX век
до днес са минали близо два
века, през които са се появили
стотици проучвания, публикации
и преводи на текстовете от нея.
За българските читатели е съби-
тие, че този превод е съвсем нов
и е направен по основните йе-
роглифни издания на “Книга на
мъртвите”, като са отчетени и
други публикации, включително
и версиите на заклинанията в
“Текстове на саркофазите”. Ком-
бинацията от транслитерация с
преводен текст превръща това
издание в единствено по рода
си сред многобройните издания
по цял свят, научи ДУМА от Бла-
гой Иванов от издателство “Из-
ток-Запад”. Книгата е богато
илюстрирана и съдържа фраг-
менти от оригинални египетски
папируси.

той е комплексно същество,
състоящо се от различни аспек-
ти. Самото наименование на
енигматичната “Книга на мъртви-
те” пък произхожда от названи-
ето, което арабските търсачи на
антики и търговци са дали на
папирусите, намирани в гробни-
ците на Новото царство. Герман-
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Снимки от КНИГАТА

КЕВИН РИЧАРДСЪН:

а тригодишна възраст Кевин
отглеждал щурци и жаби под
леглото си, а днес живее сред
лъвове, хиени и леопарди, иг-
рае и си почива с тях, гледа

Отношенията ми с животните
ми помогнаха много за тези с хората

за лъвове, хиени и леопарди. Сред тях е
и игралният “Белият лъв: Животът е пъте-
шествие” (2010), в който ролите са пове-
рени на истински лъвове. Кевин е женен,
съпругата му споделя и подпомага него-

вите занимания, които засне-
ма с фотоапарат и камера.
Двамата имат син. Тони Парк
е автор на шест книги,
свързани с Африка. Живее в
Австралия.

Публикуваме няколко
фрагмента от книгата.

С лъвовете се опитвам
да бъда част от прайда,
въпреки че дори при тях вся-
ко животно ме приема по
различен начин. За някои съм
като брат, понякога дори
като баща, други ме възпри-
емат като приятел, а оста-

налите - просто като познат. Не всич-
ките ми познати ме харесват, но знаят
кой съм и се уважаваме взаимно. Никога
не съм пристъпвал в заграждение с лъво-
ве с идеята да се правя на господар, но
с хиените нещата бяха различни. С тях
беше нужно да докажа и поддържам над-
мощието си, но това не се постигаше
със сопа, електрическа палка или дори с
лютив спрей. Трябваше да се престру-
вам на хиена.

Държах се грубо с тях и се биехме
точно както те самите показваха над-
мощието си едни над други. Повалях ги
на земята и започвах да ги въргалям,
вдигах ги и ги въртях във въздуха, ха-
пех ушите им. Трябваше да направя
това с всяка хиена, за да защитя пози-
цията си в глутницата, защото всички
те искаха да ме подложат на изпита-
ние. Освен това трябваше да съм на
тяхното равнище и битката изисква-

ше както воля, така и зъби.
  

Лъвовете са смятани за убийци и
определено имат способността да от-
немат човешки живот за секунди, но
същото важи и за хората. Голяма част
от това, което правя, се основава на
уважение. Аз работя с моите животни,
като слизам на тяхното равнище. Не
съм от най-високите и това ми е от
полза. Не влизам при тях със сопа или
пистолет, след което да очаквам да ме
обичат или разбират, само защото
мога да ги нараня.

  
Прекратявал съм връзките си както

с хора, така и с животни. Ако помежду ни
няма доверие и уважение, няма как да се
преструваме, че някой ден тези качест-
ва може да се върнат или отново да бъ-
дат спечелени. Ако не се разбирам с да-

дено животно, не искам да го пречупвам
или да го обучавам да прави това, което
желая. Искам да бъда негов приятел и
то да ме приема такъв, какъвто съм.

  
Отношенията ми с животните ми

помогнаха много за тези с хората. Ко-
гато работиш с хищници, трябва да си
много наблюдателен относно поведени-
ето и поведенческите модели. Осъзнах,
че разчитах по-добре езика на тялото,
можех да определя дали даден човек е
развълнуван, съсредоточен или ядосан.
Понякога с хората не искаш да приемеш
държанието на другия и затова се
опитваш да предизвикаш различна ре-
акция. С лъвовете не можеш да напра-
виш това, защото ще получиш нещо,
което наистина не желаеш.

  
Ние, хората, дотолкова сме свик-

нали да причиняваме злини на други-
те, че се опитваме да припишем тези
наши недостатъци на лъвовете и дру-
ги животни. Когато си сторил зло
някому, жертвата ти може да ти има
зъб, и ние си мислим, че същото важи
и за животните. Може би Мадитау
искаше да ме убие, защото й отнех
малкото, но не го направи. Може би
просто имаше кофти ден. Много се
притеснявах, че ми има зъб, но тя успя
да преодолее търканията помежду ни
по-бързо от мен. Точно това обичам у
лъвовете - умението им да прощават
и забравят бързо.
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Н
ги право в очите, кляка, за да
бъде на тяхното ниво, и поня-
кога дори ги целува по носа.
Но какво е чувството да имаш
такава връзка с лъвовете?
“Най-добрият отговор, който
мога да дам, казва Кевин, е,
че лъвовете са мои другари.
Всеки знае, че в края на тежък
работен ден е много приятно
да прекараш известно време
с приятели, да пийнете по
нещо и да си побъбрите. След
това се чувствам зареден с
енергия и нови сили.”

Като самоук възпитател
на диви животни Ричардсън
нарушава всички правила за безопасност,
когато работи с хищници. Противно на все-
общото схващане, че духът на едно жи-
вотно може да бъде пречупен най-добре
със сопи и вериги, Кевин използва любов,
разбиране и доверие, изграждайки лич-
ни взаимоотношения с всяко животно.
Благодарение на уникалния му метод за
опознаване на отделните характери на
животните те го приемат като част от се-
мейството си - лъвовете Наполеон и Тау
са негови братя, а за лъвиците Мег и Али
е едва ли не баща.

Книгата “Част от прайда”, която изда-
телство “Вакон” публикува в превод на
български на Жанет Георгиева, е низ от
истории за животни и хора. Кевин Ри-
чардсън е гледач и самоук възпитател на
диви животни в парка “Кралството на
Белия лъв” край Йоханесбург (ЮАР). Из-
вестният още като Говорещия с лъвове
зоопсихолог е автор и на няколко филма



www.duma.bg

duma@duma.bg

Основател
Стефан Продев

И. д. главен
редактор
Юрий
Борисов
yborisov@duma.bg

Зам. главни
редактори
Георги
Георгиев
ggeorgiev@duma.bg
Т а н я
Джаджева
tgeneva@duma.bg

Отговорен
секретар
Ивайло
Гиздов
igizdov@duma.bg

ТЕЛЕФОН
НА ЧИТАТЕЛЯ:
97 05 200
Адрес на редакцията:
София - 1000,
ул. „Позитано” 20А
Факс: 975 26 04,
автоматичен
номератор 97 05 +
вътрешен номер

ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД
Николай Малинов

ÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀ

НАБЛЮДАТЕЛ:  Велислава Дърева

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеж-
дащ отдел - 230;  Аида Паникян - 218;
Веселка Венкова - 224; Десислава
Велева; Мария Нинова - 230; Павлета
Давидова -  215; Ралица Николова -
230; Юлия Кулинска - 215

ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
дащ отдел - 247; Мая Калпачка-Йова-
новска - 246; Светлана Велева - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ от-
дел - 219; Алберт Аврамов - 220, Кри-
стиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
завеждащ отдел - 240; Надежда Ушева
- 240; Альона Нейкова - 239

ОБЩЕСТВО: Велиана Христова -
завеждащ отдел - 238; Ина Михайлова
- 214;   Светла Василева - 231; Вален-
тин Георгиев - 232; Ева Костова -  229;
Милена Николова

ЧЕТИВО: Борис Данков - завеждащ от-
дел, редактор на “Пегас” - 244; Недел-
ник: Богдан Иванов - 225; Пардон: Чав-
дар Шинов; Художник: Анатолий Стан-
кулов

СПОРТ: Владимир Николов - завеждащ
отдел - 245, Марин Милашки - 245

ФОТО: Благовеста Цветкова - 206; Мари-
ета Томова - 206

ГРАФИЧЕН ДИЗАЙН: Валентин Аргиров;
Желязко Тенчев; Силвия Шопова;
Спаска Венева; Снежана Христова

ОФИС МЕНИДЖЪР:  Ели Мишева  -  200; 226,
факс - 975-26-04

ДИРЕКТОР МАРКЕТИНГ: Дея Йорданова - 207

ДИЗАЙН: Велислава Хубавий - 201

РЕКЛАМА: Петрана Сомлева - 205, Ива Костадинова
- 221; e-mail - reklama@duma.bg, Експонатор: 91975
в. 112; Печат: „Нюзпринт” ЕООД, 1113 София, ул. „Тин-
тява” 100;  “Национална агенция разпространение -
АД” - 02/962-23-23; “Национална дистрибуция” ООД
- 02/975 20 35

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ: Мирослав Александров, Ру-
мяна Кирилова - 208, 203; abonament@duma.bg

КАСА - 97-05-249

НАБОР: Хрисула Василева - 227, e-mail: korespondenti@duma.bg;

ПРОИЗВОДСТВО: Владимир Тополски

Управител Павел Бебов

ÑÏÐÀÂÎ×ÍÈÊ

ВТОРНИК 9 ЮЛИ 2013

www.duma.bg
11111 99999

ÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèí
27 ÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåí

28

ÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâ
30

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
29

30
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

ÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿ
26

ÐóñåÐóñåÐóñåÐóñåÐóñå
29

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
30

рез деня отново на много места ще се развива
купесто-дъждовна облачност и ще има кратко-
трайни валежи и гръмотевици, съобщиха от
НИМХ. Ще духа слаб източен вятър, в Източна

България до умерен от север-североизток. Максимал-
ните температури ще бъдат между 26° и 31°, в София
около 26°. Над планините ще се развива купеста и
купесто-дъждовна облачност и ще има краткотрайни
валежи и гръмотевици. Ще духа умерен източен вятър.
По Черноморието ще бъде предимно слънчево, но в
следобедните часове ще се развие купеста облачност.
Само на отделни места ще превали краткотраен дъжд.
Ще духа предимно умерен вятър от север-североиз-
ток. Максималните температури ще бъдат около 27-
30°. Температурата на морската вода е 24-25°. Вълне-
нието на морето ще бъде 2-4 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

През следващите два дни на много места щеПрез следващите два дни на много места щеПрез следващите два дни на много места щеПрез следващите два дни на много места щеПрез следващите два дни на много места ще
се развива купесто-дъждовна облачност и щесе развива купесто-дъждовна облачност и щесе развива купесто-дъждовна облачност и щесе развива купесто-дъждовна облачност и щесе развива купесто-дъждовна облачност и ще
има краткотрайни валежи и гръмотевици.има краткотрайни валежи и гръмотевици.има краткотрайни валежи и гръмотевици.има краткотрайни валежи и гръмотевици.има краткотрайни валежи и гръмотевици.
Минималните температури ще са около 18Минималните температури ще са около 18Минималните температури ще са около 18Минималните температури ще са около 18Минималните температури ще са около 18
градуса, а максималните - 28-29 градуса.градуса, а максималните - 28-29 градуса.градуса, а максималните - 28-29 градуса.градуса, а максималните - 28-29 градуса.градуса, а максималните - 28-29 градуса.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

22°/28°22°/28°22°/28°22°/28°22°/28°

10       11
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

25°/29°25°/29°25°/29°25°/29°25°/29°

“≈À≈÷
œËÂÏÂÚÂ ÔÂ‰ÎÓ-
ÊÂÌËÂ Á‡ Ô Ú̇Û‚‡ÌÂ,
Ë ·ÂÁ ‰Û„Ó ÒÚÂ Ò
ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌ‡ Ì‡„Î‡-

Œ¬≈Õ
— ‰Ó·Ó Ò‡ÏÓ˜Û‚ÒÚ-
‚ËÂ, ÌˇÍÓË ÓÚ ‚‡Ò
˘Â ÒÂ ÓËÂÌÚË‡Ú
Í˙Ï ÌÓ‚Ó Ì‡˜‡ÎÓ.

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¡˙‰ÂÚÂ Ì‡ÒÚÓˇÚÂÎ-
ÌË, ÌÓ ·ÂÁ ‰‡ ÒÚÂ
„Û·Ë, Ë ˘Â ÔÓÒÚË„-
ÌÂÚÂ Ò‚ÓÂÚÓ ‚ ‰ÌÂ -̄

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
— ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡
‰ÌÂ¯ÌËÚÂ ÒË Á‡‰‡-
˜Ë Ë ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË
˘Â Ó·ÎÂÍ˜ËÚÂ ÛÚ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
“ÓÎÂ‡ÌÚÌÓÒÚÚ‡ Ë
Ú˙ÔÂÌËÂÚÓ ‚Ë ‚
Ó·˘Û‚‡ÌÂÚÓ ˘Â Û·Â-
‰ˇÚ ÓÔÓÌÂÌÚËÚÂ ‚

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
— ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚ÒË˜ÍÓ
˘Â ‡·ÓÚËÚÂ Ë ‰‡-
‰ÂÚÂ Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂ·Â ÒË, Á‡ ‰‡ ÔÓ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÂÁ‡‚ËÒËÏË ÔÓ ‰Ûı
Ë ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ, ˘Â
ÒÎÂ‰‚‡ÚÂ ÒÓ·ÒÚ‚Â-
Ì‡Ú‡ ÒË ÔÓ„‡Ï‡,

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
”‚‡Ê‡‚‡ÌË ÒÚÂ Í‡ÚÓ
ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎËÒÚË,
ÌÓ ÔÓ-̃ ÂÒÚÓ ÒÂ Ò˙Ó-
·‡Áˇ‚‡ÈÚÂ Ò ËÁË-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
»ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ÛÏÂÌË-
Ú̌‡ ÒË Á‡ ÔÓÎÂÁÌË

Á‡ÌËÏ‡ÌË ,̌ ÌÂ ÒÂ
ı‡·ÂÚÂ ‰‡ Û·ÂÊ‰‡‚‡-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ ‚Ë ‰ÌÂÒ
˘Â ÒÂ Â‡ÎËÁË‡Ú,
ÒÚË„‡ ‰‡ ÒÚÂ ‡ÍÚË‚-
ÌË, ‰ÂÈÒÚ‚ÂÌË, Ë

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

À˛·Ó‚Ú‡ ‚Ë ÔÓ‰ÍÂÔ  ̌ Ë ÚÓ‚‡ Â
ÒËÎ‡Ú‡, ÓÚ ÍÓ Ú̌Ó ‚ÒÂÍË ÒÂ ÌÛÊ‰‡Â.

Â¯ÌËÚÂ ÒË ‰ÂÎ‡, Á‡ÚÓ‚‡ Á‡ÔÂÚ-
‚‡ÈÚÂ ˙Í‡‚Ë Ë ‰ÂÈÒÚ‚‡ÈÚÂ.

Ô‡‚ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë, ÌÓ Ë ÌÂ Ò‡ÏÓ
Á‡‡‰Ë ÚÓ‚‡ ˘Â ÛÒÔˇ‚‡ÚÂ.

Í‡ÚÓ ÌÂ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡ÚÂ Ì‡ ÌËÍÓ„Ó
‰‡ ‚Ë ‡ÁÍÓÎÂ·‡Â.

ÒÍ‚‡ÌËˇÚ‡ Ë ÊÂÎ‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ÍÎË-
ÂÌÚ‡.

ÌËÚÂ ÔÂ„Ó‚ÓË. ƒÂ·ÌËÚÂ ÌÂ˘‡
˘Â ‚Ë ÌÓÒ Ú̌ ‡‰ÓÒÚ.

ÒÚË„ÌÂÚÂ ÊÂÎ‡ÌËÚÂ ÂÁÛÎÚ‡ÚË. ŸÂ
ÔÓ‰Ó·ËÚÂ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂÚÓ ÒË.

ÚÂ ·ÂÁÒÏËÒÎÂÌÓ ÌˇÍÓ„Ó ‚ Ú̌ ı.
ƒÂÌ Ú̌ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ  ̆ Á‡ ‡·ÓÚ‡.

Ì‡È-‚‡ÊÌÓÚÓ - ‰‡ ÌÂ ·˙‰ÂÚÂ
ÔÂÍ‡ÎÂÌÓ ÍËÚË˜ÌË.

¬ŒƒŒÀ≈…
–‡·ÓÚÂÚÂ ÔÓ ÔË-
ÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ÔÓ -̃
Ì‡ÚËÚÂ Á‡‰‡˜Ë Ë
Ì‡Â‰ Ò Ú̌ ı ÏÓÊÂÚÂ

‰‡ ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ ‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ÒÚÂ
ÔÎ‡ÌÛ‚‡ÎË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡ -
ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
11.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.45 ¡√ ÒÂË‡Î: œËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡

Ì‡ Â‰ËÌ ¿ÎÂÍËÌ - Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂËˇ/

14.00 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /308
ÂÔËÁÓ‰/

15.10 ΔË‚ÓÚ Ò ƒÂÂÍ - Ú‚ ÙËÎÏ
/21 ÂÔËÁÓ‰/

15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì ‡Í ˘Â

„Ë ÒÚË„ÌÂÏ...î/Ô/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3193 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
19.00 À˛·Ó‚ Á‡ ÀË‰Ëˇ - Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÂÔËÁÓ‰/
19.50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜-

ÌÓ ¯ÓÛ
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡ -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ‡ÁÒÎÂ‰‚‡-
˘‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡

22.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ
‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ/Ô/

23.55 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì ‡Í ˘Â
„Ë ÒÚË„ÌÂÏ...î/Ô/

00.40 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-
ÍÓ‚‡/Ô/

01.25 À˛·Ó‚ Á‡ ÀË‰Ëˇ - Ú‚ ÙËÎÏ
/5 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

02.15 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡
÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒË —ÚÓˇ-
ÌÓ‚‡ Ë —‡¯Ó  ‡‰ËÂ‚ -
ËÁ·‡ÌÓ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./ -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
85

15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 110

16.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
194

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 7

21.00 ìƒ‡Î‡Òî (2012) - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 9

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.3,
ÂÔ. 13

00.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò. 6, ÂÔ.
14

00.50 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î, Ò.
5, ÂÔ. 10

01.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒË —ÚÓˇ-
ÌÓ‚‡ Ë —‡¯Ó  ‡‰ËÂ‚ -
ËÁ·‡ÌÓ /Ô./

03.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ,

¡˙Î„‡Ëˇî -

Ò Û Ú  Â ¯ Â Ì

·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

 Œ«»–Œ√
≈ÌÂ„Ë Ú̌‡ ÒÔÓÒÓ·ÒÚ-
‚‡ Á‡ ÔÓÒÚË„‡ÌÂ Ì‡
·Î‡„ÓÔÓÎÛ˜ËÂ Ë ÛÍ-
ÂÔ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡‚ÚÓË-

ÚÂÚ‡. ƒÂÌ Á‡ ÔÂÓ·‡Áˇ‚‡ÌÂ,
˜ËÒÚÓÚ‡ Ë ÒÚÓ„ÓÒÚ.

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

09.05 ì ÓÌÚÓÎ-

Ò‡ ‰‡ ‡ÁÌÓÓ·‡ÁËÚÂ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË,
‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÎËÔÒ‚‡Ú Ë ÂÏÓˆËË.

Ì‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.30 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî

10.25 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î

11.00 ÕÓ‚ËÌË

11.15 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.10 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚

13.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË

13.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î

15.05 ì»ÒÚËÌ‡Ú‡ Â ÌˇÍ˙‰Â Ú‡Ïî

15.20 —ÂË‡Î: ìΔÂÌÒÍËˇÚ ÎÂ-

Í‡î

16.10 —ÂË‡Î: ì¿‚ÂÌ˛ ¡‡ÁË-

ÎËˇî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î

18.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

19.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ¬ÂÏÂ

20.30 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî

22.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

22.55 —ÂË‡Î: ìƒ‚‡ ˆ‚ˇÚ‡ Ì‡

ÒÚ‡ÒÚÚ‡î

23.50 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

00.45 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

01.35 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î

02.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

02.55 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 —ÂË‡Î: ìŒÚ‡ÊÂÌËÂî

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÀ˛·Ó‚ Ë Ì‡Í‡Á‡ÌËÂî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡

13.30 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 13 ÒÂÁÓÌ

16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

17.00 ì—˙‰Â·ÂÌ ÒÔÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 3 ÒÂÁÓÌ

21.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡

23.45 ì“‡‚Ï‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

00.45 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/

01.45 ì—˙‰Â·ÂÌ ÒÔÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

02.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

04.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 13 ÒÂÁÓÌ /Ô/
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За перничани има два вида
шофьори: “Гоуфаджии” и “Всич-
ки останауи”...

АНДРЕЙ ЖЕЛЯЗКОВ-ЖУЖО,
футболен мениджър
Д-р ЕМИЛ ГЕОРГИЕВ,
лекар и политик
ЙОРДАН ЛЕЧКОВ,
легендарен футболист
КИН СТОЯНОВ,
журналист и писател
КРАСИМИР КОСТОВ,
кмет на Шумен, член на НС на БСП
НАДЕЖДА БОБЧЕВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Силистра
СЛАВ БАКАЛОВ,
художник, скулптор,
аниматор, режисьор
СТАНКА ПЕНЧЕВА,
поетеса

Очаквайте
ТЕОДОРА ПОКОРИ
ТУРСКАТА ПУБЛИКА

По време на фестивала LivingWEBТМ,
който ще се състои на 13, 14 и 15 сеп-
тември на 6 места в София и Благоев-
град, виртуалното ще стане реално. На
жителите и гостите на двата български
града ще се предостави възможност да
присъстват на събитие, което материа-
лизира световната мрежа и я прави
физически достъпна за всеки.

LivingWEBТМ е фестивал, който има
за цел да обнови и промени облика на
София чрез артистични инсталации, да
открива и демонстрира новите изме-
рения на интернет феноменa. Събити-

Âèðòóàëíîòî
ñòàâà ðåàëíî
Дигиталният арт фестивал LivingWEBТМ

ще обхване 6 места в София и Благоевград,
а достъпът до събитията е свободен
ето ще представи какво глобалната
мрежа дава на онлайн потребителите,
но и какво взема от тях. Каква е цената
на това да имаш отговора на всеки
въпрос на един клик разстояние и как
това е променило всекидневието на
обществото.

Освен интерактивни инсталации и
пърформанси, фестивалната програма
ще включва образователни събития,
иновативно изложение, експертни
лекции, публични уроци, живи диску-
сии и презентации на нови и бъдещи
технологии.

На различни места в София и Бла-
гоевград ще се инсталират прожекци-
онни екрани, предаващи на живо съби-
тията от основната зона на фестивала.
Наблюдатели с камери ще обхождат
изложбата и ще я разпространяват на
специални екрани. Посетителите ще ги
навигират (чрез модератор и Skype) и

ще наблюдават шоуто от многообразни
градски локации. Интернет преживява-
не на живо - без ограничение на време
и пространство.

Интерактивните инсталации буквал-
но ще олицетворяват уеб сайтове, мате-
риализирани в лабиринт от хиперлинко-
ве и живи програми, в които ще се вклю-
чат актьори, изпълнители, жонгльори,
акробати, танцьори, комици и паркур.

Събитието е част от инициативите в
подкрепа на кандидатурата на София и
Югозападния регион за Европейска
столица на културата 2019. Ще протече
под патронажа на Столична община и
с подкрепата на Американския универ-
ситет в България. Достъпът за проявите
ще е свободен. Фестивалът ще преоб-
рази столицата в галерия и мултимеди-
ен театър и ще сподели София със све-
та. Повече информация ще се появи
скоро на www.enterlivingweb.com.

вдъхновени от женското
лице. Дигиталната изложба
на артиста ще бъде открита
във Vivacom Art Hall утре,
10 юли, от 19 ч.

В пространството за
съвременно изкуство и кул-
тура в Телефонната палата
талантливият художник съби-
ра свои творби под името
“Desire” (желание). Използ-
вайки дигитална арт техника
в произведенията си, дизай-
нерът създава колоритни
образи, които излизат извън
рамките на обичайната пред-
става за портрет.

Калоян Тошев има зад
гърба си няколко изложби и
публикации в престижни
международни издания като
“Illustration Now! 4” на изда-
телство Taschen. След учас-
тието му в събития от фести-
валите Sofia Design Week,

бъдеще вместо зъби хората ще притежават клюн. До този извод
е стигнал английският изследовател Гарет Фрейзър. По думите
му клюнът, който са притежавали нашите предци, е спомагал за
обработката на храната. Благодарение на него те не са имали
и проблеми със зъбите, с които съвременният човек се сблъсква
още в средна възраст.

Според Фрейзър клюнът като част от човешкото тяло ще се
появи след около 2 млн. години. Един вид междинен етап между
настоящата и бъдещата ситуация ще бъде възникването на
клетки, отговорни за регенерацията на зъбите. Така при хората
те ще се появяват не по-рано от 50-годишна възраст.

Истинската любов може да приеме всякакви необичай-
ни форми, това важи и за австралийска художничка, която
се омъжила за 600-годишен френски мост. Джоди Роуз
била толкова силно запленена от структурите му, че ре-
шила да мине под венчило с Дяволския мост в град Сере,
Южна Франция. Дамата прекарала последните 10 години
в пътуване по света, записвайки вибрациите в кабелите
на мостове. Включила звуците и в музикалния си проект
“Пеещи мостове”.

Новата госпожа Дяволски мост разбрала, че става
въпрос за любов от пръв поглед, когато видяла “чувстве-
ното” съоръжение от ХIV век. С всяка следваща крачка
ставала все по-зашеметена. Така че било само въпрос на
време да се превърнат в мост и съпруга.

Щастливата “двойка” се венчала преди дни и макар
това да не е най-обичайният брак на света, присъствали
много елементи от традиционната сватба. Церемонията се
състояла в тесен кръг с 14 гости, включително близки
лични приятели и членове на местната общност. Дори
кметът на съседния град Сен-Жан-дьо-Фо дал благосло-
вията си.

Учени от университета на Стърлинг създадоха кутии

за цигари, които пускат предварително направени

записи, приканващи пушачите да се откажат от вредния

навик. Говорещите опаковки предлагат и телефонен

номер за помощ на желаещите да спрат тютюна.
Изпитанията с младежи на възраст от 16 до 24 го-

дини показват, че тези необичайни цигарени кутии са

доста ефикасни. Изследванията ще продължат с по-

големи групи мъже и жени.
Разработката е финансирана от благотворителната

организация за ракови изследвания Cancer Research.

Целта е да бъде проверено “дали някои маркетингови

похвати на тютюневата индустрия могат да се използ-

ват, за да помогнат на пушачите да откажат цигарите”.

Шотландски учени определиха нова
дата за края на света, като според тях
гибелта на планетата ще настъпи зара-
ди увеличението на температурата на
“износеното” Слънце. Изследването на
експертите от университета “Сейнт Ан-
дрюс” е цитирано от британското изда-
ние “Метро”.

Освен това специалистите твърдят,
че в атмосферата на Земята ще има
твърде ниска концентрация на въглеро-
ден диоксид. Заради увеличаващата се
температура ще започнат изпарения и
реакции в дъждовната вода, което ще
доведе до намаляване нивата на въгле-
роден оксид. А това на свой ред ще
предизвика смъртта на растенията, ко-
ято предвещава гибелта на хората и
животните, смятат специалистите.

Мрачната прогноза ще помогне на
астронавтите да разпознаят подобни на
Земята пресъхнали планети в космоса,
твърдят учените.

Да се омъжиш за
600-годишен мост

Изборът на място бил лесен и “младоженците” разме-
нили брачните си клетви на входа на “жениха”. Роуз била
облечена в специално ушита сватбена рокля с воал и
поръчала пръстени за себе си и за моста. “Кандидат-
съпругът” бил спокоен в големия ден и било ясно, че
доверието няма да е проблем за новобрачните, тъй като
подкрепял много музикалния проект на “жена си”.

“Дяволският мост е всичко, което мога да искам от
един съпруг - твърд, честен, чувствен, нежен и красив”,
сподели Роуз на своя сайт.

Бракът им не е правно признат във Франция, но худож-
ничката твърди, че той е толкова важен, колкото всеки друг.
“Това не е решение, което взех лесно. Ние наистина си
даряваме взаимно радост и силата на неговите пилони ви-
наги ще ме връща у дома”, допълни Роуз. Тя обаче е кате-
горична, че това е символична любов и е част от възглед за
света, който вижда “духовна вибрация във всичко”.

ЖЕНСКОТО ЛИЦЕ
ВДЪХНОВИ ДИЗАЙНЕР

Sofia Architecture Week и др.,
това е първото голямо и са-
мостоятелно представяне на
младия артист пред българ-
ска публика, върху което той
работи близо 4 години. Из-
ложбата може да бъде видя-
на до 16 юли.

Нова дата за
края на света

Говорещи цигарени кутии
отказват от пушенето

Клюнът ще смени зъбите

В

ГГГГГ
рафичният дизайнер
Калоян Тошев пред-
ставя своите широко-
форматни творби,

9
Св. свещеномъченик Панкратий,

епископ Тавроменийски (I-II). Св. Тео-
дор Едески († 848)

Св. Панкратий се родил в Антиохия
в дните на земния живот на Господа
Иисуса Христа. Когато бил още дете,
родителите му отишли заедно с него в
Йерусалим. Там те се удостоили да
видят Самия Спасител и да чуят Него-
вото Божествено слово. Цялото семей-
ство повярвало в Христа и приело све-
тото кръщение. Панкратий слушал про-
поведта на светите апостоли. Той бил
поставен за епископ на сицилийския
град Тавромения от апостолите Петър и
Павел. Там разпространявал словото
Божие. Неговата проповед била съпро-
водена с чудеса. Св. Панкратий
завършил мъченически земния си жи-
вот - езичниците го убили с камъни.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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Йонко
БОНОВ

Викът на
Червения поп

В

„Вярвам в народа си и нему ще остана верен докрай”

ойниците с ругатни
и псувни го блъска-
ха и дърпаха грубо
и безцеремонно
към родното му

село Медковец, Ломско. Ня-
маха срам от расото му. Смо-
листата му гъста коса се раз-
вяваше свободно, калимявка-
та беше отхвръкнала в сума-
тохата още докато го залавя-
ха. Това беше Червеният поп
Андрей, който с оръдието в
ръцете си беше обърнал в
паническо бягство не едно и
две военни подразделения,
ръководени от наши и от
врангелски офицери. Първо-
то в историята антифашистко
въстание, избухнало през
септември 1923 година, беше
удавено в кръв и жестокост.
Попът комунист беше изпра-
вен на фенерен стълб край
селото. Въжето се врязваше
до болка в ръцете и около
гърдите му. В селото се дочу-
ха удари на барабан и гласът
на глашатая, който нарежда-
ше всички да излязат край
селото, където ще бъде
съден попът размирник.

Един от фелдфебелите се
приближи до него, изгледа го
с нескрито любопитство от
глава до пети и го замери с
въпросите си:

- Е, добре де, как можа да
се откажеш от вярата си?

Кой дявол
те подучи да

хвърлиш кръста

и да грабнеш оръдието?
- Грешно са те информи-

рали, старши - от стегнатите
въжета ли, или от това, че
устните му бяха пресъхнали,
попът дишаше тежко. - Вяр-
вам в народа си, за разлика
от теб, и нему ще остана ве-
рен докрай. А, виж, кръста си
няма как да го хвърля, той е
тук, вътре - вързаният посочи
с глава към гърдите си.

Фелдфебелът мълком се
отдалечи, без да сваля по-
глед от арестувания.

Сега, когато му оставаха
броени минути живот, нахлу-
лите внезапно спомени го
върнаха далеч назад през го-
дините.

Само преди няколко дни
църковната камбана на село
Медковец биеше тържестве-
но, хората се стичаха в учи-
лищния двор, грабнали пуш-
ки, ножове, брадви, осъзна-
ли, че има един път за спасе-
ние - този, който Георги Ди-
митров и Васил Коларов им
го посочиха - към всеобщо
въстание за събаряне на мо-
нархофашистката власт. На
12 септември 1923 година
властта, настървена от кръвта
на народа си още с преврата
на 9 юни, започна масови
арести на комунисти в цяла-
та страна. На 20 септември
ЦК на БКП (т.с.) определи
нощта на 22 срещу 23 сеп-
тември за вдигане на въоръ-
жено въстание в цялата стра-
на, за работническо-селска
власт.

Камбаната ехтеше над се-
лото, а глашатаят обявяваше

всеобща мобилизация. Поп
Андрей - едър, снажен, с об-
горяло от полското слънце
лице, втъкнал пищов и сабя в
широкия колан, препасан
върху расото, поведе въста-
ниците към гарата. Охраната
вече се беше разпиляла.
Пътят към ломската казарма
беше открит. Кавалерийският
полк там се беше укрепил
зад яките й стени и оказваше
упорита съпротива, притиснат
от прииждащите въстаници от
околните села. Само че със
сопи и с брадви как се пре-
вземаше казарма? Оръжие
не достигаше,
а жандармите
щяха да полу-
чат помощ
всеки момент.
Трябваше да
се бърза.

Разнесе се
вест, че въста-
ниците във
Фердинанд са
пленили оръ-
дие. То щеше
да свърши до-
бра работа
при атаките
на ломската
казарма, ама
кой да иде и
да го докара,
трябваше да
бъде някой,
който му раз-
бираше на
това пушкало.

- Само ти,
отче, можеш
да свършиш
тая работа -
Дано Опин-
чов, един от
р ъ к о в о д и т е -
лите на въста-
ниците в Мед-
ковец, прикова немигащ по-
глед в селския свещеник. -
Нали през Балканската вой-
на си бил артилерист?

Поп Андрей, развълнуван,
тракна с токове, по войниш-
ки, без да се колебае, яхна
коня пред общината и пре-
пусна към Фердинанд.

По улиците на града

срещаше въоръжени
хора, с посивели

от прах лица

но ободрени от победата.
Червеният поп откри бързо

въстаническия щаб. Като раз-
браха по каква работа бърза,
от охраната го въведоха при
ръководителите на въстание-
то Димитров и Коларов.

Лицето на Димитров беше
уморено, както на въстаници-
те по улиците, но той нами-
раше окуражителни думи за
всекиго. Сега слушаше обод-
рен думите на този сърцат
поп за действията на въста-
ниците в родното му село.
Отецът се вълнуваше от пре-
живяната победа, изричаше
думите отривисто, по военно-
му.

- Медковец е в ръцете на
народа, ама Лом се нуждае
от вашето оръдие - завърши
расоносецът, вглеждайки се
изпитателно в ръководителя
на въстанието.

- Ще получите оръдието,
само че ще трябва да поча-
кате. Сега Христо Михайлов
бие враговете на народа с
него в Берковица. Седни и го
изчакай.

Поп Андрей подгъна крак,
но все му се струваше, че се
е заседял. Току скачаше да
погледне дали не иде влакът
с оръдието. Вместо това при-

стигна лоша вест. Гарата в
Бойчиновци е в ръцете на
военните. Завзела я войска,
пристигнала от Шумен. Раз-
полагали с артилерия и щели
да се насочат към Ферди-
нанд. “Щом войската е пре-
взела Бойчиновци, пътят й
към Лом, Берковица и Фер-
динанд е открит - мислеше
умореният от очакването ду-
ховник. - Ще ударят в тил
фронтовете на въстаниците.”
Трябваше да се действа не-
забавно, ала оръдието при-
стигна чак вечерта. Поп Анд-
рей веднага се качи при ма-

шиниста и нареди:
- Карай, брате, към Бой-

чиновци!
Врагът беше заел Харито-

вия чифлик и баира над се-
лото. Войските рано забеля-
заха въоръжения народ, кой-
то се придвижваше от двете
страни на железопътната
линия, и откриха масиран
огън. Спасението беше само
в оръдието. Някой трябваше
да му даде думата. Този ня-
кой беше Червеният поп. Той
застана зад него. Не беше
стрелял отдавна, но се нала-
гаше без време да си възста-
нови рефлекса на артиле-
рист. Прекръсти се, само че
въстаниците очакваха не ек-
тении, а екота на снаряд.
Движенията на ръцете му
бяха бързи и сигурни, но кой
ти гледаше сега едната
сръчност... Най-сетне в про-
стора над гарата проехтя
първият изстрел на въстани-
ческото оръдие. Попадение-
то беше в целта. Пушките на
неколцина войници из-
хвърчаха във въздуха. След-
ващите бързи изстрели
объркаха и разпиляха вой-
ската. Фронтът за настъпле-
ние на въстаниците беше от-
крит. Спуснаха се в атака,
водени от командира им Ге-
орги Дамянов. Поп Андрей
изтегли сабята си и се втурна
напред заедно с първите.
Правителствената войска не
издържа на дрезгавото “ура”
и се разпиля панически. Ня-
кои от войниците се преда-
доха. Бойчиновската гара
беше под контрола на въста-
ниците.

Военният ръководител на
въстанието за Северозапад-
на България Гаврил Генов по-
здрави ликуващото множест-

во. Видя сред него внушител-
ната фигура на поп Андрей.
Прегърна го спонтанно с ду-
мите:

- Твоята артилерия беше
безценна за победата днес!
Вземете оръдието, ще полу-
чите и една пленена тежка
картечница, па тръгвайте към
ломската казарма.

Влакът потегли незабавно.
Поп Андрей стоеше на тен-
дера току до машиниста.

Цялата му фигура
излъчваше

мъжественост
и енергия

Ботевски плам и решител-
ност гореше в очите му.

На гарата на Долно Церо-
вене ги срещна червена свет-
лина. На перона ги очакваше
довереният гаров служител.

- Защо спираш влака? -
поп Андрей скочи на перона.

- Лоши новини. Въстаници-
те в Лом са разбити с артиле-
рия. Обсаденият кавалерий-
ски полк е получил помощ от
Видин.

Червеният поп не сведе
глава. Беше готов на всичко,
дори да докара с този влак
тук, на земята, селенията на
справедливостта за отрудени
и онеправдани. Не другаде, а
тук, в родното Медковец, в
Лом, във Видин, в Бойчинов-
ци, в Долно Церовене... ако
ще накрая той самият да из-
чезне завинаги като взриве-
на бомба в дяволското гърло
заедно с оръдието.

Вместо това на Медковец
влакът го пресрещнаха някол-
ко въстанически куриери с
нареждането: оръдието да се
върне незабавно. Фронтът
при Бойчиновци няма да
издържи.

Правителствената войска
настъпваше навсякъде. Мед-
ковец беше също в ръцете на
войската. По железопътната
линия се зададе влакът - от-
пред с изправено дуло бе
оръдието, а зад него - поп
Андрей, препасал пистолета
и сабята. Този влак оставаше
все още единствената тери-
тория на свободата. Прибли-
жи родното Медковец. За
оръдието имаше единствен
снаряд. Сетният му дързък
изстрел стресна войската и

жандармите. Разривът - доса-
ми църквата, сякаш беше
призив и вик -  борбата
продължаваше и нищо не бе
загубено. Офицерите се сеп-
наха, заскърцаха със зъби,
заканваха се и псуваха за
кой ли път Червения поп.

За него
няма връщане назад

нито помирение с монархо-
фашизма. Своя път той си го
беше избрал през 1919 годи-
на, когато го приеха за член
на БКП(т.с.) Още през съща-
та година беше делегат на
първия конгрес на партията в
София. След като победиха
на бойчиновската гара, някой
му беше подметнал не се ли
страхува за съдбата на жена
си и за деветте си деца.

- Да, страхувам се - отго-
вори той - за това, че не само
моите, но и децата на цяла
България са в ръцете на мо-
нархофашистката власт.

Въжетата се впиваха до
кръв, но болка не усещаше.
Тялото му беше изтръпнало.
Поп Андрей отвори очи. Сред
насъбралия се народ, негови
съселяни, видя Цвета, снаха
му, жената на най-големия му
син Николай. От нея имаше
вече внуче.

- Цвето!.. .  -  задъха се,
вълнение задави гърлото му
- Пази Андрейчо и да носи с
чест името на дядо си.

За повече заръки нямаше
време.

Войниците го поведоха
към близкия телеграфен
стълб, където бе приготвено
бесилото.

- Айде, попе, прочети си и
ти твоята молитва! - обади се
злорадо един от последните
в групата, промуши пушката
си между униформените тела
и заби цевта в гърба му.

Изправиха го на масата
под бесилото, нахлузиха му
примката. Последното, което
видя, беше небето. Преди да
увисне, от гърдите му се
изтръгна неистов вик:

- Свободаааа!
Спонтанно отключен по-

рив, който отекна подобно на
оръдеен изстрел, накарал
въздуха да потрепере. Сред
събралите се хора настъпи
напрегнато мълчание - като
на сетна литургия.
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 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹54

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ
I гр. (6) няма
II гр. (5) 13 по 2869,70 лв.
III гр. (4) 537 по 69,50 лв.
IV гр. (3) 12 044 по 4,30 лв.
ДЖАКПОТ: 143 367,55 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 1 416 436,62 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 16 по 1360,50 лв.
III гр. (4) 884 по 24,60 лв.
IV гр. (3) 12 848 по 2,40 лв
ДЖАКПОТ: 724 325,10 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
I гр. (5) няма
II гр. (4) 283 по 122,30 лв.
III гр. (3) 8704 по 4,90 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
I гр. (5) няма
II гр. (4) 147 по 235,40 лв.
III гр. (3) 7293 по 5,80 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 11 по 1842,00 лв.
II гр. (2) 2047 по 9,90 лв.

ПО НОВА СПОРТ
19.00 Щурм Грац -

ПСЖ
21.45 Уигън -

Рединг (п)
ПО РИНГ

18.10 Шампионска Лига (обзор)

„През август сделката за спонсорство между
“Газпром” и Левски ще стане факт, остава да
бъдат уточнени някои формалности”, заяви То-
дор Батков, след като преговаря с Алексей Ми-
лер. “Предстои технически да оформим догово-
ра. Надявам се да ни стане по-лесно. Започна да
ми идва много. ВТБ остава спонсор на клуба.
Има договорка да играем квалификациите с Мтел,
а ако, живот и здраве, влезем в групите, да сме
с лого на ВTБ. Е, ако въпросът с “Газпром” се
реши дотогава, ясно е, че те ще отвеят другите”,
каза президентът на Левски. Той изчака Милер
в УАСГ, където босът на “Газпром” беше удосто-
ен със званието “Доктор Хонорис Кауза”. Батков
дойде на събитието, за да обсъди с Милер спон-
сорството на “Газпром” на Левски. “Новините са
добри. Въпросът вече е само технически. Госпо-
дин Милер не отговаря за тези неща. Това е на
по-ниско ниво. Вече е посочил двама души, ко-
ито трябва да говорят с президента на Левски. В
момента те са в отпуска и въпросът трябва да се
разреши през август”, поясни Батков.

БАТКОВ:

Играчите на Гана се радват в центъра на стадион “Али Сами Йен” в
Истанбул, след като отстраниха с продължения с 4:3 Чили в 1/4-финал на

световното първенство за младежи (до 20 г.)

ПРЕЗ АВГУСТ
ЩЕ ИМА СДЕЛКА
С „ГАЗПРОМ”

Снимки БГНЕС

„Титан” дава ЦСКА
„Червени шампиони” вземат акциите от перничаните, но под условие

С
обствениците на
ЦСКА от “Титан” се
съгласиха да про-
дадат клуба на гру-
пата бизнесмени,

ЦСКА 1923 АД, което има за цел да спаси “армейците”
от “Титан”, официално беше вписано в Търговския ре-
гистър. Това се случи точно в 15.50 часа, пише на офици-
алния сайт на Агенцията по вписванията. Адресът на дру-
жеството е бул. “Инж. Иван Иванов” 70, вх. А, ап.8. Като
представител е посочен Аспарух Никодимов Донев. В
съвета на директорите влизат още Димитър Душков Пе-
нев и Стоян Йорданов Йорданов. 40% от акциите са на
Паро, 40% - на Пената, и другите 20% - на бившия вратар
Стоян Йорданов. Размерът на капитала на ЦСКА 1923 АД
е 50 000 лв., като са внесени 12 500 лв. В Търговския
регистър е посочено, че акциите са обикновени, поименни
с право на глас в Общото събрание на дружеството. Броят
им е 5000 с номинална стойност по 10 лв.

водени от бившия изпълни-
телен директор на “армейци-
те” Александър Тодоров.
“Червени шампиони”, както
купувачите се нарекоха, оба-
че трябва да изпълнят едно
важно условие на Димитър
Борисов и Иво Иванов. Те ще
трябва да освободят “Титан
Спорт” от всичките обезпе-
чения към НАП. Перничани-
те имат банкова гаранция в
Националната агенция по
приходите и искат сумата да
им бъде върната в 30-дневен
срок. Не се дискутира обаче
каква е банковата гаранция
на “Титан Спорт” в НАП.

“Приемаме предложени-
ето на “Червени шампиони”
да поемат дългове в размер
на 10 млн. лв. към ЦСКА.
Разликата до реалните
задължения ще бъде пога-
сена от стари вземания на
клуба. Ако се яви друга раз-
лика, “Титан Спорт” ще под-
пише съответните докумен-
ти, че ще я покрие. Предло-
женият от нас вариант относ-

но придобиването на ново-
сформираното дружество
ЦСКА 1923 АД, бе направе-
но като още една алтерна-
тива, но изборът е приори-
тет изцяло на въпросната
група “Червени шампиони”.
Никакви вземания от “Титан
Спорт” към ЦСКА няма да
бъдат търсени”, съобщават от
“Армията”.

Първоначално “Титан” и
ЦСКА отказаха сделка по
продажбата. От “Червени
шампиони” разкриха, че им
е било предложено първо да
придобият акциите на ЦСКА
1923 и след това на Нефто-
химик. Те обаче са отхвърли-

ли този вариант, защото е
юридически невъзможно по-
добна сделка да бъде
довършена до 20 юли, кога-
то стартира новият шампио-
нат. В случай на продажба
“Титан” “възнамерявали да
извадят от “А” футболна гру-
па сегашния клуб ПФК
ЦСКА и да го преобразуват
като дружество с друг тип
дейност”. Перничаните иска-
ха да фалират най-титулува-
ния клуб в България, най-ве-
роятно заради многото натру-
пани дългове. Сега единст-
веното спасение изглежда,
че е “Червени шампиони” да
покрият банковата гаранция

на “Титан” към НАП.
“Червени шампиони” же-

лаят да управляват настоя-
щия клуб. Те ще го закупят
за 1 лв. и ще осигурят 10 млн.
лв., с които да чистят дълго-
вете. До момента 53-ма биз-
несмени и спортни дейци са
заявили желание да закупят
съществени пакети от акци-
ите на ЦСКА. От средите на
феновете се засилва движе-
нието на хора, които също
искат да придобият по-мал-
ки пакети. Така ние желаем
ЦСКА да стане клуб на сво-
ите фенове и да се управля-
ва съгласно принципите, за-
ложени в Търговския закон.
Разработеният от нас меха-
низъм гарантира в близка
перспектива стабилно фи-
нансово развитие на друже-
ството. Ние сме готови на
незабавни действия включи-
телно с определяне на ново
треньорско ръководство,
окомплектоване на предста-
вителния отбор и финансо-
вото стабилизиране на дру-
жеството”, обявиха от “Чер-
вени шампиони”.

Снощи 2-те страни сед-
наха за нови, уж финални,
преговори.

Феновете на Ботев Пд да не използват пи-
ротехника на реванша срещу Астана в
четвъртък, призоваха от ръководството на клу-
ба. “Канарчетата” спечелиха в Казахстан с 1:0
първия мач от I предварителен кръг на Лига
Европа, а реваншът е на стадион “Лазур” в
Бургас от 19.00 ч.

Очакванията са над 10 хиляди бултраси да
подкрепят тима от трибуните, като от фенсайта
на Ботев предупреждават всички кандидат-зри-
тели, че всякакви пиротехнически средства в
европейските мачове са забранени. Глобите,
налагани от УЕФА, са изключително големи, а
всяка една факла не би била толкова ценна,
колкото радостта от победата на Ботев и
продължаването на отбора в следващия кръг.
Феновете, които си позволят да нарушат тази
забрана, ще носят сами последствията си. За да
няма струпване пред касите и входовете, пре-
поръчват на бултрасите да заемат местата си
на стадиона поне час и половина по-рано.

Георги Иванов-Гонзо взе
Михаил Венков в Черно
море. Бившият национален
защитник дойде на “Тича”
като свободен агент, след
като разтрогна с ЦСКА по
вина на клуба. Венков ще
носи фланелката с №4 в
новия си отбор и с трансфе-
ра му Гонзо реши пробле-
мите си с поста на ляв бек.

До дни Черно море ще
привлече още няколко иг-
рачи. Централният напада-
тел Бубакар Нджие Камби-
Бакари, който е с гамбий-
ски произход, но и с испан-
ски паспорт, мина медицин-
ски прегледи и днес ще па-
рафира с моряците. Полуза-
щитникът Даниел Георгиев
е очакван във Варна, след
като оправи взаимоотноше-
нията си с Локо Пд.

ГОНЗО ВЗЕ ВЕНКОВ В ЧЕРНО МОРЕ

Михаил
Венков

БОТЕВ ПД НЕ ИСКА
ПИРОТЕХНИКА
СРЕЩУ АСТАНА

МАНЧЕСТЪР ЮНАЙТЕД ЩЕ ЛЕТИ С „АЕРОФЛОТ”
Руските авиолинии “Аерофлот” подписаха договор с “Ман-

честър юнайтед”, според който стават официален превозвач
на английския футболен клуб. Петгодишният контракт на
неуточнена сума влиза в сила от 1 юли, а “Аерофлот” ще
замени в тази категория Turkish Airlines. Руската компания за
пръв път в своята история става спонсор на чуждестранен
футболен клуб. “Аерофлот” ще консултира “червените дяво-
ли” по въпросите за транспортирането на отбора, а също
така от време на време ще превозва неговите футболисти.
Предполага се, че става въпрос за чартърни полети и веро-
ятно редовни полети в източна посока.

Олимпийският и световен шампион в бяганията на
100 и 200 метра Юсейн Болт ще сбъдне мечтата си да
играе за Манчестър Юнайтед. Атлетът няколко пъти тре-
нира с “червените дяволи”, но вече е поканен да облече
екипа в контролата на 9 август с тима на Севиля, а
заслуга за това има подкрепата на Рио Фърдинанд. “Поз-
волиха ми да играя и може да направя разликата в
мача. Може и да не съм най-добрият на терена, но ще
бъда най-бързият”, коментира Болт. Той ще направи
няколко футболни тренировки, за od бъде на нивото на
20-кратните шампиони на Англия.

Георги Тодоров
смени Шаламанов
при юношите

Новият шеф на детско-юношес-
ката школа на Левски Антони Здрав-
ков обяви промените, които се пра-
вят. За нов треньор на юношите до
19 г. е назначен Георги Тодоров.
Бившият “син” наставник, който за
последно води Етър, заменя Владко
Шаламанов. Наставник на 17-годиш-
ните става Ангел Славков. Стефан
Колев, който през пролетта води
Спартак Пл, е избран за треньор на
юношите до 16 г. Стефан Стайков
е новият треньор на вратарите в
школата, след като Руслан Михай-
лов стана част от щаба на първия
отбор през юни. Помощникът на
Николай Митов - Елин Топузаков, ще
осъществява връзката между
първия отбор и школата.

6-има от Светкавица
подсилват
Нефтохимик

Новите акционери в бургаския
Нефтохимик фирма ЕМУ АД, ще
помогнат на отбора и в селекци-
ята. Към тренировките на “шейхо-
вете” ще се присъединят 6-има
играчи от Светкавица, където
същите бизнесмени инвестираха
доскоро. Това са вратарят Иван
Георгиев, защитниците Траян Тра-
янов, Антон Димитров и Ангел Йо-
шев, халфът Георги Вълчев и напа-
дателят Диян Христов.

кратки

СП за младежи
(до 20 г.) 1/4-финали

Ирак - Република Корея 5:4
(след дузпи, 3:3 след продължения,
2:2); Гана - Чили 4:3 (след продълже-
ния, 2:2); Франция - Узбекистан
4:0;  Уругвай - Испания 1:0 (сл.
прод., 0:0).

полуфинали утре:
Франция - Гана и Ирак - Уруг-

вай. Мачът за 3-ото място и
финалът са на 13 юли.
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Батков:
Преговаряме
с „Газпром”
през август

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

15.00 Тур дьо Франс
(Етап X, Сен Жилда -

Сен Мало)
Универсиада в Казан
19.00 Лека атлетика

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ВОЛЕЙБОЛ

14.00 Норвегия - Бразилия (жени)
17.00 Русия - Полша (жени)

16.00 и 21.00 Вдигане на тежести

Андрей Жеков
избра Румъния

Либерото Владислав Иванов и
разпределителят Андрей Жеков
ще играят в Томис Констанца,
потвърдиха от румънския волей-
болен клуб. Старши треньор на
шампионите и носители на купа-
та на Румъния за 2013 година е
бившият селекционер на Бълга-
рия и бивш треньор на Левски
Сиконко Мартин Стоев. 33-годиш-
ният бивш български национал
Жеков беше прекратил кариера-
та си след скандалите в нацио-
налния отбор преди Лондон 2012
и не е играл последния сезон никъ-
де. 26-годишният Иванов има
сериозен опит в румънското
първенство, като преминава за
трети път в тима от Констан-
ца. Преди месеци той претърпя
операция на коляното и не игра
дълго време. Жеков е играл в Сла-
вия,  Левски Сиконко, руския Неф-
тяник Уфа, гръцките Патрон и
Олимпиакос, турския Галатасарай
и италианския Копра Пиаченца.

Тодоров с бронз
в Скопие

Мариян Тодоров спечели брон-
зов медал в категория 120 кг на
европейското първенство по бор-
ба свободен стил за юноши в
Скопие. В репешажите Тодоров
спечели срещу Димитраче Здрав-
ков (Мак) с технически туш 8:0.
Българският отбор завърши шам-
пионата с общо 5 отличия.  Де-
войките спечелиха 4 медала -
злато (Миглена Селишка, 44 кг),
сребро (Елица Янкова, 48) и бронз
(Евелина Николова, 55, и Джанан
Манолова, 67) и събраха 49 т.

Нашенче спечели
силен турнир
в Италия

Държавният шампион по те-
нис на открито и в зала до 12
години Адриан Андреев записа по-
редния си международен успех.
Той спечели титлата от силния
международен турнир в Порто
Сан Джорджо, Италия. На финала
Андреев беше категоричен сре-
щу Дан Суини (Авл) - 6:2, 6:2. На
двойки софиянецът и Александър
Згировски отпаднаха на полуфи-
нал. При момичетата Розалина
Юсева стигна до четвъртфинал.

Снимка БГНЕС

Анди Мъри вдига към публиката на централния корт шампионската купа на
“Уимбълдън”, след като надигра на финала №1 в света Новак Джокович с 6:4,

7:5, 6:4 за 3:09 ч. Шотландецът се превърна в национален герой
на Великобритания, след като стана първият британец с титла на

“Уимбълдън” от 77 години, и бе поздравен лично от кралица Елизабет II

Отборът на Франция победи за втори
път като гост Аржентина в мач от група А
на Световната лига. Този път “петлите се
наложиха с 3:1 гейма (25:23, 25:20, 22:25,
25:19) пред 6350 зрители в град Салта.
“Гаучосите” нямат нужда да се напъват,
след като са домакини на финалния тур-
нир и участието им там е гарантирано.
Силен мач за гостите изнесоха Ървин
Нгапет (1 ас) и Мори Сидибе (2 блокади),
които направиха по 14 т. 11 добави Нико-
ла Льо Гоф (3 блокади), а Кевин льо Ру -
10 (3 блокади, 1 ас). За Аржентина Иван
Кастелани реализира 13 точки (1 блока-
да), а Пабло Бенголеа завърши с 11.

Така французите изскочиха на второ
място в групата с 15 т., но са изиграли
всичките си мачове и в последния кръг
този уикенд ще почиват. Тогава България
посреща Полша във Варна и при 2 побе-
ди единият отбор ще изпревари Франция
в битката за второто място. То обаче може
да бъде спечелено от САЩ в последния
момент, въпреки че “янките” загубиха и
втория мач от Полша - с 1:3 гейма  (23:25,
25:17, 21:25, 23:25) пред 6000 зрители
във Вроцлав. Със 17 точки най-силен за
домакините бе Якуб Яруш (2 аса), а Бар-
тош Курек добави 14 (2 аса). За амери-
канците над всички бе капитанът им Матю
Андерсън (2 блокади).

Американците гостуват на Бразилия,
която си осигури първото място и няма
повод да се напъва. Напълно логично е,
а и няма да е за първи път, треньорът
Бернардо Резенде да даде почивка на
титулярите и с резервите да даде шанс

Григор Димитров (№29) в света се
класира за II кръг на турнира в Бостад,
Швеция (491 370 евро) след измъчена
победа над Елиас Имер (Шв, №1032) с
5:7, 6:2, 6:4. Мачът, който продължи почти
2 часа, бе дебютен от подобен ранг за
17-годишния тъмнокож швед, който оба-
че е спаринг партньор на Гришо в швед-
ската школа “Good To Great” и това е
причината да му вземе сет.

22-годишният хасковлия наниза 10
аса срещу 2 на шведа. Григор допусна 4
двойни грешки - 2 пъти по-малко от тий-
нейджъра. Гришо сервираше за първия
сет при 5:4, но допусна обрат и го загуби.
Във 2-рата част той се разбуди и домини-
раше, като проби на 2 пъти шведчето. В
решаващия сет Димитров отрази 4
възможности за пробив, а после спечели
подаването на Имер в 9-ия гейм и затво-
ри мача при собствен сервис. Така Гришо
заслужи 7500 евро от наградния фонд и
20 т. за световната ранглиста. Той обаче
има да защитава още 70 т., защото мина-
лата година достигна до 1/2-финал. За
място на 1/4-финала Гришо ще играе с
по-добрия от Филипо Воландри (Ит,
№101) и Юрген Цоп (Ест, №202).

Гришо се върна в топ 30 на световната
ранглиста след “Уимбълдън”. В Лондон той
игра във II кръг и се изкачи с 2 позиции до
29-ата с 1330 т. Хасковлията записва и
рекордно в историята класиране за
български тенисист на двойки. Той достиг-
на до II кръг в “Ол Инглънд Клъб” и при
дуетите и вече е 82-ри с 900 т. Лидер на
сингъл остава финалистът в Лондон Новак
Джокович (Сърб) с 12 310 т. Шампионът
Анди Мъри (Вбр) е 2-ри с 9360 т. 3-ти из-
лиза Давид Ферер (Исп) 7220, пред Рафа-
ел Надал (Исп) 6860, а Роджър Федерер
(Швейц) отстъпи с 2 места до №5 с 5785 т.
Рекордьорът по титли от Големия шлем е
аут от топ 4 за пръв път от 10 г.

Цветана Пиронкова се изкачи с
15 места в световната ранглиста
след силното си представяне на
“Уимбълдън”. Пловдивчанката до-
стигна до 1/8-финалите на “Ол Ин-
гланд Клъб” и прогресира до 57-ата
позиция с 1070 т. Първата ни ракета
напусна най-успешния си турнир от
Големия шлем след равностоен мач
срещу миналогодишната финалистка
Агниешка Радванска (Пол, №4),
срещу която отстъпи с 6:3, 3:6, 3:6.
След “Уимбълдън” Цвети бе заявила
участие във Варшава, но се отказа
и си даде почивка във Велинград.
2-ра от нашите остава Елица Косто-
ва, която скочи със 7 места и се
завърна сред първите 250.
Тя заема 244-то място с 217 т.
Серена Уилямс (САЩ) остава
убедително на върха с 11 895 т.
След изненадващото развитие на
“Уимбълдън” в топ 10 настъпиха
няколко значителни промени. Мария
Шарапова (Рус) се завърна на 2-ро
място с 9235 т., като измести Викто-
рия Азаренка (Блрс) 8825. Зад тях
На Ли (Кит) и Сара Ерани (Ит) също
размениха позициите си, а шампи-
онката от Лондон Марион Бартоли
(Фр) се изстреля от 15-о до 7-о
място с 4675 т.

Франция ни
изпревари
Волейболистите се опасяват, че Бразилия
може да пусне САЩ за участие във финалите

на американците да се класират. Засега
САЩ е едва 5-и с 12 т., на 2 след нашите
и на 1 след Полша.

При 2 наши победи с 3:0 или 3:1 няма
кой да ни спре към финалите в Арженти-
на. При друго развитие и очаквано поля-
гане на бразилците въртележката може
да изпрати САЩ на финалния турнир, но
и тимът на Полша, който спечели Све-
товната лига миналото лято в София, не
крие апетитите си отново да играе във
финалите.

През 2010 г. на световното първенст-
во “селесао” падна с резервите с 0:3 гей-
ма от България и така си избраха по-
лесна полуфинална група и накрая спе-
челиха титлата. Тогава Резенде най-на-
хално заяви, че не е карал никого да не
играе срещу България. При това Брази-
лия и САЩ играят мачовете си след края
на двубоите ни с Полша, заради часова-
та разлика и програмата.

КЛАСИРАНЕ В ГРУПА А
1. Бразилия 8 7 1 22:10 19
2. Франция 10 5 5 21:23 15
3. България 8 5 3 17:13 14
4. Полша 8 4 4 19:18 13
5. САЩ 8 4 4 17:15 12
6. Аржентина  10 1 9 11:28  5

В последния кръг: 12 юли (петък)
20,00 ч.: БЪЛГАРИЯ - Полша (TВ7);
13 юли (събота): Бразилия - САЩ
(Нюз7); 21,00 ч.: БЪЛГАРИЯ -
Полша (TВ7); 14 юли (неделя):
Бразилия - САЩ

17-годишен взе
сет на Гришо

Цвети скочи
с 15 места след
„Уимбълдън”

Най-добрата българска художествена гимнастичка
Силвия Митева мина под венчило. Родената в Русе
грация каза “да” на любимия си Илия Янев, треньор по
спортна гимнастика. Сватбата се състоя през уикенда
далеч от публичното пространство. За това настояваха
и двамата младоженци. Датата и мястото на важното
събитие бяха дълбоко пазени в тайна. “Младите не
искаха медии, снимки и журналисти, това е техният ден
и искаха да бъдат свободни, а не ангажирани с присъ-
ствието на чужди хора”, обявиха близки на семейството.
Двамата са сгодени от близо една година, а Илия също
е познат в спортните среди. Силвия изглеждаше пре-
красна, с красива рокля, прическа, и изключително
радостна, под ръка със спътника в живота си, а всички
им пожелаха дълги години живот, щастие и успехи.

Силвия Митева се омъжи

Младоженците
Силвия и Илия

се снимат с
Илиана Раева

Снимка БЛИЦ


